
نماینده اصلاح طلب مجلس با بیان این که احتمال ریاست 
عارف و لاریجانی برای مجلس به صورت پنجاه، پنجاه است، 
گفت: البته نظر دولت هم نمی تواند به ریاست لاریجانی بد یا 
منفی باشد. مسعود پزشکیان با بیان این مطلب اظهار کرد: 
آقای لاریجانی در خیلی از بزنگاه ها به دولت کمک کرده 

است. در نتیجه به نظر نمی رسد که نظر دولت نسبت به وی 
سرد باشد. نماینده مردم تبریز در مجلس همچنین در مورد 
این که لایجانی یا عارف می توانند ریاست مجلس را به عهده 
بگیرند گفت: این مساله بستگی دارد به این که کدام یک از 

این طرفین بتوانند نظرات بیشتری را جذب کنند...
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حجت الاسلام والمسلمین سیدمهدی طباطبایی:

برجام یکی از عملکردهای موفق دولت بوده است

چه کسانی بر طبل افزایش انتظارات از دولت می کوبند؟

ساکتان عملکرد دیروز 
دلواپسان امروز

کری در دیدار با ظریف:

مانعی برسر راه تجارت با ایران نیست

تعداد زندانیان کشور چند نفر است؟

مسعود پزشکیان:

احتمال ریاست عارف و لاریجانی 
پنجاه، پنجاه است
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روزنامه صبح ایران

بر اساس اصلاحیه جدید قانون مالیات های 
مستقیم، مهلت ارائه اظهارنامه مالیات بر درآمد 
صاحبان مشاغل )اشخاص حقیقی( از تیرماه به 
خردادماه تغییر یافته و مودیان محترم بایستی 
اظهارنامه الکترونیکی عملکرد سال 1394 را از 
طریق سامانه www.tax.gov.ir حداکثر تا پایان 

خردادماه 1395 ارائه نمایند.

در نظر دارد صندلی های مستعمل سالن سینمای مجتمع 
فرهنگی نور را به صورت مزایده به فروش برساند.

متقاضیان می توانند هر روزه از ساعت 9 تا 14 )به جز روزهای 
تعطیل( از تاریخ 95/2/7 تا 95/2/13 جهت بازدید و اخذ 

شرایط مزایده، به آدرس ذیل مراجعه کنند.
خیابان توحید )نیروگاه(، میدان شهید امینی بیات، بلوار 

شاهد، جنب میدان امام حسین )ع(، مجتمع فرهنگی نور
شماره تماس: 38840011

صاحبان محترم مشاغل

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم

اطلاعیه مهم  مالیاتی

آگهی مزایده 

رییس جمهوری، ایران را پرچمدار شعار و عمل در مبارزه با تروریسم دانست و گفت: اگر 
ایران نبود، داعش عملا تحقق می یافت و آنها هم بر دمشق و هم بر بغداد پیروز می شدند و 

دو دولت توسط تروریست ها اداره می شد.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در دومین سمینار بین المللی محیط زیست، 
دین و فرهنگ افزود: داعش یعنی دولت عراق و شام که اگر ایران نبود، امروز با یك 
گروهك تروریستی مواجه نبودیم بلکه در منطقه و جهان با دو کشور و دو دولت که توسط 
تروریست ها اداره می شد، مواجه بودیم؛ آنگاه پاریس، بلژیك و نیویورك چه می کرد؟ 
رییس جمهوری ادامه داد: کسانی که قدر مجاهدت های این مردم و ایران را نمی دانند کمی 

دقت کنند و ببینند ایران پرچمدار شعار جهان عاری از خشونت و افراطی گری 
)WAVE( است و در مقام عمل هم پرچمدار مبارزه با تروریسم بوده است. 

رییس جمهوری با اشاره به سمینار بین المللی محیط زیست، دین و 
فرهنگ گفت : امروز رسالت و وظیفه ما این است که شانه هایمان را زیر 

بار مسئولیت اقلیم منطقه ای و جهانی خود قرار دهیم.
روحانی ادامه داد: خوشحالیم که این سمینار روزی در تهران 

برگزار می شود که در نیویورك سند مهم اقلیم در حال امضا و 
توجه جهانیان به مساله محیط زیست است ...

دکتر حسن روحانی:

ایراننبودعراقوسوریهتوسطتروریستهاادارهمیشد
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اولویت گفتمان اصلاحات  منافع ملی است
محمد رضا عارف:

به بهانه های مختلف و متعدد که به نظر می رسد یکی از آنها رقابت های انتخاباتی باشد، از طرف نیروهای یک جناح سیاسی 
خاص سعی می شود که عملکرد دولت یازدهم را کمرنگ جلوه دهند و همه دستاوردهای آن را وارونه تفسیر کنند. آنها از هر 
حربه ای برای این کار خود استفاده می کنند که از خلاف دانستن برجام گرفته تا دامن زدن به انتظارات از دولت را شامل می 
شود. همان کسانی که اشتباهات گذشته آنها میراثی نامیمون برای دولت یازدهم شد، سعی بر این دارند که عدم حل مشکلات 
ناشی از این اشتباهات را برجسته کرده و با شعارهای رنگ و لعابدار افکار عمومی را با خود همراه کنند تا از این اهرم برای فشار 

بر دولت یازدهم استفاده کنند...

کارشناس مسایل بین المللی؛

برجامیکسندملی
برایبازستاندنحقوق
ملتایراناست

ماراتن مرحله دوم انتخابات مجلس؛

ازتلاشامیدبرای
کسباکثریتتااستراتژی

سکوتاصولگراها

»حسن بهشتی پور« کارشناس مسایل بین المللی در 
برجام را سندی ملی دانست که نباید علیه آن جوسازی 
و  عینی  های  نتیجه  شدن  آشکارتر  وی  باور  به  کرد. 
ملموس برجام، مردم را در حمایت از این سند مصمم تر 

خواهد کرد.
در نتیجه بیش از 2 سال گفت وگوهای سخت و فشرده 
هسته ای میان ایران و گروه 1+5، سرانجام توافقی تاریخی 
در این ارتباط شکل گرفت. پس از این رویداد مهم، بحران 
غیرضروری که بیش از یك دهه بر روابط ایران و جهان 
سایه افکنده بود، فرونشست. حال پس از سپری شدن 
حدود سه ماه از اجرای برجام، دیدگاه های مختلفی درباره 

آن شکل گرفته است.
از آنجا که قرار بود در بازه های زمانی مشخص گزارش 
هایی از نحوه اجرای برجام در اختیار نمایندگان مجلس 
امور  قرار گیرد، چند روز پیش گزارش مکتوب وزارت 
به  برجام  اجرای  نخستِ  ماهه  سه  وضعیت  از  خارجه 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تحویل 
داده شد. در این گزارش درباره نحوه اجرای برجام از روز 
بیست و ششم دی ماه پارسال تا بیست و ششم فروردین 

امسال توضیح هایی مطرح شده است.
در صفحه 7 متن کامل گفت وگو با بهشتی پور آمده 

است؛ 

کاندیداهای راه یافته به دور دوم انتخابات که در هفتم 
اسفند نیز تجربه رقابت با یکدیگر را دارند، این بار سعی 
می کنند با بهره گیری از اندوخته های خود در مرحله اول 
با شرایط بهتری در این عرصه حاضر و بتوانند رای لازم 
را برای تکیه زدن به کرسی های سبز بهارستان کسب 
کنند.پیروزی در این دور از انتخابات برای هر دو جناح 
اصلاح طلب و اصولگرا از اهمیت بالایی برخوردار بوده چرا 
که دو گروه سعی می  کنند با برد در این کارزا، سنگینی 
وزن سیاسی خود در چهار سال پیش رو را در خانه ملت 
به رخ رقیب کشانده و بتوانند در تحولات سیاسی کشور 
نقش موثرتری را ایفا کنند. اصلاح طلبان و حامیان دولت 
که در دور اول توانستند کرسی های قابل توجهی را از آن 

خود کنند، برای کسب اکثریت مجلس ...
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هزینه های تعلل 
یک رئیس جمهور

آیا این متحدان یا به تعبیر آقای اوباما اعراب مفت خور 
واقعا معیاری قابل اتکاء و دفاع دستکم به لحاظ اخلاقی 
محسوب می شوند که سیاست خارجی ایالات متحده باید 

تحت تاثیر آنها باشد؟ اگر او واقعا معتقد است سیاستش در برنامه اتمی ایران و یا بحران 
سوریه درست است، دلیل اینهمه مماشات و تحمل تحقیر اعراب محافظه کاربرای چیست؟ 
نتیجه یک چنین رویکردی طی 4 سال گذشته پیامد های بسیار خطرناکی به همراه داشته 
است. کاخ سفید باید تکلیف خورا با اقدامات مخاطره آمیز اعراب روشن کند. دوران خوشی 

رو به پایان است.
خوش باورانه یا واقع بینانه؛ اما نشست ریاض چندان موفقیت آمیز نبود. البته بسته به 
اینکه موفقیت را چه بدانیم و از زاویه چه کسی قضاوت شود؟ این موضوعی مناقشه برانگیز 
است. پرزیدنت اوباما نسبتا راضی، اما میزبانانش دل گیرو شاید عصبانی به کاخ های خود 

بازگشتند.
اعضای شورای همکاری خلیج فارس خصوصا عربستان سعودی انتظار داشتند رئیس 
جمهور اوباما شاید برای دلجویی از آنها؟! حداقل مواضع تند و سختی بیش از آنچه گفت 
علیه ایران بر زبان آورد. آقای اوباما هرچند با اتهاماتی نه چندان تازه تکراری و بی مورد 
تهران را مورد خطاب داد اما یادآور شد هیچ کشوری مایل به در گیر شدن با ایران نیست و 
میزبانان خود را به همکاری و کاهش تنش با ایران دعوت و خواهان فرصت دادن به نتایج 
توافق اتمی با این کشور شد. »یک دیپلمات عمانی که از نزدیک این نشست را دنبال میکرد 
می گوید« غیر از این انتظاری نبود. این تصور که رئیس جمهور آمریکا بزرگترین دستاورد 
خود را به خاطر ما حراج کند ساده اندیشی ست اوباما آخرین دیدار خود از منطقه را انجام 
داد اما میراث سیاست خارجی او تا سالهای متمادی دیپلماسی ایالات متحده را تحت 
تاثیر خود قرار خواهد داد. او معتقد است دوران جنگ افروزی و دخالت های نظامی ایالات 
متحده سپری شده. او درست می گوید؛ اما از آنجا که علی رغم میل باطنی بانوی اول 
آمریکا خانم میشل اوباما، همسرش را نمیتوانیم »سنت اوباما« توصیف کنیم، پس منطقا 
حق داریم مرد شماره 1 کشور را، نه صرفا به دلیل عدم تمایلش به لشکر کشی و کشتن 
جوانان کشور دریک خون ریزی به قول او »بی معنا وجنگی بی معناتر برای دیگران«، بلکه 
به علت فقدان یک سیاست خارجی روشن که متاسفانه تقریبا همان نتیجه را برای ایالات 

متحده به همراه داشته مورد سوال وانتقاد قرار دهیم.
متاسفانه آقای رئیس جمهور به عدم یک دستی سیاست ها و تعلل های خود ازمنظر 
متحدانی به تعبیر او مفت خور که به دنبال سواری مجانی هستند مانند اعراب محافظه 
کار نگاه کرده واز اقداماتش دفاع میکند؛ اما آیا این به تعبیر او مفت خور ها واقعا معیاری 
قابل اتکاء و دفاع دستکم به لحاظ اخلاقی محسوب می شوند که سیاست خارجی ایالات 
متحده باید تحت تاثیر آنها باشد؟ اگر او واقعا معتقد است سیاستش در برنامه اتمی ایران و 
یا بحران سوریه درست است، دلیل اینهمه مماشات و تحمل تحقیر اعراب محافظه کاربرای 
چیست؟ کاخ سفید باید تکلیف خودرا با اقدامات مخاطره آمیز اعراب روشن کند. دوران 
خوشی روبه پایان است. نتیجه یک چنین رویکردی طی 4 سال گذشته به طور مشخص 
2 پیامد خطرناک به همراه داشته است. نخست؛ رها کردن اعراب در منطقه به بهانه تامین 
امنیت و ثبات که نتیجه آن گسترش جنگ و ناامنی در منطقه یی شده که آرامش و ثبات 
آن از اهمیت زیادی برای جهان آزاد برخوردار است. دوم؛ دخالت آشکارو زیاده خواهی 
در امور داخلی و سیاست خارجی و نهایتا محاصره واشنگتن توسط آنها. نحوه برخورد و 
تهدید های مقام های عرب خصوصا سعودی ها را ببینید! هم ناسپاسانه، هم دردسر آفرین 
وغیر قابل کنترل. اماآقای رئیس جمهور به جای آنکه به آنها بگوید »اینبار نه! لطفا کفش 
های خودرا تمیز کنید! سیاست تعلل همراه با دلجویی را دنبال می کند. نتیجه اش را هم 
اکنون میبینیم. عادل جبیر وزیر خارجه عربستان در واکنش به گزارش کنگره برای بررسی 
نقش مقامات این کشور در حوادث 11 سپتامبر، تهدید به خروج 750 میلیارد دارایی های 
کشورش از ایالات متحده می کند و شاهزاده طلال تهدید به جدایی کشورش از ایالات 
متحده. تاسف آور و نگران کننده اما این تهدید ها به وضوح نشان میدهد اعراب تا چه میزان 
توانسته اند در ساختار سیاسی کشور تهدید آمیز نفوذ کنند. اکنون با دفاع از پنهان کاری 
مشترک با برخی سیاستمداران در واشنگتن بر سر اقدامات تروریستی شان شروع به تهدید 
های امنیتی، مالی و اقتصادی می کنند. واشنگتن فاجعه بار باید دلایل این پنهان کاری و 
بازی با امنیت شهروندان را توضیح داده و مشخص کند آیا موارد مشابهی وجود دارد که 
مخفی نگه داشته؟ با این حال دقیقا مشخص نیست در نشست ریاض در چه زمینه هایی 
توافقاتی صورت گرفته؟ اما چه فرقی می کند! وقتی قرار نیست اعراب، مستاجری که 
کمتر از 9 ماه دیگر کاخ سفید را ترک کند جدی بگیرند و منتظربه قول آنها دوست بعدی 
هستند، این سفر چه نتایج ملموسی جز آخرین ملاقات دوستان سرخورده با محبوس 
سنت هلن داشته است؟! یک دیپلمات ارشد فرانسوی مقیم برلین می گوید یک مقام عرب 
که نامش را فاش نکرد به او گفته« موقع خداحافظی به آقای اوباما خواهیم گفت چرا با ما 
این کارراکرد؟! »او میگوید هنگامی که از این مقام عرب سوال کردم اطمینان دارد رئیس 
جمهور بعدی فرد بهترخواهد بود؟! با مکث زیاد گفت« نه! مطمئن نیست! اتفاقا به باور من 
نکته در همین جاست. جدای از نگاه به آقای اوباما، این موضوع که تغییر رویکرد ایالات 
متحده نسبت به اعراب، یک استراتژی فراتر سیاست های کنونی کاخ سفید است )مستقل 
از آقای اوباما( روز به روز پررنگ تر می شود. به همین دلیل احتمالا مستاجرآینده شماره 
1600 خیابان پنسیلوانیا، برای اعراب بهتراز فردی که در حال ترک آن است نباشد دور از 
ذهن نیست. شاید ریاض در آن روز تنها تر از امروز باشد. نمی دانم! اما شاهزاده طلال این 

را خوب متوجه شده است.

دبیرکل خانه کارگر:

برگزاری راهپیمایی روز جهانی کارگر
 قطعی است 

 دبیرکل خانه کارگر از تصمیم قطعی تشکیلات متبوعش برای برگزاری مراسم 
راهپیمایی روز جهانی کارگر خبر داد و یادآور شد: مطابق قانون برگزاری مراسم راهپیمایی 

روز جهانی کارگر نیازی به درخواست مجوز ندارد.
علیرضا محجوب در نشست مشترک خبری دیروز خود با معاون فرهنگی وزارت تعاون 
کار و رفاه اجتماعی بابیان اینکه ویژه برنامه های هفته کارگر سال 95 همانند سالهای گذشته 
از طریق برگزاری جلسات مستمر ستاد گرامیداشت هفته کارگر تدوین شده است، افزود: 
تشکیلات خانه کارگر طبق برنامه ارائه شده در تمامی روزهای هفته کارگر با وزارت تعاون 
کار و رفاه اجتماعی هماهنگ خواهد بود اما در روز شنبه یازدهم اردیبهشت ماه که در 
قانون کار به عنوان روز جهانی کارگر قلمداد شده؛ نسبت به برگزاری مراسم راهپیمایی روز 

جهانی کارگر اقدام خواهد کرد.
محجوب بابیان اینکه تصمیم تشکیلات متبوعش برای برگزاری مراسم راهپیمایی 
روز کارگر قطعی است اما هنوز جزئیات مربوط به برگزاری این مراسم برای اعلام 
نهایی و اطلاع عمومی مشخص نشده است، یادآور شد: روز کارگر مانند سالگرد 
پیروزی انقلاب  جزء روزهایی است که در سال 1365 از سوی شورای تبلیغات دولت 
به عنوان روزهای برگزاری راهپیمایی مصوب شده و به استناد این مصوبه دیگر الزام 
قانونی برای اینکه کارگران بخواهند برای راهپیمایی در این روز درخواست مجوز 

بکنند؛ وجود ندارد.
وی بابیان اینکه طبق همین قوانین مسئولیت برگزاری مراسم هفته کارگر به عهده 
ستاد بزرگداشت هفته کارگر محول شده است، افزود: این ستاد از همان ابتدا با مشارکت 
تشکیلات خانه کارگر و نمایندگان دیگر اشخاص حقیقی و حقوقی که فعالیت آنها با 
برگزاری مراسم های هفته و روز جهانی کارگر مرتبط است؛ برای تعیین برنامه ها تشکیل 

جلسه می دهد. 
محجوب بابیان اینکه هر سال تلاشمان بر هماهنگ بودن با هم است؛ افزود: ظاهرا 
برگزاری این جلسات باعث شده برخی تصور کنند که حتما باید برای برگزاری راهپیمایی 
روز کارگر درخواست مجوز کرد و این در حالی است که تشکیلات خانه کارگر به عنوان 

متوالی برگزاری ستاد هفته کارگر به استناد قانون چنین کاری نکرده است.
وی بابیان اینکه قطع یقین برگزاری مراسم  هفته کارگر از جمه راهپیمایی روز جهانی 
کارگر نیازمند انجام هماهنگی های لازم میان برخی دستگاه های مرتبط است، افزود: قطعا 
در این رابطه اقدامات لازم را انجام خواهیم داد اما این ها دلیل نمی شود که بخواهیم 
مانند دیگر نهادهایی که در سالهای گذشته برای برگزاری چنین مراسمی درخواست مجوز 

کرده اند، اقدام کنیم.
محجوب با تاکید براینکه تشکیلات متبوعش از ابتدا اعتقاد داشته که راهپیمایی در روز 
کارگر نیازمند مجوز نیست، افزود: البته بابت هماهنگی های ضروری طبق سنوات گذشته با 

وزارت کشور در تعامل و ارتباط خواهیم بود.
وی افزود: هدف از برگزاری راهپیمایی به مناسبت روز کارگر، تجلیل از مقام و موقعیت 
کارگر است و قصد ما از این راهپیمایی خود قصد راهپیمایی است برای اثبات این معناست 

که کارگران حق در این روز راهپیمایی انجام دهند.
محجوب همچین درباره مسیر راهپیمایی افزود: کارگران می خواهند در روز یازدهم 
اردیبهشت برای پیگیری مطالبات صنفی خود راهپیمایی کنند این به آن معنی است که 
چون قصد آنها به هیچ وجه  برهم زدن نظم و امنیت شهر نیست حتما با دستگاه های 

مرتبط هماهنگی های لازم را انجام خواهند داد.
وی ادامه داد: در همین رابطه در جلسات ستاد هفته کارگر نیز از همان ابتدا به 
نمایندگان تمامی دستگاه های حاضر اعلام کردیم که غیر از موضوع راهپیمایی که پیگیر 
آن هستیم؛ در همه موضوعات دیگر مشترکیم و از کسی انتظار یاری بیش از اندازه 

نخواهیم داشت.
محجوب همچنین در مورد شرایط کار کارگران در روز یازدهم اردیبهشت ماه گفت: 
ما می گوییم این روز طبق تقویم یک مناسبت جهانی به رسمیت شناخته شده است 
بنابراین برای کارگرانی که مشمول قانون کار هستند باید روز تعطیل محسوب شود 
چنانچه در قانون کار نیز صراحتا به این ماده اشاره شده که کارفرمایان یابد کارگاه را 
تعطیل اعلام کنند یا بابت انجام کار کارگر در این روز مزایای کار در روز تعطیل را به 

او پرداخت کنند.

محمد رضا عارف:

 اولویت گفتمان اصلاحات منافع ملی است
منتخب مردم تهران در مجلس دهم دغدغه اصلی پایبندان به گفتمان اصلاحات 
را حاکمیت ارزش ها و پاسخگویی به مردم عنوان و تصریح کرد: این گفتمان ریشه در 

ارزش های انقلاب دارد و اولویت در این گفتمان، منافع ملی است.
به گزارش ایسنا، محمدرضا عارف در سفر به شهرستان اراک، در جمع مردم این شهر، 
استان مرکزی را استان افتخارات و مهد مجتهدین و مراجع عالیقدر و استان سیاسیون 
برجسته ای همچون امیرکبیر و قائم مقام فراهانی عنوان کرد. عارف گفت: گفتمان اصلاحات 
منافع ملی را بر منافع جریانی ترجیح داده و اگر عملکرد این گفتمان در دو انتخابات اخیر 

تحلیل شود، این نگاه را می توان به خوبی مشاهده کرد. 
وی با بیان اینکه مردم ایران در خرداد 92 به خوبی گام برداشته و در ادامه در اسفند 
94 این مسیر را ادامه دادند، افزود: در اسفندماه 94 حماسه ای دیگر خلق شد و برگ 
زرینی در تاریخ ارزشمند این کشور و انقلاب رقم خورد. عارف از تمام کسانی که با آگاهی 
از گفتمان اصلاحات حمایت می کنند قدردانی کرد و افزود: این حضور و حمایت مسئولیت 
ما را سنگین تر می کند. عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با ابراز خوشحالی از نامگذاری 
سال جاری تحت عنوان اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل توسط مقام معظم رهبری گفت: 
در سال 95 این نگاه را در برنامه های خود دنبال خواهیم کرد. وی ابراز امیدواری کرد 
که با فضای خوبی که مردم در دو انتخابات اخیر ترسیم کردند و با همسویی که توسط 
مردم بین دولت و مجلس ترسیم شد، این دو به عنوان دو همراه و دو شریک اصلی در 
پیشرفت کشور گام های اساسی را در مسیر تحقق خواسته ها و مطالبات مردم بردارند و 
گفت: مطمئنیم به پشتوانه مردم گام های اساسی برخواهیم داشت. عارف با بیان اینکه نگاه 
ما به دولت نگاه مشارکتی است و خود را موظف به همراهی با دولت می دانیم، افزود: اما در 
همین حال از جایگاه نظارتی مجلس حداکثر استفاده را خواهیم کرد. وی گفت: در کنار 
اولویت های اقتصادی، مقابله با فساد که از تاکیدات مقام معظم رهبری است را در مجلس 
دنبال خواهیم کرد و مقابله با فقر، فساد و تبعیض جزو اولویت های ما در مجلس خواهد بود. 
منتخب مردم تهران ابراز امیدواری کرد که فراکسیون امید که نگاه به آینده داشته و دارای 
رویکرد همگرایی حداکثری بین دلسوزان انقلاب است، با قدرت تشکیل شود. وی گفت: در 
راستای دستیابی به این هدف گفتمان اصلاحات، شورای عالی ائتلاف فراگیر اصلاحات با 
اعتدالیون و بخش هایی از اصولگرایان که ما معتقد بودیم دلسوز نظام هستند و دغدغه شان 
با دغدغه ما یکسان است ائتلاف کردند. ما به این ائتلاف افتخار می کنیم و شما مردم 
عزیز کشور پاسخ مثبتی به این ائتلاف دادید. عارف افزود: در تهران مردم در پاسخ به این 
جهت گیری کاری کارستان کردند. برای اولین بار در تهران انتخابات مجلس یک مرحله ای 
شد و برای اولین بار در این استان یک جریان به طور کامل رای آورد. وی اظهار کرد: ما 
مطمئن هستیم این نگاه مردم تهران خاص تهرانی ها نیست. این ظرفیت و جهت گیری 
مردم کشور در تمام استان هاست و امیدواریم با این رویکرد مردم کشور و استان مرکزی در 
دهم اردیبهشت کاری کارستان کنند. عارف بیان کرد: تجربه گذشته می گوید که در دور 
دوم انتخابات مشارکت کمتر می شود ولی امیدواریم در این انتخابات این تجربه نیز اصلاح 
شود. در واقع همان جهش هایی که در دو انتخابات گذشته رخ داد در فعالیت های سیاسی 
در جمعه پیش رو مورد نیاز است. وی افزود: امید است همگان، دیگرانی که انگیزه حضور 
در انتخابات پیش رو ندارند را تشویق به حضور در این صحنه کنند. ما اصل رقابت را در پای 
صندوق های رای پذیرفته ایم و مطمئن هستیم که پیشرفت و تعالی کشور را می توان در 

پاسخ به صندوق های رای دنبال کرد.
وی از مردم استان خواست انتخابات دور دوم را جدی گرفته و به عنوان یک تکلیف و 
کار ارزشی برای قوی تر شدن ائتلاف امید و تبدیل اکثریت این ائتلاف در مجلس به اکثریت 

قاطع، در انتخابات حضوری گسترده داشته باشند.
عارف گفت: با این اقدام می توانیم در همکاری با سایر جریان ها و فراکسیون های مجلس 
به صورت جدی و مصمم راهی را دنبال کنیم که با حرکت در این راه میثاقی که با شما 

بسته ایم عملی شود.

حسین دهدشتی:

اختلافات بر سر برجام
کمک به طرف مقابل است

 عضو کمیسیون انرژی مجلس گفت: در صورت تصویب و اجرایی شدن برجام همه 
مشکلات به سرعت رفع و رجوع نخواهد شد و این موضوعی مخفی و پنهانی نبود.

حسین دهدشتی در خصوص انتقادات و تخریب هایی که این روزها نسبت به برجام 
مطرح می شود در گفتگو با برنا گفت: از همان ابتدا قابل پیش بینی بود که در صورت 
تصویب و اجرایی شدن برجام همه مشکلات به سرعت رفع و رجوع نخواهد شد و این 

موضوعی مخفی و پنهانی نبود.
دهدشتی ادامه داد: که متاسفانه برخی به اشتباه موجب شدند یک انتظار غیرواقعی و 
کاذب برای مردم در مورد برجام ایجاد شود. درواقع حتی اگر تصور شود هیچ مشکل و 
اختلاف نظری در مورد اجرایی شدن برجام وجود نداشته باشد باز در این صورت لازم است 

تا یک دوره زمانی حداقل یک ساله طی شود تا آثار این توافق مشاهده شود.
وی افزود:  چیزی که امروز در  داخل کشور به آن نیاز داریم  این است که دولتمردان و 
منتقدان یک اتفاق نظری داشته باشند چراکه  دامن زدن به این اختلافات عملا به به طرف 

مقابل کمک می کند و به ضرر ما خواهد بود.
نماینده مردم آبادان با اشاره به انتقادات نسبت به برجام اظهار داشت: امروز بحث 
انتخابات ریاست جمهوری بیش از هر مسئله دیگری در این عرصه تاثیر گذار است به 
عبارت دیگر موضوع برجام یک ابزار تبلیغاتی است که در دست دو حزب حاضر در آمریکا 
است و طبیعی است که آنها نیز می خواهند از این حربه برای پیشبرد منافع خود استفاده 
کنند لذا این تصور وجود دارد که این مانع تراشی ها و حاشیه سازی ها تا انتخابات ریاست 
جمهوری امریکا ادامه پیدا کند اما آنچه نباید فراموش شود آن است که نباید با دامن زدن 

به اختلافات داخلی در زمینه برجام در زمین آنها بازی کنیم.
وی تاکید کرد: ما باید حسن نیتمان را به جامعه بین المللی نشان بدهیم اما این بدان 
معنا نیست که از ظرفیت های داخلی غافل بمانیم بلکه باید با اتکا به توانایی خود در عرصه 
برجام حرکت کردبر این اساس  ما هر چه هماهنگ تر باشیم برجام را زودتر اجرایی خواهیم 
کرد. دهدشتی در خصوص تخریب ها نیز اظهار داشت: به هر صورت  کشور ما یک کشور 
سیاسی هست تا امروز بحث انتخابات مجلس بوده و بعد از آن نیز هم انتخابات ریاست 
جمهوری را در پی داریم و طبیعی است که مسئله برجام به عنوان اهرمی در دست جریان 
ها قرار گیرد اما مسلما آنچه حایز اهمیت است منافع کشور و ملت است در این راستا اگر 
انتقادی وجود دارد باید در یک قالب کارشناسانه و خارج از فضای رسانه ای و تهمت زدن و 
افترا زدن مطرح شود در این زمینه رسانه ملی نیز باید با نگاهی بی طرفانه  وارد شود تا بتوان 
شناختی واقعی به مردم ارائه کنیم. وی در پایان بار دیگر تاکید کرد: هرچه ما متحدتر باشیم 

و بر توانمندی های خود متمرکز شویم برجام نیز زودتر اجرایی خواهد شد.

محمد رضا تابش:

دستاوردهای برجام کم نبود 
نماینده اردکان گفت: مسلما برجام برای کشور در عرصه بین المللی اهمیت بسزایی 

دارد که این روزها برخی آگاهانه یا ناآگاهانه دست به تخریب دستاورد های آن زده اند.
محمد رضا تابش در گفت و گو با برنا بااشاره به تخریب برجام از سوی منتقدین گفت: 
برجام یک توافق نامه بسیار مهم و موثر در فرآیند کشور است که آثار کوتاه مدت و بلند 

مدت دارد و توصیه های رهبر معظم انقلاب در آن لحاظ شده است.
وی ادامه داد: دولت نیز در راستای اجرایی شدن برجام و مشاهده آثار آن در زندگی 
مردم، برنامه هایی را تدوین کرده که متناسب با عمل به تعهدات کشورهای طرف مقابل 
باشد. به گونه ای که در جریان اجرای توافق نامه چنانچه اقدام مثبت یا منفی انجام گیرد، 

ایران نیز متقابلا همانگونه رفتار کند. 
وی در خصوص تاثیرات برجام نیز اظهار داشت: یکی از تاثیرات برجام این است که 
ایران از کانون تهدید خارج شده و  حس امید در مردم احیا شده است. همچنین در 
عرصه اقتصادی نیز حضور سرمایه گذاران را مشاهده می کنیم که دستاورد بسایر مهمی 

محسوب می شود.
وی درباره نقش سایر دستگاهها در اجرایی شدن برجام گفت: دولت بستر لازم را برای 

رفع موانع فراهم کرده است.
وی اضافه کرد: یکسری بدعهدی ها از سوی آمریکا برجام را تحت شعاع قرار داده و 
این اقدام برای این کشور مناسب نیست. اگر بخواهیم در مقابل بدعهدی ها مقابله به مثل 
کنیم، توافق هسته ای بلا اثر می شود و راهی را که مردم با پشتوانه مردم دولت پیموده 

اند ناموفق جلوه می کند.

مسعود پزشکیان:

احتمال ریاست عارف و لاریجانی 
پنجاه، پنجاه است

نماینده اصلاح طلب مجلس با بیان این که احتمال ریاست عارف و لاریجانی برای 
مجلس به صورت پنجاه، پنجاه است، گفت: البته نظر دولت هم نمی تواند به ریاست 

لاریجانی بد یا منفی باشد.
مسعود پزشکیان در گفت وگو با ایسنا با بیان این مطلب اظهار کرد: آقای لاریجانی در 
خیلی از بزنگاه ها به دولت کمک کرده است. در نتیجه به نظر نمی رسد که نظر دولت نسبت 
به وی سرد باشد. نماینده مردم تبریز در مجلس همچنین در مورد این که لایجانی یا عارف 
می توانند ریاست مجلس را به عهده بگیرند گفت: این مساله بستگی دارد به این که کدام 
یک از این طرفین بتوانند نظرات بیشتری را جذب کنند. البته این گونه نیست که یک طرفه 

وزنه سنگین و یک طرف سبک باشد. به نظرم حالت پنجاه پنجاه باشد.
وی تصریح کرد: این افراد هر کدام مزایا و معایبی دارند و یکی سوابق اداری و دیگری 
مدیریت مجلس دارد. در مجلس هم نماینگان از صنوف و اقشار مختلفی هستند و نمی توان 
به طور قاطع اظهار نظر کرد. چراکه عده ای به شدت طرفدار یکی از این افراد و عده ای هم 
به شدت دیگیری هستند؛ بنابراین فکر می کنم نظر دادن به صورت قطعی کار سختی باشد.

یادداشت

اخبــار

رییس جمهوری، ایران را پرچمدار شعار 
و  دانست  تروریسم  با  مبارزه  و عمل در 
گفت: اگر ایران نبود، داعش عملا تحقق 
می یافت و آنها هم بر دمشق و هم بر بغداد 
پیروز می شدند و دو دولت توسط تروریست 

ها اداره می شد.
و  حجت الاسلام  ایرنا،  گزارش  به 
دومین  در  روحانی  حسن  المسلمین 
سمینار بین المللی محیط زیست، دین و 
فرهنگ افزود: داعش یعنی دولت عراق و 
شام که اگر ایران نبود، امروز با یك گروهك 
تروریستی مواجه نبودیم بلکه در منطقه و 
جهان با دو کشور و دو دولت که توسط 
بودیم؛  مواجه  می شد،  اداره  تروریست ها 
آنگاه پاریس، بلژیك و نیویورك چه می کرد؟ 
رییس جمهوری ادامه داد: کسانی که قدر 

مجاهدت های این مردم و ایران را نمی دانند کمی دقت 
کنند و ببینند ایران پرچمدار شعار جهان عاری از خشونت و 
افراطی گری )WAVE( است و در مقام عمل هم پرچمدار 
مبارزه با تروریسم بوده است. رییس جمهوری با اشاره به 
سمینار بین المللی محیط زیست، دین و فرهنگ گفت : 
امروز رسالت و وظیفه ما این است که شانه هایمان را زیر بار 

مسئولیت اقلیم منطقه ای و جهانی خود قرار دهیم.
روحانی ادامه داد: خوشحالیم که این سمینار روزی در 
تهران برگزار می شود که در نیویورك سند مهم اقلیم در حال 
امضا و توجه جهانیان به مساله محیط زیست است. وی اضافه 
کرد: امیدوارم پیام امروز از تهران در کنار پیام از نیویورك و 
پاریس، پیام قدرتمند جهانی را به همه بدهد که با وحدت، 
همفکری، تلاش و کوشش پیگیر همگان می توانیم به این 

هدف مهم دست یابیم.
رییس شورای عالی محیط زیست تصریح کرد: اگر در این 
زمینه فعالیت نکنیم، کره خاکی دچار شرایط سخت خواهد 
شد و شاید زیست انسان ها مشکل یا ناممکن شود؛ پس برای 
زندگی، حیات و ادای وظیفه خود در برابر مام انسان ها یعنی 
همان کره خاکی باید به وظیفه خود عمل کنیم. روحانی 
یادآور شد: همه ادیان الهی این پیام را برای بشریت دارند که 
طبیعت برای شماست اما باید از این طبیعت به درستی و با 
برنامه صحیح استفاده کنید. شما از زمین هستید اما وظیفه 

آبادانی آن را برعهده دارید.
ایران منادی گفت و گوی تمدن ها

 و جهان عاری از خشونت
وی افزود: بسیار خوشحالم که از ایران و تهرانی سخن 
سلاح  از  عاری  خاورمیانه  به عنوان  ندایش  که  می گویم 
از  هسته ای به گوش منطقه و جهانیان رسید. مفتخرم 
از  تمدن ها  گفت وگوی  ندای  که  می زنم  حرف  کشوری 
این سرزمین به پا خاست و خوشحالم از سرزمینی سخن 
می گویم که محیط زیست، فرهنگ، ادیان و تعامل بین 

فرهنگ و توسعه پایدار، در سال 2001 از تهران آغاز شد. 

رییس جمهوری ادامه داد: خوشحالم از تهرانی سخن 
می گویم که ندای جهان عاری از خشونت و افراطی گری از 
این سرزمین به پا خاست و در مجمع عمومی سازمان ملل 
تثبیت شد. مفتخرم از ایرانی سخن می گویم که ندای بلند 
آن برای جهانیان اعتدال و میانه روی است و به دنیا می گوید 
راه نجات ما این است که راه میانه و بدون افراط چه در 
برابر هم نوعان و چه طبیعت را برگزینیم. روحانی اضافه کرد: 
خوشحالم از سرزمینی سخن می گویم که توانست مهم ترین 
و پیچیده ترین معضل حقوقی، سیاسی، فنی و بین المللی 
سال های اخیر از طریق گفت وگو با 6 قدرت جهان و 5+1 
کنار میز مذاکره با منطق و استدلال حل کند. وی اظهار 
داشت: خوشحالم از سرزمینی سخن می گویم که 200 سال 
است به هیچ کشوری تجاوز نکرده و آنگاه که مورد تجاوز قرار 
گرفت با شجاعت و قدرت از کشور و ملت خود دفاع کرد و 
پیروز شد. رئیس جمهوری یادآور شد: اینجا سرزمین ایران، 
سرزمین همزیستی مسالمت آمیز است که فرهنگ ها، ادیان 
و اقوام مختلف با صلح، صفا و برادری در کنار هم زیسته اند و 

امروز هم همین راه همزیستی را ادامه می دهند.
دولت یازدهم بحق دولت محیط زیست است

روحانی گفت: دولت یازدهم از آغاز فعالیت با وجود همه 
مشکلات سیاسی، اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی که پیش 
پای خود داشت و علیرغم ناامنی در کشورهای اطراف که 
ذهنش را از لحاظ ثبات امنیت مشغول کرده بود، مساله 
مهم محیط زیست را از یاد نبرد. شاید تعجب کنید نخستین 
دستور دولت یازدهم در روز اول کاری، احیای دریاچه ارومیه 
بود. این جمله رییس جمهوری مورد تشویق حاضرین قرار 
گرفت که وی ادامه داد: این دولت کار خود را از محیط زیست 
آغاز کرد و لبخندش آن زمان بود که زاینده رود را احیا شده 

دید و دریاچه هامون پرتلاطم شد.
روحانی اضافه کرد: این دولت زمانی خوشحال بود که 
نخستین گام های موثر را در زمینه آلودگی هوا و ریزگردها 
برداشت. دولت یازدهم به حق، دولت محیط زیست است 
گرچه مساله محیط زیست موضوعی کوتاه مدت نیست و 

همه باید در بلندمدت برای حل این معضل 
برنامه ریزی و اقدام کنیم. در این صورت 
موفق خواهیم شد. وی یادآور شد: امسال 
هم نخستین برنامه دولت پس از نوروز 
که تصویب شد،  جمع آوری خودروهای 
فرسوده بود. این کار آغاز شده چرا که یکی 
از عوامل آلودگی هوا در شهرهای بزرگ 
است. رییس جمهوری با اشاره به تلاش 
سال گذشته دولت در همین راستا گفت: 
سال گذشته بسیاری از نیروگاه هایی که با 
نفت و مازوت اداره می شد، تبدیل به گاز 
شد. در زمینه گاز نیز هر روز افزایش منابع 
در طول یکی،  دو سال گذشته را شاهد 
بودیم و در همین راستا امسال هم فازهای 
جدیدی در پارس جنوبی افتتاح می شود. 
روحانی توضیح داد: در زمینه بنزین هم 
دولت تلاش کرد بنزین یورو 4 حداقل در شهرهای بزرگ 
در اختیار خودروها قرار دهد تا از آلودگی ها کاسته شود. 
همچنین با برنامه وسیعی در زمینه ریزگردها در حال مقابله 
با این پدیده است، گرچه در این بخش همکاری کشورهای 
همسایه بسیار اهمیت دارد. وی ادامه داد: اگر می خواهیم به 
محیط زیستی سالم دست یابیم، تردید نکنیم که یکی از 
عوامل مهم و موثر، حرکت فرهنگی در جامعه خواهد بود. باید 
نحوه زیست در کره خاکی را از دبستان به فرزندان بیاموزیم. 
روحانی با بیان اینکه ما در برابر دین، اعتقادات، زمین و نعمت 
های زمین مسئولیت داریم، گفت: مگر می توانیم در مساله 
بسیار مهم محیط زیست بدون اتکا به فرهنگ و بهره گیری 
از فرهنگ، ایمان، دین و انگیزه معنوی این مشکل را حل و 
فصل کنیم و بتوانیم به وظایف بسیار سنگینی در برابر محیط 
زیست عمل کنیم. وی با تاکید بر اینکه بدون صلح و اعتدال، 
توسعه پایدار امکان پذیر نیست، اظهار داشت: صلح نیز بدون 
توسعه پایدار امکان پذیر نخواهد شد، ما همه باید با افراط، 
خشونت، جنگ و تروریسم مقابله و در برابر تخریب محیط 
زیست ایستادگی کنیم. اینها کنار هم هستند. جهان ما باید 
عاری از خشونت و افراط باشد. رئیس جمهوری با تاکید بر 
اینکه طبیعت هوشمند و پاسخ وی به بشر بسیار سخت 
است، گفت: البته طبیعت بسیار صبور است سالها صبوری 
می کند اما اگر ببیند ظلم بر او ادامه می یابد به سختی 
انتقام می گیرد. اگر تالاب ها و دریاچه ها را خشك کردیم به 
سختی از ما انتقام می گیرد، زمین شوره زاری می شود که 
با یك توفان میلیون ها هکتار زمین مزروعی را نابود می کند، 
اگر جنگل ها و مراتع را نابود کردیم به سختی از ما انتقام می 
گیرد با باران و سیلی سرسخت زندگی ما را در موضع خطر 
قرار می دهد. روحانی افزود: ما باید با طبیعت همزیستی 
مسالمت آمیز داشته باشیم و با آن مقابله نکنیم در غیر این 
صورت حتما شکست خواهیم خورد چرا که قوانین طبیعت 
قوانین خداست، اگر به جنگ با قانون خدا به پاخاستیم این 

ما هستیم که شکست می خوریم.

دکتر حسن روحانی:

ایراننبودعراقوسوریهتوسطتروریستهاادارهمیشد
اخبار

عضو شاخص جامعه روحانیت مبارز گفت: معتقدم که 
اتفاقا برجام یکی از عملکردهای موفق دولت بوده است و 
هرچه زمان بگذرد موفقیت آن بیشتر به چشم می آید. من 
تاکید دارم که الان یک موقعیت عالی در دست ما است 
و باید آن را قدر بدانیم و استفاده کنیم اگر از دست برود 
دیگر برنمی گردد. برجام هر موفقیتی که داشته باشد برای 
مردم و کشور است مردم با انتخاب افراد مسیر اینده خود را 
انتخاب میکنند و به نظرم این دولت برای مردم خوب عمل 
کرده و فقط لازم است خوب به مردم گزارش دهد و البته 
مردم هم باید صبر کنند تا نتیجه حاصل اثر خود را بگذارد.

حجت الاسلام والمسلمین سیدمهدی طباطبایی در 
گفتگو با خبر آنلاین اظهارداشت: یک بحث غلط در بین 
برخی ها این است که خودشان را جای مردم می گذارند،  
مردم عامه نظر مستقیمی نمیدهند مردم عادت کرده اند 
همه شرایط را تحمل کنند و این به برکت دین و اسلام است. 
نمی شود از طرف مردم نظر داد و یك جمع بندی کلی کرد 
اما فکر نمیکنم ناراضی باشند هرچند که مطلوب نمی بینند 

اما از دوره گذشته آرام تر هستند و گله ها کمتر است.
فضای سیاسی اجازه ورود را

 به احمدی نژاد نمی دهد
 وی در پاسخ به این سئوال که این روزها بحث بازگشت 
احمدی نژاد به سیاست و کاندیداتوری اش در سال 96 
مطرح است خصوصا بعد از سخنرانی اخیرش در آمل، آیا 
شما احمدی نژاد را رقیبی جدی برای حسن روحانی در 
انتخابات ریاست جمهوری بعدی می بینید؟ گفت: ممکن 
است عده ای از روی احساسات به ایشان توجه کنند  ولی 
به اعتقاد من فضای سیاسی اجازه ورود را به ایشان نمیدهد 
هر چند ایشان فردی هستند که طرفدارانی دارند و بالاخره 
حق قانونی ایشان است که اظهار نظر کنند ولی اینکه به 
عنوان یك رقیب با اقای روحانی باشد نیاز یك تحلیل و 
بررسی است، اگر بعضی نهادها فضای ٨4 را ایجاد کنند 
و همانطور که در آن ایام بود تحلیل و همانطور اثرگذاری 
کنند آن موقع میتوان به عنوان یك رقیب جدی نگاه کرد...

عضو شاخص جامعه روحانیت مبارز در ادامه این گفتگو 
به بیان ارزیابی خود از انتخابات اخیر مجلس خبرگان 
پرداخت و اظهارداشت: مردم در نگاه به مجلس خبرگان 
چند تعریف در ذهنشان است در این میان مردم با رای به 
این لیست تعریف مورد نظر خود و خواست خود از خبرگان 
را اعلام کردند یعنی اینکه مردم تهران با نگاه به بعد نظارتی 
مجلس خبرگان رای دادند. افراد این لیست از ارادت مندان 
به انقلاب و نظام و شخص رهبر انقلاب هستند از اول 
لیست تا اخر لیست را ببینید آیت الله هاشمی که کم 
نظیر ترین و بهترین مشاور برای امام و شخص رهبر انقلاب 
و عاشق رهبری هستند. حضرات آیات امامی کاشانی، 
موحدی کرمانی و تا اخر لیست. اینها افرادی هستند که 
مقابل رهبری بایستند؟ یا اینکه بخواهند با رهبری تقابل 
کنند؟ از طرفی همین افراد در مجلس خبرگان نگاه نظارتی 

دارند. به نظرم این به مردم آرامش میدهد.
هاشمی تلاشی برای ریاست خبرگان نمی کند

وی افزود: یکی از امتیازات آقای هاشمی این است که 
در شناختن مردم قوی و باهوش است. سیاست جامعه را 
می بیند. نیاز انقلاب و کشور را هم می سنجد،  وقتی هم 
به او توهین شد سکوت کرد. این یعنی آن جو را خوب 
است. عضو  می فهمد، جوشناسی سیاسی خیلی مهم 
شاخص جامعه روحانیت مبارز تصریح کرد: فکر نمی کنم 
خود آقای هاشمی تلاشی کند که رییس خبرگان شود. 
یک چیزی که در انقلابیون اصیل خیلی پررنگ است این 
است که خیلی روی نظام و رهبری تاکید دارند. مهم نیست 
به او توهین شود، هرجا لازم باشد برای نظام تلاش می 
کند. انقلابیون اصیل و شخص هاشمی برای نظام و رهبری 
جانش را هم میدهد و کوتاه نمی آید. خیلی هم برنامه 
ریختند که حذفش کنند یا دلسردش کنند ولی دلسرد 
نشد، این نشان می دهد که خیلی مقاوم هستند. دست از 
حمایت رهبری و نظام برنمی دارند. وقتی امری از رهبری 
باشد قطعا اجرا می کند و انجام می دهد در بحث خبرگان 

هم وظیفه مقدم بر همه چیز خواهد بود

 وی در پاسخ به این سئوال که بهترین رییس مجلس 
لاریجانی،  دانید؟  می  را چه کسی  دهم  مجلس  برای 
عارف یا... گفت: هردو این چهره ها محاسنی دارند، ولی 
باید منتظر شد دور دوم انتخابات برگزار شود و مشخص 
شود وزنه کدام جریان سنگین تر است. فعلا چهره سیاسی 

مجلس دهم مشخص نیست.
حجت الاسلام سیدمهدی طباطبایی در ادامه درپاسخ 
به این سئوال که فکر می کنید نتیجه ای که در این انتخابات 
و حتی ریاست جمهوری سال 92 بدست آمد تلنگر جدی 
به اصولگرایان بوده است که حداقل برای انتخابات سال 96 
انسجام بیشتری داشته باشند یا هنوز هم احساس خطر 
می کنید؟ گفت: نه من هنوز هم احساس خطر می کنم.  
اصولگرایی بزرگتر محبوب و جامع ندارد، اصولگرایی دچار 
یک اختلاف پیچیده شده کسانی که به عنوان بزرگتر یا 
لیدر جریان اصولگرایی هستند در خود این جریان اثر 
گذاری ندارند عده ای نمی گذارند وحدت به سر انجام 
برسد  قدرت انسجام در اصولگرایی از بین رفته است، 
اختلافات جدی  وجود دارد، عقلا باید به فکر بیفتند و عنان 
را به دست بگیرند و اجازه ندهند فضا دست تندروها باشد.

 وی ادامه داد: این اصولگرایی به زودی دچار انشقاق 
خواهد شد و یك گروه سومی متولد میشود که من اعلام 
میکنم هم اصلاح طلب هم اصول گرای باقی مانده را دچار 
بحران می کند، کشور را دچار بحران می کند دقیقا مثل 
گروه سومی که در اصلاح طلبها به وجود امد و اصلاح 
طلبها را دچار بحران و بدنامی کرد.  وی افزود: متاسفانه 
عقلای اصلاح طلب خودشان را جدا نکردند و به آتش آنها 
سوختند مجلس ششم و تمام جریان اصلاحات و خدمات 

خوبی که در آن دوران شد را تحت الشعاع قرار داد.
عضو شاخص جامعه روحانیت مبارز تاکید کرد: امروز 
اصولگرایی هم به این آفت دچار خواهد شد با این فرق 
که این آفت قدرت بیشتری دارد و شاید حاکمیت را هم 
دچرا بحران کند لذا باید از تجربه تلخ تندروی اصلاحات 

درسی گرفته شود.

حجت الاسلام والمسلمین سیدمهدی طباطبایی:

برجام یکی از عملکردهای موفق دولت بوده است

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
با صلابت  ایران مصمم است  تاکید کرد: 
و قوّت، سیاست های استقلالی خود را با 
تکیه بر مردم و توانمندی های داخلی، در 
هر شرایطی ادامه دهد، ولی در پی تعامل و 

همکاری با جامعه جهانی است.
آیت الله هاشمی رفسنجانی در جلسه 
با  دیروز مجمع تشخیص مصلحت نظام 
اشاره به مذاکرات فشرده وزیر امور خارجه 
کشورمان در نیویورك با وزیر خارجه آمریکا، 
گفت: ظاهراً برخی مسایل و موانع ایجاد 
تجاری  و  بانکی  مبادلات  مسیر  در  شده 
سیستم بانکی اروپا با ایران حل شده و آمریکا 
رسماً اعلام کرده که دیگر مانع مبادلات 

تجاری و بانکی کشورهای اروپایی نخواهد 
بود و این کشورها می توانند بدون هراس 
به مبادلات و تجارت با ایران اقدام کنند. 
ما  البته  کرد:  تأکید  رفسنجانی،  هاشمی 
واقفیم که آمریکایی ها در داخل کشور خود 
مشکلاتی دارند که باید حل کنند. رئیس 
مجمع تشخیص مصلحت نظام، مباحث 4 
ساعته انجام شده در وین را برای فروش 
آب سنگین ایران به شرکت های آمریکایی 
را نیز مفید اعلام کرد و گفت: اتحادیه اروپا 
اعلام کرده است که بانك های بزرگ اروپایی 
از انجام مبادلات تجاری و مالی با جمهوری 
هاشمی  می کنند.  حمایت  ایران  اسلامی 
دوره،  این  امیدواریم  افزود:  رفسنجانی 

دست مسؤولان بانکی کشور برای مبادلات 
بین المللی باز باشد و دیگر مشکلی برای 
بانك ها و شرکت های بزرگ که می خواهند با 
ایران کار کنند، به وجود نیاید. همچنین در 
جلسه دیروز مجمع تشخیص مصلحت نظام 
که به ریاست آیت الله هاشمی رفسنجانی 
تشکیل شد، ادامه دستور جلسه قبل که 
یعنی  بود،  رسیده  تصویب  به  آن  کلیات 
نظام  تدوین سیاست های کلی  و  بررسی 
قانون گذاری، پیگیری شد و یك بند از این 
سیاست ها به تصویب رسید. در ابتدای این 
جلسه، آیت الله هاشمی رفسنجانی، با تبریك 
سالروز ولادت با سعادت حضرت علی )ع( 
به مردم و اعضای مجمع، سالروز وفات پیام 

رسان حماسه کربلا حضرت زینب )س( را 
هم تسلیت گفت. در این جلسه که علاوه 
بر اکثریت اعضا، رئیس مرکز پژوهش های 
حقوقی  معاون  اسلامی،  شورای  مجلس 
رئیس جمهور، رئیس کمیسیون حقوقی و 
قضایی دبیرخانه مجمع و جمعی دیگر از 
کارشناسان مربوطه از سازمان های مرتبط 
حضور داشتند، تدوین سیاست های کلی 
نظام قانون گذاری در دستور کار قرار گرفت 
وپس از بحث و بررسی های مبسوط اعضا و 
توجه  مدعوین، ماده ذیل به تصویب رسید: ـ
به موازین اسلامی و قانون اساسی به عنوان 
اصلی ترین منشأ قانون گذاری در تنظیم و 

تصویب طرح ها و لوایح قانونی و مقررات.

آیت الله هاشمی رفسنجانی تأکید کرد:

تکیه بر مردم و توانمندی های داخلی و تعامل با جامعه جهانی

متین  مسلم

وزیر خارجه امریکا گفت: واشنگتن مانع معاملات مالی و اقتصادی بانک های جهانی با 
ایران، نخواهد شد.

جان کری وزیر امورخارجه آمریکا و دکتر محمدجواد ظریف وزیر امورخارجه جمهوری 
اسلامی ایران در نیویورک با یکدیگر دیدار کردند. در حاشیه این دیدار، ظریف و کری به 
خبرنگاران اجازه دادند که وارد محل گفتگوها شوند و سخنانی خطاب به رسانه ها بیان کنند. 
جان کری در مقابل دوربین رسانه ها گفت: »عصر بخیر عرض می کنم خدمت همه. اجازه 
بفرمایید چند کلمه بیان کنم. من بسیار خوشحال هستم که با جناب ظریف وزیر امورخارجه  
امروز دیدار می کنم تا بحثهایمان را درباره اجرایی شدن برنامه جامع اقدام مشترک ادامه 
بدهیم. ما اوایل هفته، جلسه ای بسیار سازنده داشتیم. ما هنوز هم گفتگوهای زیادی باید 
انجام بدهیم. ما درباره برخی چالش ها تبادل نظر کردیم. ما هر دو تصمیم گرفتیم که به 
کشورهایمان برویم تا کارهای مهم را انجام بدهیم و حالا بازگشته ایم تا آن گفتگوها را ادامه 
دهیم. در ابتدا می خواهم مطلبی درباره یکی از موضوعاتی بیان کنم که درباره آن گفتگو کرده 
ایم. همانطور که رئیس جمهور اوباما و همچنین جک لو وزیر خزانه داری و همچنین من گفته 
ام، ما بارها و بارها گفته ایم که ایالات متحده  مانعی در مسیر تجارتی ایجاد نکرده است که 
از زمان اجرایی شدن برنامه جامع اقدام مشترک، اجازه آن به ایران داده شده است و در ادامه 
نیز مانع ایجاد نخواهد کرد. من می خواهم بر این مسئله تاکید کنم که ما تحریم های مرتبط 
با موضوع هسته ای را همانطور که متعهد شده بودیم، برداشتیم و حالا فرصتهایی برای بانک 
های خارجی وجود دارد تا با ایران به تجارت بپردازند. متاسفانه به نظر می رسد که  نوعی 
سردرگمی در برخی از بانک های خارجی وجود دارد و ما می خواهیم تا آنجا که می توانیم این 

مسئله را شفاف کنیم. ازجمله تحریمهای هسته ای که برداشته شده، تحریمهایی بوده است 
که مانع از تعامل ایران با بانکهای غیرآمریکایی می شد ازجمله هرگونه دسترسی به منابع مالی 

محدود ایران که توقیف شده است.« 
ظریف هم در جمع خبرنگاران  گفت: »ما امیدواریم که با سخنانی که جناب وزیر 
)جان( کری اظهار داشتند راه دشواری باز شود که به علت نگرانی بانک ها درباره رویکرد 
ایالات متحده درخصوص اجرایی شدن تعهدات براساس برنامه جامع اقدام مشترک 
بسته شده است. ما همچنان اختلافاتی با ایالات متحده خواهیم داشت. اختلافات ما 
بسیار جدی و در حیطه های مختلف هستند اما ما با هم و با گروه پنج بعلاوه یک تصمیم 
گرفته ایم که به این موضوع رسیدگی کنیم؛ و ما می خواهیم نشان دهیم گروه پنج 
بعلاوه یک و ایران توانسته اند که مسئله بسیار دشوار و مهمی را از طریق مذاکرات حل 
و فصل کنند. من معتقدم که ما باید گام های ضروری در این خصوص را برداریم و من 
امیدوارم که از طریق اقدام عملی جدی، مردم ایران بتوانند منافع ناشی از اجرایی شدن 
برنامه جامع اقدام مشترک را مشاهده کنند. ما می توانیم با وجود تبعات درازمدت این 
توافق خیلی مهم به جلو حرکت کنیم. باید به جای فریبکاری، پایه های  حل و فصل 

مسائل بین المللی را ایجاد کنیم. خیلی ممنون.« 
کری در بخش دیگری از سخنانش گفت: »می خواهم با صراحت بگویم که ما مانعی در 
مسیر تعامل بانکهای خارجی نیستیم که بخواهند با بانکها و شرکت های ایرانی تعامل داشته 
باشند و با این کار، هیچ مخالفتی نداریم البته کاملا روشن است این نگرش تازمانی وجود دارد 

که این بانکها و شرکتها به علل غیرهسته ای، در فهرست تحریمهای ما نباشند.«

کری در دیدار با ظریف:

مانعی برسر راه تجارت با ایران نیست



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,554,000یک مثقال طلا

1,051,300یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,300,000سکه بهار آزاد ی

10,310,000سکه امامی

5,460,000نیم سکه

2,900,000ربع  سکه

1,930,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,000,000سایپا 111

SE 132 19,800,000سایپا

SE 141 19,680,000سایپا

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

بر خلاف وعده سازمان ملی استاندارد

گزارش کیفیت بنزین منتشر نشد

قرار بود گزارش کفیت بنزین طی فروردین ماه از سوی سازمان ملی استاندارد منتشر شود، 
گزارشی که حاصل نمونه گیری از هشت کلانشهر بود، اما در بحبوحه مصوبات بنزینی مجلس، 

گزارش کیفیت به نظر می رسد گم شده است.
به گزارش خبرنگار ایسنا، گزارش قبلی بنزین هرگز منتشر نشده و در واقع محرمانه ماند، 
اما رییس سازمان ملی استاندارد سال گذشته وعده داد گزارش بعدی کیفیت بنزین محرمانه 

نخواهد بود.
طبق گفته نیره پیروزبخت، آنچه از نتیجه تحقیق روی بنزین هشت کلانشهر یعنی تهران، 
تبریز، مشهد، اراک، البرز، اهواز، شیراز و اصفهان، طی فروردین ماه امسال در غالب گزارشی 

باید منتظر می شد.
گزارش بنزینی پیش از آن به این توضیح خلاصه شده بود که »به صورت کلی بنزین به 
لحاظ کیفی وضعیت بدی ندارد اما باید گفت براساس این گزارش، هم بنزین های تولید داخل 

و هم بنزین های وارداتی به لحاظ کیفی دچار مشکل هستند.«
حالا گزارشی که انتظار می رفت این بار از محرمانگی خارج شده و نتیجه آزمون بزرگ از 
سوخت اصلی خودروهای پایتخت در آن منتشرشود، به نظر می رسد به سرنوشت محرمانگی 
گزارش قبلی این سازمان دچارشده است و یا به دلایلی که توضیحی برای آن وجود ندارد، 

انتشارش به تاخیر افتاده است.
این گزارش در حالی در موعد مقرر منتشر نشد که چندی پیش صحبت از تولید بنزین از 
سوی پتروشیمی ها باز هم خبرآفرین شد و انتظار می رفت سازمان استاندارد در گزارش خود 

به موضوع کیفیت این بنزین  نیز بپردازد.
البته موضوع انتشار گزارش کیفیت بنزین از سوی دیگر همزمان شده است با مصوبه ای 
که در هفته ها اخیر بهارستان با استفاده از آن برای گران کردن بنزین پرمصرف ها کمر 

همت بسته است.

رئیس سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
با اشاره به ابلاغ آیین نامه اجرایی قانون حمایت از مصرف 
اجازه  خودرو  کنندگان  عرضه  گفت:  خودرو  کنندگان 
ندارند در پیش فروش ارقامی بیش از 50 درصد قیمت 

خودرو را دریافت کنند. 
به گزارش ایلنا، سید محمود نوابی با اشاره به ابلاغ آئین 
نامه اجرایی قانون حمایت از مصرف کنندگان خودرو افزود: 
در آئین نامه جدید به  چگونگی پیش فروش ، خدمات 
پس از فروش ، ارتقاء رتبه نمایندگی ها ، نحوه رسیدگی به 
شکایات ، خواب و توقف خودرو در تعمیرگاهها و نمایندگی 
های مجاز شرکت های خودروساز توجه شده درحالیکه در 
آئین نامه قدیمی فقط به موضوع خدمات پس از فروش 

توجه شده بود .
فروردین 95  از 2٨  که  را  نامه  آئین  این  وی شمول 
برای اجرا به دستگاهها ابلاغ شد همه خودروهای سبک 
و سنگین و موتورسیکلت دانست و گفت: نقطه قوت آئین 
نامه توجه به حقوق مصرف کننده خودرو است ، پیش از 
این خودروسازان ، عرضه کنندگان و واسطه های مجاز 

اقدام به پیش فروش می کردند .
نوابی با بیان اینکه در این آئین نامه جدید شرایط تحویل 
فوری ، تحویل قطعی ، پیش فروش قطعی و عادی ، 
مشارکت در تولید همچنین خودروهای سفارشی مشخص 
شده است افزود:  برخلاف ائین نامه قبلی که در روش پیش 
فروش ارقام متفاوتی از مشتریان دریافت می شد ،در آئین 
نامه جدید عرضه کنندگان خودرو اجازه ندارند ارقامی 

بیش از 50 درصد قیمت خودرو دریافت کنند.
وی حداکثر مدت زمان انتظار برای تحویل فوری خودرو 
را 30 روز اعلام کرد و گفت : درصورت تاخیر در تحویل 
خودرو ، خودروساز به ازای هر روز تاخیر باید مطابق آنچه 
در آئین نامه قید شده جریمه پرداخت کند ، براساس آئین 
نامه جدید حداقل سود پیش فروش خودرو برای تحویل 

در 9 ماه آینده سودی است که نظام بانکی می پردازد .
نوابی با بیان اینکه مشتری حق دارد در هر مرحله ای از 
تحویل خودرو شکایت کند افزود : اگر خودروساز رضایت 
مشتری را جلب نکرد شاکی می تواند به سازمان های 
صنعت ، معدن و تجارت در استانها شکایت کند و مراجع 
ذیصلاح حداکثر 20 روز فرصت دارند به شکایت رسیدگی 
و رضایت شاکی را جلب کنند ، اگر رضایت شاکی جلب 
نشد می تواند به هیئت حل اختلاف مستقر در سازمان 

صنعت ، معدن و تجارت استان و در مرحله آخر به دادگاه 
شکایت کند.

وی گفت: مصرف کنندگان خودرو می توانند شکایات 
خود را در هر زمینه ای اعم از خودرو و سایر موارد ، در 
هر ساعت از شبانه روز )24 ساعته( به سامانه آنلاین 124 
سازمان حمایت اعلام تا کارشناسان به ان رسیدگی کنند.

نوابی افزود: اگر مشتری هنگام تحویل خودرو متوجه 
نقص و ایرادی )فنی ، رنگ و سایر موارد( در خودرو شد 
می تواند به خودروساز اعلام و خودروساز نقص را بنحوی 
که به قیمت خودرو لطمه ای وارد نشود برطرف کند ، اگر 
رفع نقص باعث افت قیمت خودرو شد خودروساز باید 

خودرو را تعویض کند.
وی با بیان اینکه خودروساز مکلف است بابت توقف بیش 
از دو روز خودرو در تعمیرگاه جریمه پرداخت یا خودرو 
جایگزین تحویل مشتری دهد گفت: خودروساز ملزم است 
بابت هر روز توقف اضافی خودرو سواری در تعمیرگاه 
یا  پرداخت  را  بهای خودرو  پانزده ده هزارم   )0015/0(

خودرو جایگزین تحویل مشتری دهد.
نوابی افزود: همچنین خودروساز مکلف است برای توقف 
هر روز اضافی خودروهای عمومی و تاکسی )002/0( دو 
 )001/0( موتورسیکلت  و  سنگین  خودروهای   ، هزارم 
سنگین  خودروهای  برای  یکماه  از  بیش  و  یکهزارم 
)0002/0( دو ده هزارم بهای خودرو جریمه پرداخت کند .

وی با بیان اینکه در آئین نامه جدید ضمانت رنگ ، 
قطعات و خدمات پس از تعمیرهم دیده شده است گفت : 
در این آئین نامه برای هر قطعه تعویضی 6 ماه یا 10 هزار 
کیلومتر گارانتی )ضمانت( در نظر گرفته شده و اگر خودرو 
دوبار بابت نقصی به تعمیرگاه مراجعه کرد ، خودروساز 
مکلف به محاسبه و پرداخت جریمه تاخیر از همان لحظه 

ورود خودرو به تعمیرگاه است.
از  قانون حمایت  اجرایی  نامه  آئین  متن  افزود:  نوابی 
مصرف کنندگان خودرو در پایگاه اطلاع رسانی سازمان 
حمایت قرار دارد و مصرف کنندگان خودرو برای آشنایی 

با حقوق خود می توانند به ان مراجعه کنند.

رئیس کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی مجلس، با تاکید بر تسریع در کاهش 
معوقات بانکی، گفت: حمایت از تولید ملی و همچنین تحقق شعار سال درخصوص 

اقتصاد مقاومتی منوط به هدایت منابع مالی به سمت و سوی تولید ملی است. 
حمیدرضا فولادگر درگفت وگو با خانه ملت،با تاکید بر تسریع درکاهش معوقات 
بانکی،گفت: تسریع در کاهش معوقات بانکی به افزایش سرمایه بانک ها برای ارایه 
تسهیلات به واحدهای تولیدی منجر خواهد شد.نماینده مردم اصفهان درمجلس شورای 
اسلامی، با بیان اینکه دولت برای کاهش معوقات بانکی باید برنامه ای منسجم داشته 
باشد، افزود: حمایت از تولید ملی و همچنین تحقق شعار سال در خصوص اقتصاد 

مقاومتی منوط به هدایت منابع مالی به سمت و سوی تولید ملی است.
افزایش قدرت وام دهی بانک ها با کاهش معوقات بانکی

وی جدیت در اجرای قوانین مرتبط با تسهیل فضای کسب و کار را عاملی برای بهبود شرایط 

اقتصادی کشور خواند و ادامه داد: دولت باید برای اجرای دقیق قانون تسهیل در بهبود فضای 
کسب و کار مولفه های ابتدایی آن را مدنظر قرار دهد.این نماینده مردم در مجلس نهم، با بیان 
اینکه کاهش معوقات بانکی و برخورد با دانه درشت ها باید تابع حمایت از تولیدکننده واقعی 
باشد، افزود: در برخورد با دانه درشت ها نیز باید این مهم مدنظر قرار بگیرد که تفاوت بسیاری 
بین تولیدکننده و دلالان وجود دارد از این رو برای بازپرداخت تسهیلات زمان مشخصی 
برای تولیدکننده مدنظر قرار بگیرد.وی با تاکید براینکه کاهش معوقات بانکی می تواند قدرت 
تسهیلات دهی بانک ها به بخش تولید را افزایش دهد،تاکید کرد: تولید در کشور ما نیازمند 
منابع مالی و حمایتی همه جانبه است.فولادگر ادامه داد: معوقات کلان بانکی درحال حاضر 
دست بانک ها برای کمک به اقتصاد کشور را بسته است.رئیس کمیسیون ویژه حمایت از تولید 
ملی و نظارت براجرای سیاست های کلی اصل 44 قانون اساسی مجلس شورای اسلامی، یادآور 

شد: شناسایی بدهکاران بانکی برای ارایه استمحال بانکی به تولیدکننده واقعی ضروری است.

مدیرکل حقوقی و رسیدگی به تخلفات سازمان حمایت 
از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، بیشترین تخلفات 
واحدهای صنفی در طرح نظارتی نوروز امسال را به ترتیب 
گران فروشی، کم فروشی، درج نکردن قیمت و عدم  صدور 

فاکتور عنوان کرد.
اسماعیل قاسمی در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، اظهار 
کرد: بیشترین شکایات مردمی در طرح نظارتی نوروز 95 
در بخش کالایی به ترتیب شامل میوه و تره بار، انواع نان و 
مرغ بود و پس از آن پوشاک و آجیل و خشکبار قرار داشت 
و  در بخش خدمات نیز شکایاتی از رستوران ها، آرایشگاه، 
تعمیر خودرو و قالیشویی اعلام شده و مورد رسیدگی قرار 

گرفت.
اولویت  اینکه در طرح نظارتی نوروز 95،  با بیان  وی 
قراردادن رسیدگی به شکایات مردمی طی دستورالعملی 
به همه  استانها ابلاغ شد، گفت: بر این اساس از ابتدای 
اسفند سال گذشته تا پایان نیمه اول فروردین امسال 
در مجموع 21 هزار و 679 فقره شکایت توسط مردم 
به سامانه 124 ستادهای خبری سازمان صنعت، معدن و 
 تجارت استان ها ارسال شد که 21هزار و 670 فقره قابل 

پیگیری و 9 فقره نیز غیرقابل پیگیری بود.
 قاسمی با بیان اینکه علاوه بر این آمار، تعداد شکایت 

های رسیده به اتاق اصناف نیز 62٨1 مورد بود، اظهار 
کرد: حدود ٨5 درصد از کل شکایت ها مربوط به کالا 
و 15 درصد مربوط به خدمات بود که پس از بررسی 
های لازم، 35  درصد از شکایات منجر به تشکیل پرونده 
تخلف شد، 41 درصد غیر متخلف شناخته شدند و 24 
درصد شکایات  به علت استعلام حقوقی و انجام مراحل 

کارشناسی هم چنان در مرحله بررسی است.
مدیرکل حقوقی و رسیدگی به تخلفات سازمان حمایت 
بیان کرد: به طور کلی در مجموع به  بیش از 76 درصد 
شکایات، رسیدگی و پاسخگویی شده است و   از مجموع 
شکایات رسیده 69 درصد به صورت تلفنی)124سامانه (، 
12 درصد حضوری و 19 درصد کتبی گزارش  شده است. 

از سوی سازمان حمایت 

شرایط پیش فروش خودرو ابلاغ شد 

رئیس کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی مجلس :

بدهکاران دانه درشت بانکی فراموش نشوند 

مدیرکل حقوقی سازمان حمایت مصرف کنندگان عنوان کرد 

گران فروشی صدرنشین تخلفات صنفی

مشاور وزیر نیرو خبر داد؛ 

20 هزار چاه غیرمجاز پر می شود 
مدیرعامل شرکت مدیریت منابع آب ایران با اشاره به پر کردن بیش از هفت هزار چاه 
غیرمجاز در سال گذشته، گفت: امسال و در اجرای بخشی از اهداف طرح احیا و تعادل 

بخشی آب های زیرزمینی حداقل 20 هزار چاه غیرمجاز دیگر مسدود می شود. 
به گزارش ایرنا، محمد حاج رسولیها در جلسه ای در جمع مدیران و کارکنان وزارت 
نیرو افزود: سال گذشته و در آغاز طرح احیا و تعادل بخشی سفره های آب زیرزمینی، به 
رغم همه مشکلات موفق به انسداد بیش از هفت هزار حلقه چاه غیرمجاز شدیم و منابع 
مالی و همت لازم برای رسیدن به رقم 20 هزار حلقه چاه مسدود شده در سال جاری 
وجود دارد.طرح احیا و تعادل بخشی آب های زیرزمینی، با توجه به مصوبه شورای عالی 
آب اقدام مشترك وزارتخانه های کشور، جهادکشاورزی، راه و شهرسازی، صنعت، معدن 
و تجارت و سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور را نیاز دارد که به همراه وزارت نیرو در 
خصوص مدیریت مصرف آب باید پیاده شود.براساس این طرح، در سال 1394 به میزان 
475 میلیون مترمکعب، در پنج سال به میزان 5.7 میلیارد مترمکعب و پس از 20 سال 
به میزان 110 میلیارد مترمکعب اضافه برداشت از منابع آب زیرزمینی کنترل خواهد شد.

تقویت گروه های گشت و بازرسی، تجهیز چاه های کشور به ابزار اندازه گیری و جایگزینی 
پساب از محورهای عملیاتی این طرح به شمار می رود.وی نصب حداقل 50 هزار کنتور 
»فهام« )فراسامانه هوشمند اندازه گیری و مدیریت انرژی( و هفت هزار کنتور مکمل را 
نخستین وظیفه شرکت مدیریت منابع آب ایران در سال 1395 عنوان و اضافه کرد: نصب 
ابزارهای اندازه گیری منابع آب های سطحی بر روی هزار ایستگاه، دیگر اقدامی است که 
امسال در دستور کار است.به گفته حاج رسولیها، هدفگذاری شرکت مدیریت منابع آب 
ایران حفاظت از یك میلیارد مترمکعب از منابع آبی در قالب برخورد با اضافه برداشت است.

وی تکمیل نیروگاه های برق آبی داریان )در استان کردستان( و رودبار )در استان لرستان(، 
آبگیری و افتتاح 14 سد با ظرفیت تنظیم بیش از دو میلیارد مترمکعب آب و بهره برداری از 
55 هزار هکتار شبکه آبیاری و زهکشی اصلی به عنوان پروژه های مکمل ساخت 14 سد 

پیشگفته را از دیگر برنامه هایی نام برد که در سال 1395 اجرایی خواهند شد.

مدیرعامل کارگزاری سابق سهام عدالت خبر داد؛ 

احتمال آزاد سازی دهك اول و دوم 
دارندگان سهام عدالت 

مدیرعامل کارگزاری سابق سهام عدالت، از احتمال آزادسازی دهك اول و دوم دارندگان 
سهام عدالت خبر داد و افزود: احتمال آزادسازی برای دهك اول و دوم سهام عدالت با توجه 

به گذشت دوره 10 ساله و بهره مندی از تخفیف مقام معظم رهبری وجود دارد. 
به گزارش روز شنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی بازار سرمایه )سنا(، »محمدجواد شیخ« 
افزود: دارندگان دهك اول و دوم سهام عدالت، در 10 سال گذشته و با احتساب سود 
سهام سال 1394 نیمی از ارزش سهام عدالت را به حساب خزانه پرداخت کردند و نیمی 
دیگر از آن مشمول تخفیف مقام معظم رهبری شده، به همین دلیل بر اساس قانون 
باید زمینه آزاد سازی این سهام در سال جاری فراهم شود.عضو سابق کانون شرکت های 
سرمایه گذاری سهام گفت: سهام عدالتی که در اختیار دهك اول و دوم قرار دارد )بسیجیان، 
روستاییان و عشایر، افراد تحت حمایت کمیته امداد و بهزیستی( با توجه به موافقت مقام 
معظم رهبری با تخفیف 50 درصدی امکان آزادسازی دارد.شیخ درباره احتمال تسویه 
نشدن سهام عدالت این دو دهك با خزانه گفت: چنانچه حتی بخشی از سهام عدالت با 
وجود تخفیف و سودهای حاصل از گذشت این 10 سال با خزانه تسویه نشده باشد، باید 
دولت تمهیداتی بیاندیشد بخشی که تسویه شده امکان آزاد سازی آن در قالب واحدهای 
صندوق های سرمایه گذاری یا خود سهام فراهم شود.شیخ تاکید کرد: از 45 میلیون نفر 
دارنده سهام عدالت، 15 میلیون نفر جزو دهك اول و دوم هستند و در سال جاری باید 
امکان آزاد سازی برای این تعداد از سهام عدالت شکل بگیرد.عضو سابق کانون شرکت های 
سرمایه گذاری سهام، خاطرنشان کرد: سهام عدالت باید آزاد شود تا دارندگان آن مانند 
دارندگان سایر سهام ها از امکان حضور در مجامع، سودهای نقدی و افزایش سرمایه ها به 
طور شخصی بهره مند شوند.این استاد دانشگاه تصریح کرد: هیات دولت لایحه ای درباره 
چگونگی آزادسازی سهام عدالت به مجلس ارائه کرده که به نظر می رسد بررسی آن به 

مجلس دهم کشیده شود.
به گزارش ایرنا تعداد دارندگان سهام عدالت حدود 50 میلیون نفر و ارزش سهام دراختیار 

آنان 476 هزار و 1٨3 میلیارد ریال است.

معاون هماهنگ کننده سیاست خارجی اتحادیه اروپا: 

به شرکت های اقتصادی درخصوص 
لغو تحریم های ایران اطمینان می دهیم 

»هلگا اشمید« معاون هماهنگ کننده سیاست خارجی اتحادیه اروپا تاکید کرد: اتحادیه 
اروپا وگروه 1+5 توافق کردند برای اطمینان دادن به شرکت های اقتصادی درخصوص لغو 

تحریم های ایران همکاری کنند. 
به گزارش ایرنا، اشمید جمعه شب درشبکه اجتماعی توئیتر، با بیان این مطلب همچنین 
نشست کمیسیون مشترك بررسی اجرای »برجام« را سازنده توصیف کرد. وی خاطرنشان 
کرد که موضوع تعهدات هسته ای ایران ومسائل مربوط به لغو تحریم ها در دستور کار 
این نشست بود. سید عباس عراقچی ، تشکیل گروه کاری رفع تحریم ها را از جمله نتایج 
کمیسیون مشترك ایران و 1+5 اعلام کرد و گفت :قرار شد هرگاه ایران احساس می کند 

تحریم ها برداشته نشده یا حرکت رو به جلو ندارد در این گروه کاری بررسی شود.
رییس ستاد پیگیری اجرای برجام شامگاه جمعه پس ازپایان کمیسیون مشترك ایران 
و 1+5 به خبرنگاران گفت: یکی از مواردی که در این جلسه صورت گرفت تشکیل گروه 
کاری مربوط به رفع تحریم ها بود.قرار شد کمیسیون مشترك یك گروه کاری جداگانه داشته 
باشد و هر جا که ایران احساس کند تحریم ها برداشته نشده یا حرکت رو به جلو و مناسبی 

ندارد در آن گروه کاری بررسی شود.
وی اضافه کرد: ان گروه کاری هم توصیه های خود را برای حل و فصل موضوع خواهد 

داشت و در صورت لزوم در کمیسیون مشترك به بحث گذاشته می شود.

بانک مرکزی، دو عضو  اقتصاد و رئیس کل  وزیر 
تاثیرگذار در شبکه بانکی همواره منتقد افراطی بودن 
سود بوده و حتی اخیرا وزیر اعلام کرد که باید در 
دریافتی  سودهای  بابت  گذاران  سپرده  شرایط  این 
مالیات بدهند. اما به اعتقاد کارشناسان سود بالا جزئی 
از همان نظام بانکی بیماری است که مسئولان بارها 
وعده اصلاح آن را داده و به آن عمل نکرده اند؛ پس 

نباید مردم جریمه بیماری بانک ها را بپردازند. 
به گزارش خبرنگار ایسنا، اظهارات روزهای اخیر وزیر 
اقتصاد در رابطه با اخذ مالیات از سودهای بانکی گرچه 
در شهرستان و در غیاب پوشش پرسروصدای رسانه 

ای عنوان شد، ولی جای تامل دارد. 
طیب نیا، از وضع مالیات بر سود سپرده های مردم 
در بانک ها دفاع کرده و گفت الان که نرخ تورم در 
کشور به 12 درصد رسیده است، برخی بانک ها نرخ 
سود سپرده 22 درصد پرداخت می کنند، آن هم بدون 
ریسک، پس در این شرایط چرا نباید مالیات بدهند؟ 

وی با تاکید همیشگی بر حذف معافیت های زائد 
مالیاتی و این سوال که چرا سود سپرده بانکی باید 
از پرداخت مالیات معاف شود؟ عنوان کرده که زمانی 
خودش هم از حامیان معافیت مالیاتی سود سپرده های 

بانکی بوده اما اکنون شرایط تغییر کرده است. 
دلیل حمایت وزیر از معافیت سود بانکی از مالیات نیز 
به زمانی بر می گردد که نرخ سود سپرده های بانکی 
نسبت به تورم تا حد قابل توجهی پایین بود و سرکوب 
مالی وجود داشت، ولی وی اکنون معتقد است در حال 
حاضر که نرخ تورم پایین تر از سود ایستاده باید بابت 

این سودها مالیات پرداخت شود. 
خواسته وزیر برای اخذ مالیات از سود سپرده های 
بانکی به دلیل مثبت شدن سود در حالی مطرح است 
که بررسی آمارها نشان می دهد از سالهای دور حتی از 
دهه 60، تناسب پایداری بین نرخ سود و تورم وجود 
نداشته و در اغلب مواقع سودها منفی بوده و به عبارتی 
دیگر نرخ تورم با فاصله قابل توجهی بالاتر از نرخ سود 
ایستاده است. به طوری که در مقاطعی نرخ سود تا 
20 درصد کمتر از تورم بوده و به نوعی سپرده گذاران 

جریمه شده اند. 
اما با تغییر روند تورم در حدود دوسال گذشته و 
معکوس شدن مسیر تورم دو رقمی و کاهش آن از 

حدود 40 به کمتر از 12 درصد، سه بار بانک مرکزی 
مواقعی  در  اینکه  وجود  با  اعتبار  و  پول  شورای  و 
زمینه های آن فراهم نبود اما به هر حال نرخ سود را 
کاهش داده و اکنون سود سپرده 1٨ درصد سالانه و 

تسهیلات 22 در بانکها در جریان است. 
با این حال گرچه همچنان تناسب چندانی بین نرخ 
سود و تورم وجود ندارد و در آینده ای نه چندان دور 
نظام بانکی شاهد کاهش مجدد نرخ سود بانکی خواهد 
بود، ولی آنطور که بانک مرکزی اخیرا موضع خود را 
در این رابطه اعلام کرد، با توجه فراهم نبودن تمامی 
شرایط لازم و به ویژه در تنگنای مالی موجود نمی توان 
به سرعت در رابطه با کاهش نرخ سود تا تناسب با 
تورم اقدام کرد و باید این روند تدریجی و بدون شوک 

انجام شود. 
اما در شرایطی که حتی بانک مرکزی هم به ایراد 

بانکی در بالا بودن نرخ سود اذعان  عملکرد شبکه 
دارد، نظر وزیر اقتصاد برای دریافت مالیات از سودهای 
سپرده به نوعی مصداق آن است که مردم باید تاوان 
نظام بانکی بیمار را بپردازند. آنهم در شرایطی که در 
سال گذشته بین بانک مرکزی و سازمان امور مالیاتی 
برای دریافت مالیات از سود پرداختی در موسسات 
غیرمجاز توافق شد، ولی تاکنون گزارشی از روند اجرای 
آن ارائه نشده است. هر چند که بررسی های میدانی 
هم گواه بر اخذ این مالیات به دلیل تبعات ناشی از آن 
از جمله خروج سپرده نداشته و موسسات وجود آن را 

انکار می کنند. 
قانون 90 سال را برای بیماری بانک ها عوض نکیند

در حالی بانک مرکزی و مدیران شبکه بانکی تاکنون 
نسبت به پیشنهاد طیب نیا،برای اخذ مالیات از سود 
سپرده ، واکنشی نداشته و فعلا سکوت کرده اند که به 

اعتقاد برخی کارشناسان سود بانکی بالا ناشی از نظام 
بانکی بیمار است و نباید به جار ترمیم آن، قاعده و 
قانون های چندین ساله که حذف آنها تبعات خاص 

خود را دارد، کنار گذاشت. 
امور  هاشمی-کارشناس  حسینی  بهاءالدین  سید 
بانکی- با اشاره به اینکه از زمان تاسیس سیستم بانکی 
در ایران یعنی حدود 90 سال پیش تاکنون سودهای 
سپرده و جوایز بانکی از دریافت مالیات معاف بودند 
گفت: در حالی سودهای بالای بانکی وزیر را به فکر 
دریافت مالیات از بانکها انداخته که مشکل از مردم 
و مشتریان بانک ها نیست که قرار باشد آنها پاسخ گو 
باشند، بلکه ایراد از نظام بانکی است که با توجه به 
کسری منابع، بدهکاری، معوقات بانکی و سایر مسائل 
نمی توانند منابع لازم را برای هزینه های جاری خود 
تامین کرده و در نهایت مجبورند سودهای بالاتری 

بپردازند تا با جذب سپرده بتوانند هزینه های خود را 
تامین کنند. 

وی ادامه داد: مشکلات موجود ناشی از بیماری نظام 
بانکی است که بارها وعده اصلاح آن داده شده اما اقدام 
موثری تاکنون انجام نشده است. از سویی دیگر شبکه 
بانکی ما در سال های گذشته قربانی تحریم بوده و بر 
مشکلات آن افزوده شده است.بنابراین اکنون نمی توان 
با قوانین کوتاه مدت این موانع را برداشت. در عین حال 
که چنین عملکردهایی در نهایت به ضرر صاحبان 

سپرده و جریمه مشتریان بانک ها تمام می شود. 
مدیرعامل اسبق بانکهای صادرات و تات، این را هم 
گفت که اگر بازار رقابتی بود و نظام بانکی به درستی 
کار می کرد آنگاه فضا به سمتی پیش نمی رفت که 

سودهای بانکی تا این حد افزایش یابد. 
با یادآوری اینکه، چرا تا زمانی  حسینی هاشمی، 
حرفی  کسی  می پرداختند  منفی  سود  بانک ها  که 
نمی زد، اما اکنون که سود بالاتر از نرخ تورم قرار دارد 
می خواهند از آن مالیات دریافت کنند؟ تاکید کرد: باید 
توجه داشت که در صورت دریافت مالیات از سودهای 
سپرده به طور حتم با توجه به این که کاهش نرخ سود 
نیز وجود دارد، عوامل تحریک برای خروج سپرده ها 
و منابع از بانک ها تشدید شده و در مجموع می تواند 
موجبات اختلال در بازار پول و بی اعتمادی مردم به 

شبکه بانکی را فراهم آورد. 
وی همچنین به این نکته که برای دریافت مالیات 
از سپرده گذار فقط نباید سود سپرده مورد محاسبه 
قرار گیرد، نیز اشاره کرد و افزود: اگر بخواهیم عادلانه 
حساب کنیم باید مجموع سود و زیان مورد بررسی 
باشد چرا که ممکن است یک فرد 20 میلیون تومان 
سود سپرده دریافت کند، اما از سویی دیگر در حال 
تا 40  وام حتی  پرداخت هزینه های سنگین یک 
میلیون تومان باشد. آنگاه سپرده گذار متضرر خواهد 

شد. 
این کارشناس امور بانکی این موضوع را نیز یادآور 
شد که با توجه به بانک محور بودن اقتصاد و وابستگی 
شدید بانکها به سپرده مردم برای تامین منابع نباید 
در مورد اجرا و حتی پیشنهاد طرح هایی که می تواند 
موجب دلسردی مشتریان و خروج سرمایه آنها از بانکها 

شود، ریسک کرد. 

سود به مالیات کشید 

مردم به پای بانک ها سوختند 

یکشنبه -پنجم اردیبهشت 1395 - سال نوزدهم - شماره 3984



ورزشی یکشنبه -پنجم اردیبهشت 1395 - سال نوزدهم - شماره 443984

نهاد های نظارتی از پشت پرده فوتبال بی اطلا عند؟

پول هواداران سرخابی ها
 به جیب چه کسانی می رود؟

شرکت های هواداری فوتبال که این روز ها با استفاده از شور هواداران سرخابی ها اصرار به 
اشتراک بیشتر هواداران و دریافت هزینه از آنها دارند، چگونه عمل می کنند؟ آیا نهاد های 

نظارتی از فعالیت های مالی انبوه این شرکت ها اطلاع دارند؟
 فو تبا ل پرحاشیه و بی مسئول این روزی های ایران کم مشکل نداشت که مشکل جدیدی 
به آن افزوده شده است. متاسفانه عدم وجود ر قا بت سالم در اسپانسر های فو تبا لی و انحصاری 
شدن تبلیغات باشگاه های فو تبا ل کشور شرایط را به گونه ای رقم زده که این روزها در کنار 
مشکلات بی سامان فو تبا ل ایران، این فرصت ایجاد شده که اسپانسرها هم برای فو تبا ل 

کشور و حتی گفت گوی بازیکنان تیم ها در پس از بازی ها تصمیم سازی می کنند.
باشگاه استقلال در سه بازی متوالی به بازیکنانش اجازه نداده که در میکسدزون پس از 
بازی  با نمایندگان رسانه های گروهی گفت و گو کنند. در ظاهر شاید این باور ایجاد شود 
که باشگاه استقلال به جهت درگیر شدن در مسائل حاشیه ای پس از شهرآورد ٨2 چنین 
تصمیمی را گرفته  است، اما پس از بازی استقلال برابر فولاد خوزستان که این دیدار با نتیجه  
3 بر صفر به سود آبی پوشان تهرانی به پایان رسید، استقلالی ها بازهم اجازه گفت و گو با 

خبرنگاران را نیافتند تا ابهام این قاعده شکنی آبی ها بیشتر از همیشه به چشم آید.
مدیر رسانه ای باشگاه استقلال پس از بازی با فولاد در این باره توضیح داده که خبرنگاران 
اگر گفت وگو از بازیکنان می خواهند به تمرین این تیم بیایند؛ موضوعی که به نظر می رسد 
با تصمیم سازی خاص و با هدف اقتصادی و انحصاری کردن فعالیت های خبری و رسانه ای 

برای بزرگ  کردن یک برند خاص تبلیغاتی انجام می شود.
اسپانسر باشگاه استقلال که همزمان در باشگاه پر سپولیس نیز فعالیت مشابهی دارد، ظاهرا 
به مسئولان باشگاه تاکید کرده که گفت و گوی بازیکنان این تیم بدون حضور بنر این اسپانسر 
نباید انجام شود و این سرآغاز ماجرایی شده که رسانه ها را از هدف اطلاع رسانی سریع و 

دقیق به هواداران در پس از بازی های لیگ دور کرده است.
متاسفانه یکه تازی اسپانسر های ورزشی در فو تبا ل ایران و به ویژه  در تبلیغات پیراهن 
سرخابی ها موضوعی است که به نظر می رسد برای جلوگیری از سوءاستفاده اقتصادی و 
نفع های بادآورده شخصی این شرکت ها، باید از سوی نهادهای ذیربط و مسئول مورد کنترل 

و جدی تری قرار گیرد.
این شرکت ها با تبلیغات گسترده تلویزیونی و با دریافت مستقیم پول از هواداران استقلال 
و پرسپولیس از طریق پیامک، سرمایه های کلانی را به جیب می زنند که تنها بخش اندکی 
از آن را به فوتبال می رسد؛ نکته ای که لازم است سازمان لیگ فو تبا ل ایران، فدراسیون 
فو تبا ل، دیوان محاسبات و سایر نهادهای نظارتی مالی حتما به آن ورود جدی داشته باشند 
تا زمینه سوء استفاده احتمالی شخصی افراد از گرده ی فوتبال ایران یک بار برای همیشه به 

نفع فوتبال به پایان برسد.
آیا واقعا نهاد های نظارتی بر فعالیت های مالی این قبیل شرکت ها نظارت دارند؟ آیا بخش 
اصلی عواید حاصل از اشتراک هواداران سرخابی ها با عضویت در شرکت های هواداری خاص 

و نامدار به جیب فوتبال می رود؟
این روز ها موضوع فساد در فوتبال و پیگیری مجدانه کمیسیون اصل 90 مجلس و قوه 
قضاییه مطرح ترین موضوع فوتبالی خارج از مستطیل سبز است و به نظر می رسد که باید 
نهاد های نظارتی و حسابرسی به این مقوله جدید نیز ورود قاطع و پرسشگرانه داشته باشند 

تا جیب هواداران به نام رنگ ها و به کام افراد خالی نشود. 

پروفسور سمیعی پرونده کشتی گیر در کما را 
بررسی می کند

پرونده پزشکی کشتی گیر اصفهانی که بیش از 10 ماه است در کما بسر می برد به تهران 
فرستاده شد تا توسط جراح سرشناس مغز و اعصاب مورد بررسی قرار گیرد.

به گزارش ایسنا، چندی پیش خبرگزاری دانشجویان ایران از رحیم مهدیان فرنگی کار 
سنگین وزن اصفهانی نوشت که به علت مسمومیت نامعلوم 10 ماه بود که در کما بسر 
می برد و این در حالی بود که پدر وی که پیش از این داغ یک دختر و یک پسر جوان را 
دیده، به علت نداشتن تمکن مالی مجبور شده فرزندش را به منزل بیاورد و خود به همراه 
همسرش از او پرستاری کنند. به دنبال انتشار این خبر تعدادی از مردم و ورزشکاران 
آمادگی خود را برای کمک به این ورزشکار اعلام کردند و خوشبختانه کمک های مالی و 
معنوی نسبتا خوبی به این خانواده شد و اینک نیز پدر این ورزشکار در گفتگو با ایسنا از 
اعلام آمادگی پروفسور مجید سمیعی جراح سرشناس مغز و اعصاب برای بررسی پرونده 
پزشکی فرزندش خبر داد و اعلام کرد سریعا نسبت به ارسال این مدارک به تهران اقدام 
کرده است. رضا مهدیان همچنین درباره میزان کمک های مالی برای پیشبرد هر چه بهتر 
درمان رحیم مهدیان گفت: تاکنون مبلغ 25 میلیون تومان از سوی مردم و ورزشکاران 
کمک مالی صورت گرفته است و مسئولان هیئت کشتی اصفهان نیز قرار است یک تیم 
پزشکی نسبت به بررسی وضعیت رحیم و گرفتن ام آر آی اقدام کنند. البته مسئولان 
شورای شهر و هیئت کشتی همان زمان و پس از انتشار خبر قول هایی را به ما دادند که تا 
به امروز هنوز عملی نشده است. وی درباره آخرین وضعیت فرزندش نیز خاطرنشان کرد: 
بیش از 3 ماه است که او را به منزل آورده ایم و خدا را شکر او در حال حاضر وضعیتش 
رو به بهبود است و حرکاتی را انجام می دهد. مثلا سر خود را تکان می دهد و به اطراف 
می چرخاند یا اینکه زمانیکه می خواهیم آب در گلوی او بریزیم دهانش را باز می کند. 
امیدوارم روزی برسد که او سلامتی خود را به طور کامل بازیابد و ما نیز لطف دوستان و 
افرادی که کمک رسان بودند را جبران کنیم. مهدیان درباره اینکه آیا مسئولان اداره کل 
ورزش و جوانان اصفهان اقدامی برای کمک به آن ها انجام داده اند یا خیر گفت: خیر! آنها 
کاری برای ما انجام ندادند و اصلا این موضوع را پیگیری هم نکردند و سری به فرزند من 

که بارها در استان قهرمان شده و در سطح کشور نیز عنوان دار است هم نزدند.

خوش خدمتی اماراتی ها برای آل سعود

 تلاش برای تغییر نظر عراقی ها
رئیس فدراسیون فوتبال امارات تاکید کرد که مذاکراتی را با همتای عراقی اش برای 
انتخاب نکردن ایران به عنوان میزبان بازی های این تیم در انتخابی جام جهانی 201٨ 

آغاز کرده است.
 به گزارش ایسنا، فدراسیون فوتبال عراق در انتخابی جام جهانی 201٨ روسیه به خاطر 
محرومیت از سوی فیفا نمی تواند در خاک خود میزبان حریفان باشد. به همین خاطر آنها 
ایران را به عنوان میزبان بازی های خود معرفی کردند که این با مخالفت سعودی ها همراه 
شد.  فدراسیون فوتبال عراق اصرار دارد بازی های این کشور به میزبانی ایران برگزار شود. 
این در حالی است که عربستان تاکید دارد در هر کشوری غیر از ایران به میدان خواهد 
رفت.  اصرار فدارسیون فوتبال عراق برای بازی کردن در ایران، سعودی ها را به شدت نگران 
کرده است چراکه آنها تاکید دارند به هیچ وجه در خاک ایران به میدان نخواهند رفت. از 
سوی دیگر، عراق هم می خواهد بر خواسته خود برای بازی کردن در ایران ادامه دهد و 

حتی درخواست رسمی خود را به کنفدراسیون فوتبال آسیا ارائه داده است.
 سایت السعودیه تودی نوشت یوسف السرکال، فدراسیون فوتبال امارات مذاکرات خود 
را با عبدالخالق مسعود، رئیس فدراسیون فوتبال عراق شروع کرده و تلاش می کند تا او 
را برای عدم انتخاب ایران به عنوان میزبان بازی های خود در انتخابی جام جهانی 201٨ 
روسیه متقاعد کند تا شرایط، آن گونه که سعودی ها می خواهند بشود.  رئیس فدراسیون 
فوتبال امارات تاکید کرد مذاکرات با همتای عراقی در فضای آرام و بدور از تشنج پیش 
می رود و دو طرف به دنبال رسیدن به راه حل خوب و مناسب هستند.  تیم ملی فوتبال 
امارات در گروه دو با تیم های عراق، عربستان، ژاپن، استرالیا و تایلند هم گروه است و در 
نخستین دیدار خود به مصاف ژاپن خواهد رفت.  امارات هم از کشورهایی بود که ابتدا اعلام 
کرد تیم های این کشور در لیگ قهرمانان آسیا در خاک ایران به میدان نخواهند رفت اما 

بعدها حرف خود را پس گرفت و مجبور شد در ایران به میدان برود.

چالش المپیک پیش روی نابغه کشتی فرنگی

 اشتباهی که سوریان را به مسلخ کشاند
اعزام دوباره پرافتخارترین کشتی گیر ایران به رقابت های گزینشی 
المپیک در حالیکه وی یک ماه پیش در مسابقات گزینشی قزاقستان 
شرکت کرده بود کاری اشتباه و غیر اصولی بود تا کشتی فرنگی 
ایران برای داشتن نماینده سبک وزن در المپیک کار بسیار سختی 

داشته باشد.
فرنگی  رقابت های کشتی  ایسنا،  ورزشی  خبرنگار  گزارش  به 
گزینشی المپیک در مغولستان سومین فرصت برای کشتی  ایران بود 

تا سهمیه های خود را برای حضور در ریو کامل کند.
اولین فرصت مسابقات جهانی 2015 لاس وگاس بود که 6 نفر 
نخست هر وزن سهمیه حضور در المپیک را بدست می آوردند که 
در این میدان 3 فرنگی کار ایران شامل سعید عبدولی در وزن 75 
کیلوگرم، حبیب الله اخلاقی در وزن ٨5 کیلوگرم و قاسم رضایی در 
وزن 9٨ کیلوگرم به ترتیب با کسب عناوین پنجمی، سومی و دومی 

جهان موفق شدند جواز حضور در المپیک را بدست بیاورند.
دومین آوردگاهی که 3 فرنگی کار ایران این بار زیر نظر محمد بنا 
برای گرفتن سهمیه عازمش شدند رقابت های گزینشی در قزاقستان 
بود که با حضور کشتی گیران آسیایی جامانده از المپیک برگزار شد.

 بنا با دو تغییر نسبت به تیم احد پازاج در مسابقات جهانی، نفرات 
منتخب خود را در 3 وزن باقیمانده راهی تاشکند کرد. امید نوروزی 
در وزن 66 کیلوگرم جانشین مهدی زیدوند شد و بشیر باباجان زاده 
که پس از مدت ها دوری با دعوت بنا به خانه کشتی بازگشته 
بود جای مهدی علیاری را در سنگین وزن گرفت. سوریان نیز در 
تصمیمی کاملا عاقلانه و منطقی جای خود را حفظ کرد تا اینبار در 
تاشکند نشان دهد ماجراهای حذفش از مسابقات جهانی تنها بر اثر 
اتفاقات و نداشتن شرایط روحی مناسب رخ داده نه ناآمادگی بدنی.

اما نتایج در قزاقستان بر خلاف پیش بینی کادر فنی بود. از میان 
3 نماینده ایران تنها امید نوروزی بود که با جنگندگی منحصر به فرد 
خود در نهایت با صعود به فینال این رقابت ها جواز حضور در المپیک 
را بدست آورد. حذف بشیر باباجان زاده برای اهالی کشتی چندان 
عجیب نبود چرا که او پس از ماه ها دوری به تشک مبارزه بازگشته 
بود و صرفا به دلیل علاقه بنا راهی این کارزار حساس شده بود و 
حتی خود بنا نیز از ته دل از شرایط بدنی او رضایت نداشت اما ناچار 

بود چرا که بشیر تنها سنگین وزن قابل اعتمادش بود.
اما اینبار نیز سوریان بود که جامعه کشتی ایران را متعجب کرد. 
شاید برخی احتمال دستیابی سوریان به سهمیه المپیک را بعید 
می دانستند اما بدبین ترین آن ها نیز به ذهنشان خطور هم نمی 
کرد پر افتخارترین کشتی گیر ایران در مبارزه اول مقابل حریف نه 
چندان مطرح خود از ژاپن نتیجه را واگذار کند و به همین سادگی 

از مسابقات کنار برود.
بنا پس از این مسابقات در اظهار نظری ناراحتی شدید خود را از 

حذف ناباورانه اسطوره نشان داد.
تیم به تهران بازگشت و باز هم تمرینات زیر نظر بنا اما اینبار در 
خلوت و بدور از چشم خبرنگاران پیگیری شد. گویی تنها راه چاره 
برای جبران نتایج تاشکند پیدا شده بود و آن هم چیزی نبود جز 

جلوگیری از ورود خبرنگاران کشتی نویس به خانه کشتی!
خبرنگاران نیز برای اینکه حاشیه ای به تیم ملی در آستانه حضور 

در رقابت های مغولستان وارد نشود دم نزدند تا باز هم نشان دهند 
برای آن ها کشتی و موفقیتش در اولویت است.

ترکیب تیم اعزامی به مسابقات مغولستان اعلام شد؛ سامان 
عبدولی جانشین سوریان شد اما بشیر باباجان زاده جای خود را 

حفظ کرد.
قرار شد عبدولی جوان عازم این رقابت ها شود تا هم بداند مورد 
اعتماد کادر فنی است و هم با کسب سهمیه این فرصت را پیدا کند 
در وزنی خاص اجازه عرض اندام بدست بیاورد. در قبال انتخاب 
باباجان زاده برخی حرف و حدیث ها مطرح شد که بهتر است قاسمی 
منجزی که به تازگی مدال طلای آسیا را گرفته بود جایگزین شود اما 
تصمیم بنا این بود اگر بشیر اینبار نیز سهمیه نگرفت قاسمی منجزی 

در آخرین فرصت برای کسب سهمیه به مسابقات استانبول برود.
بنا در چرخشی 1٨0 درجه ای  اعزام،  اما در واپسین روزهای 
سوریان را جانشین عبدولی کرد و باباجان زاده نیز جای خود را به 
قاسمی منجزی داد. البته دارنده هفت طلای جهان و المپیک به 
نظر محمد بنا اعتراضی نکرد و با وجود شرایط ناخوشایندش مطیع 

تصمیم کادر فنی شد.
تصمیم دوم بنا مورد تشویق کارشناسان و اهالی کشتی بود چرا که 

باباجان زاده با بدنی نا آماده و حضوری غیر منظم در اردو نمی توانست 
بار دیگر اعتماد سرمربی تیم ملی را جلب کند. از سوی دیگر قاسمی 
منجزی با قهرمانی در آسیا و بی حاشیه بودن نشان داد به مراتب 

گزینه ای بهتر است.
اما تصمیم اول بنا و تصمیم بر اعزام مجدد سوریان به مغولستان 
عجیب و غیر منطقی بود. اعضای شورای فنی و کارشناسان به 
صراحت اعلام کردند بهتر است فردی غیر از سوریان عازم ین رقابت 
ها شود چرا که وزن کم کردن دوباره آن هم در فاصله یک ماه پس از 
مسابقات قزاقستان مشخص بود که می تواند تاثیر مخربی بر عملکرد 
سوریان بگذارد و باعث تحلیل قوای بدنی او در جریان مسابقات شود؛ 
تحلیلی که کاملا منطقی و درست بود و نتیجه آن نیز در اولان باتور 

نشان داده شد.
نگاهی به رقیبان جهانی سوریان نشان می داد او ابدا کار راحتی 
برای کسب سهمیه المپیک ندارد. سوریان به سخت ترین قرعه 
او مقابل رومن آمویان کشتی گیر  اولین مبارزه  ممکن برخورد. 

کهنه کار ارمنستانی بود که 7 بر 4 پیروز شد.
در مبارزه دوم ایوو آنگلوف بلغار که روزگاری قهرمان 60 کیلوی 
جهان بود پیش روی او بود. می گفتیم آنگلوف نمی تواند لقمه 

گلوگیری باشد و سوریان پس از این بردی که کسب کرده با روحیه 
ای دو چندان بر روی تشک مبارزه حاضر خواهد شد اما کشتی با 
کسی شوخی و تعارف ندارد و قدرت بدنی و آمادگی روحی و بدنی 

است که فرد پیروز را مشخص می کند.
سوریان تا یک دقیقه مانده به پایان به هر شکل 4 بر 2 پیش 
بود اما توان جسمانی او تحلیل رفت و در عرض یک دقیقه آنگلوف 
7 امتیاز گرفت تا 9 بر 4 پیروز شود و سوریان چشم انتظار حضور 
حریفش در فینال باشد. آنگلوف در ادامه ابتدا 9 بر صفر به حریف 
کره ای باخت و در رده بندی نیز مقابل تاسمرادوف ازبک ٨ بر صفر 
نتیجه را واگذار کرد تا او نشان دهد که قدرتمند نبوده بلکه اسطوره 

کشتی ایران آمادگی گذشته را ندارد.
سوریان حذف شد تا نشان دهد با آن سوریان شش دانگ و آماده 

بسیار فاصله دارد.
هر چند گفته شد عبدولی مصدوم بوده اما کادر فنی باز هم 
می توانست در روزهایی که امثال حاجی پور و فقیری جایی در 
اردوهای تیم ملی ندارند به مردانی اجازه حضور در این رقابت ها 
را بدهد چرا که او جوان بود و چیزی برای از دست دادن نداشت و 

می آمد تا خودی نشان بدهد.
 اگر سهمیه می گرفت که هیچ اما اگر هم به سهمیه نمی رسید ما 
این فرصت را داشتیم تا اینبار سوریان آماده را عازم استانبول کنیم.

 اما با این تصمیم غیر منطقی، هم سوریان در بدترین شرایط 
ممکن جسمانی و روحی قرار گرفت و هم کار برای رسیدن به 

سهمیه سبک وزن در المپیک به مراتب سخت تر از گذشته شد. 
با این نتیجه اعزام سوریان به مسابقات استانبول نمی تواند کار 
چندان سنجیده ای باشد چرا که سه بار وزن کم کردن در فرصتی 
کوتاه توان هر کشتی گیری را می گیرد ضمن اینکه همچنان رومن 
آمویان ارمنستانی، ایوو آنگلوف بلغاری، پیتر مودوس مجاری و 
ملی پوشان گرجستان و اوکراین موفق نشده اند سهمیه بگیرند و 
در استانبول حاضر خواهند بود.  اگر هم عبدولی مصدوم )به گفته 
کادر فنی( و یا مردانی عازم این مسابقه شوند با توجه به اینکه 
آخرین فرصت برای تکمیل تیم ملی در مسابقات المپیک است این 
کشتی گیران جوان فشار مضاعفی را بر روی دوش خود احساس می 
کنند و کار بسیار سخت تری برای کسب موفقیت آن هم در جاییکه 

تنها فینالیست ها جواز المپیک را می گیرند خواهند داشت.
 تیم ملی کشتی فرنگی در شرایط بسیار بدی برای کسب سهمیه 
المپیک در وزن اول قرار گرفته و مشخص نیست کادر فنی چه 
تصمیمی می خواهد برای مسابقات گزینشی استانبول بگیرد. این 
در حالی است که اگر کادر فنی سنجیده تر عمل می کرد و سوریان 
را به مغولستان اعزام نمی کرد، حالا می توانستند او را آماده تر راهی 
میدانی کنند که سه تن از رقبای اصلی اش کمتر شده اند و شانس 

گرفتن سهمیه المپیکش بیشتر می شد. 
اما مسابقات اولانباتور با همه تلخی هایش برای کشتی ایران،ظهور 
یک کشتی گیر سنگین وزن قابل اطمینان را برای ایران داشت.

امیر قاسمی منجزی پس از طلای آسیا اینبار نیز بر سکوی نخست 
ایستاد تا ضمن کسب سهمیه المپیک نشان دهد می تواند قابل ترین 

مهره سنگین وزن ایران در المپیک باشد. 

کفاشیان: 

انتخابات فدراسیون به تعویق نخواهد افتاد
رییس فدراسیون فوتبال برخلاف اظهارات آخر هفته ی گذشته اش این بار بدون هیچ 
پیش شرطی تاکید کرد که انتخابات فدراسیون فوتبال مطابق اساسنامه برگزار می شود 

و تعویقی در کار نخواهد بود.
علی کفاشیان  با اشاره به برگزاری انتخابات در فدراسیون فوتبال و اشکالات پیش رو 
برای برگزاری این انتخابات، اظهارکرد: بر اساس اساسنامه انتخابات فدراسیون فوتبال 
برگزار می شود. وی با تاکید بر اینکه انتخابات بر اساس قوانین جاری برگزار خواهد 
شد، گفت: موضعی درباره تعویق انتخابات ندارم. علی کفاشیان آخر هفته گذشته در 
گفت وگویی اعلام کرده بود که اگر وزارت ورزش و جوانان پاسخ نامه اش را ندهد انتخابات 

فدراسیون فوتبال برگزار نخواهد شد.
نامه ای که کفاشیان از آن سخن گفته بود، ظاهرا در آن از مسوولان وزارت ورزش 
خواسته بود که مشخص کنند انتخابات فدراسیون فوتبال قرار است بر اساس کدام 
اساسنامه برگزار شود، موضوعی که با واکنش بهرام افشارزاده مشاور عالی و رییس 
دفتر وزیر مواجه و اعلام شد که چنین نامه ای به وزارت خانه واصل نشده است. رئیس 
فدراسیون فوتبال ایران در ادامه در پاسخ به این سوال ایسنا که آیا از بازیکنان فوتبال در 
آغاز فصل تست پزشکی به عمل می آید یا خیر؟ تصریح کرد: تست پزشکی از تمامی 
بازیکنان در همان ابتدای فصل به عمل می آید و اگر در تست پزشکی هر بازیکنی 
مشکلی داشته باشد آن را به باشگاه مربوطه اعلام می کنیم. تست پزشکی مرحوم اولادی 

نیز در ابتدای فصل مشکلی نداشته است. 

بهروان:

اسپانسر نمی تواند برای رسانه تصمیم بگیرد
رییس کمیته  برگزاری مسابقات سازمان لیگ می گوید شورای تامین تضمین کرده بود 
که شرایط برگزاری دیدار استقلال اهواز و پرسپولیس در ورزشگاه تختی اهواز وجود دارد.

غلامرضا بهروان با اشاره به اتفاقات روز گذشته ورزشگاه تختی که دیدار تیم های 
پر سپولیس تهران و استقلال اهواز در آن برگزار شد، گفت: از 10 روز قبل پیش بینی 
چنین وقایعی می شد. بنا بر این از مسئولان ذیربط درخواست کردیم که بازی از ورزشگاه 
تختی به غدیر برود، اما هیات فو تبا ل و باشگاه استقلال اهواز مصر بودند که این دیدار در 

ورزشگاه تختی برگزار شود.
وی ا دا مه  داد: شورای تامین به عنوان بالاترین مرجع امنیتی در این زمینه اعلام کرده 
بود که شرایط برگزاری این دیدار در ورزشگاه تختی وجود دارد. مکاتبات این مساله 
نیز موجود است. سازمان لیگ هدفش برگزاری مسابقات فو تبا ل است. متاسفانه دیروز 
اتفاقاتی افتاد که قابل توجیه نیست. پر سپولیسی ها از بدو ورود به اهواز در همان فرودگاه 

مشکلاتی داشتند. ما کسی را متهم نمی کنیم، اما گزارش ها را بررسی خواهیم کرد.
رییس کمیته  برگزاری مسابقات سازمان لیگ در ادامه با بیان این که روز گذشته 
تماشاگران بیش از حد به ورزشگاه تختی آمده بودند، گفت: ما به اندازه تعیین شده 
بلیت فروشی کردیم، اما تماشاگران بیش از حد به ورزشگاه آمده بودند. مسئولیت و 
نظم و امنیت آن با سازمان لیگ نیست. بهروان همچنین درباره اتفاقات روز جمعه 
ورزشگاه آزادی که در آن استقلالی های تهران حاضر به مصاحبه در میکسدزون ورزشگاه 
آزادی نشدند، بیا ن  کرد: ابتدا از این که عزیزان رسانه ای کشور نتوانستند در میکسدزون 
آزادی با بازیکنان استقلال مصاحبه کنند، عذرخواهی می کنم. اسپانسر یا باشگاه استقلال 
نمی تواند جلوی مصاحبه  رسانه ها را بگیرد. این مساله در دست بررسی است و در این 
زمینه تصمیماتی خواهیم گرفت. بهروان که به عنوان عضو هیات رییسه سازمان لیگ 
شرایطش برای حضور در انتخابات دوره آتی فدراسیون فو تبا ل احراز نشده است، در 
این خصوص تصریح کرد: در این زمینه اعتراض خاصی ندارم، ولی باید بگویم که وقتی 
تجربیات یک نفر را به این راحتی کنار می گذارند جایی برای صحبت باقی نمی ماند. همه 
از سبقه من در فو تبا ل آگاه هستند. وی ا دا مه  داد: باید بگویم که اساسنامه فدراسیون 
فو تبا ل به گونه ای نوشته شده است تا برخی در انتخابات نباشند. بنده به دلیل عدم احراز 
شرایط سنی رد صلاحیت شدم، اما باید بدانید که طبق اساسنامه فیفا این شرایط سنی 
برای کسی است که اولین بار در انتخابات یک فدراسیون شرکت می کند نه برای عضوی 

لحاظ شود که سابقه فعالیت در آن مجموعه را داشته است.

بابک اولادی در گفتگو با مهر:

مهرداد از پرسپولیس شکایت نکرد
برادر مرحوم اولادی با بیان اینکه مهرداد علاقه عجیبی به پرسپولیس داشت، گفت: او به 

دلیل عشق به پیراهن قرمز، هرگز بابت مطالباتش از پرسپولیس شکایت نکرد.
 بابک اولادی با ابراز تشکر از حضور مسئولین فوتبال کشور در مراسم تشیع پیکر 
برادرش گفت: از تمامی مسئولین و بازیکنان که در مراسم تدفین برادرم به قائمشهر آمده 

تشکر می کنم. حضور آنها باعث دلگرمی خانواده ما شد.
بابک اولادی در پاسخ به این سوال که آیا مهرداد از پرسپولیس شکایت کرده بود یا 
خیر؟ گفت: برادرم آنقدر پرسپولیس را دوست داشت که دست به چنین کاری نزد و 

هرگز به دنبال این نبود که بخواهد از تیم مورد علاقه اش شکایت کند.
وی در ادامه خاطرنشان کرد: البته امروز با جناب کفاشیان و تاج صحبت کردم و از آنها 
خواستم با مسئولین پرسپولیس صحبت کرده تا مطالبات مهرداد را بدهند زیرا قرار است 
پس از گرفتن مطالبات او یک خانه جهت امور خیریه و یا یک درمانگاه به نام مهرداد 

بسازیم تا یاد و خاطره او در ذهن مردم قائمشهر همیشه زنده بماند.
 برادر مرحوم اولادی در پایان خاطرنشان کرد: امیدوارم سرپرست باشگاه پرسپولیس 

همکاری لازم را با ما انجام داده تا بتوانیم هرچه زودتر ساخت درمانگاه را آغاز کنیم.

مدیرعامل باشگاه سپاهان :

جدایی استیماچ دوستانه بود

اینکه جدایی  بیان  با  باشگاه سپاهان اصفهان  مدیرعامل 
سرمربی این تیم در فضایی دوستانه بوده است، گفت: در حال 

حاضر بحث جدی درباره تغییر در مدیریت مطرح نشده است.
 باشگاه سپاهان بعد از باخت به الاتحاد عربستان در لیگ 
قهرمانان آسیا وارد حواشی جدیدی شد و »ایگور استیماچ« 
سرمربی این تیم از سمت خود استعفا داد. باشگاه سپاهان 
هم زاغی نژاد را به عنوان سرمربی موقت انتخاب کرده است 
و تا پایان فصل با این مربی ادامه خواهد داد. از سوی دیگر 
بحث تغییر مدیرعامل باشگاه هم به میان آمده و گفته می شود 
اصغر باقریان سال آینده مدیر سپاهان نخواهد بود.باقریان به این 
شائبات و آخرین وضعیت سپاهان بعد از استعفای استیماچ 

پرداخت که مشروح این گفتگو در زیر می آید:
* آقای باقریان! سپاهان فصل عجیبی را پشت سر 
می گذارد. بعد از حسین فرکی، ایگور استیماچ هم از 
هدایت این تیم کناره گیری کرد. دلیل استعفای استیماچ 

چه بود؟
- باقریان: وقتی مشکلاتی ایجاد شود، روی تمام ارکان باشگاه 
فشار وارد می شود. هرکسی به اندازه توان خودش این فشار را 
تحمل می کند. گاهی این فشارها از حد معمول خارج می شود و 
شاید بهترین تصمیم، استعفا باشد. استیماچ هم از نظر اخلاقی و 
هم از نظر فنی یکی از مربیان با کیفیت بود ولی متاسفانه شرایط 
آنطور که باید، رقم نخورد. خود استیماچ احساس کرد به صلاح 

نیست ادامه کار بدهد.
* یعنی هیچ فشاری از باشگاه روی استیماچ برای 

استعفا در کار نبود؟
- خیر، ما در فشارهای سنگین تر هم از استیماچ حمایت کرده 
بودیم. خود استیماچ به این نتیجه رسید که از تیم جدا شود. 
جدایی ما کاملا صمیمی، دوستانه و منطقی بود. احساس ما این 
است که استیماچ یکی از مربیان با کیفیت در دنیا است و برایش 

آرزوی موفقیت داریم.
در  را  نویدکیا  محرم  نقش  نمی توان  حال  این  با   *

اتفاقات باشگاه نادیده گرفت.
- نمی خواهم وارد ریز قضایا شوم. مشکلات هست. هیچ 
مجموعه ای بدون مشکل نیست. اختلاف نظر همیشه بوده 
است. به هر حال تمام بحث ها دست به دست هم داد تا شرایط 
آنطور که باید، نشود. الان وقت آن نیست که وارد جزئیات شویم 

ولی این مباحث باید در آینده کاملا بررسی شود.

 * نام هایی چون محمود یاوری و حسین چرخابی برای 
هدایت سپاهان مطرح بود. چرا زاغی نژاد را انتخاب 

کردید؟
 - کمیته فنی باشگاه این تصمیم را گرفت. زاغی نژاد چند 
سال در تیم های پایه کار کرده و کنار تیم اصلی هم بوده است. 

سابقه او نسبت به افرادی که در مجموعه هستند، بیشتر بود! 
* این روزها با ناکامی های سپاهان، صحبت از تغییر 
مدیرعامل و جدایی شما از این باشگاه مطرح شده است.

 - اینها گمانه زنی است. در جلساتی که داشته ایم، چنین 
بحثی نبوده است. این رفت و آمدها در فوتبال طبیعی است ولی 

تا الان چنین بحثی در باشگاه نشده است.
 * یعنی فصل آینده هم شما مدیرعامل خواهید ماند؟

 - وقتی که اتفاقی افتاده باشد و یا بحثی باشد، آن موقع 
می توان درباره اش اظهار نظر کرد ولی تا الان هیچ بحث جدی و 

چیز قابل ذکری نبوده است.
 * بازی با نفت تهران را چطور ارزیابی می کنید؟

 - ما نتوانستیم امسال نتایج مطلوبی کسب کنیم ولی حداکثر 
تلاشمان را می کنیم تا لیگ را با حیثیت به پایان برسانیم. البته 
تیم نفت هم برای رسیدن به عناوین بالاتر تلاش می کند و 

مطمئنم بازی زیبایی را شاهد خواهیم بود.
 * تکلیف هادی عقیلی چه شد؟ آیا با جدایی استیماچ، 

این بازیکن به تمرینات باز خواهد گشت؟
 - درباره این بازیکن که روال عادی طی می شود. حکم کمیته 
انضباطی این بازیکن ابلاغ شده است. از طریق مدیر تیم با 
عقیلی در ارتباط هستند و اگر قرار باشد اتفاقی بیافتد به  وی 

خواهند گفت.

مدیرعامل باشگاه تراکتورسازی تبریز :

ترجیح می دهیم با النصر امارات بازی کنیم

 حسینی: از نظر فوتبالی، مقابل حریفان حرفی برای گفتن نداریم

 کمیته انضباطی رأی ممنوع الورودی فیروز کریمی به ورزشگاه ها را تأیید کرد

مدیرعامل باشگاه تراکتورسازی تبریز می گوید ترجیح این 
باشگاه برای مرحله بعدی لیگ قهرمانان آسیا بازی با تیم النصر 

امارات است.
سعید عباسی درباره دیدار تیم تراکتورسازی تبریز با سیاه 
جامگان در لیگ برتر و برد استقلال و پرسپولیس در هفته 
بیست و هفتم لیگ، گفت: با توجه به برد دو تیم بالای جدول، 
کار ما یک مقدار سخت شده است ولی چاره ای جز برد در 
بازی فردا نداریم. هدف ما این است که بدون توجه به سایر 
مدعیان، چهار بازی آینده در لیگ برتر را با برد پشت سر 

بگذاریم.
وی با اشاره به پیروزی تراکتورسازی مقابل الهلال عربستان 
در لیگ قهرمانان آسیا و صعود به عنوان تیم صدرنشین به 
مرحله بعدی این مسابقات، تصریح کرد: کادر فنی آنالیز خوبی 
از الهلال داشت و توانستیم جلوی حملات آنها را بگیریم. ما 
یکی از بهترین تیم های عربستان را با نتیجه خوبی شکست 
دادیم و قطعا برای بازی برگشت و حذف الهلال هم کم 

نمی گذاریم.

مدیرعامل تراکتورسازی یادآور شد: البته با وجود برد تیم 
ما و صعود به مرحله بعد، بحث مشکلات مالی و عدم حمایت 
مالی سازمان لیگ، فدراسیون فوتبال و وزارت ورزش سر جای 

خودش باقی است. ما کارمان را انجام داده ایم و منتظر اقدام 
آنها هستیم. به خاطر سربلندی ایران حتی چک شخصی 
دادیم و تاثیر این برد را در جامعه و روی مردم هم دیدیم. 

نباید تیم تراکتورسازی و ذوب آهن را در آسیا تنها بگذارند.
عباسی افزود: هزینه هایی که به ما تحمیل شده است، هنوز 
ادامه دارد. اگر باز هم در مرحله بعد به تیم های عربستانی 

بخوریم، هزینه هایمان بیشتر خواهد شد.
وی درباره اینکه عمان پیشنهاد داده است در صورت قبول 
اسپانسر این کشور، هزینه تیم های ایرانی را کاهش خواهد داد، 
گفت: باید از فدراسیون فوتبال عمان هم تشکر کنم چون آنها 
همکاری خوبی داشتند ولی ما پیشنهاد عمان را قبول نکردیم 

چون خودمان اسپانسر داشتیم.
 مدیرعامل تراکتورسازی در پاسخ به این سئوال که ترجیح 
این باشگاه بازی با کدام تیم در مرحله بعدی است، گفت: 
ترجیح می دهیم در مرحله بعد با تیم النصر امارات بازی 
کنیم. امیدوارم که سپاهان با کسب یک تساوی مقابل الاتحاد 

عربستان، این تیم را حذف کند.

مدافع تیم فوتبال نفت تهران گفت که کمیته اخلاق و کمیته انضباطی باید به فکر حق 
بازیکنان لیگ برتری باشد.

سیدجلال حسینی در مورد درگذشت گفت: بعد از درگذشت هادی نوروزی دوباره شاهد 
یک اتفاق تلخ بودیم. مراسم باشکوهی برای نوروزی برگزار شد، ولی درمورد مهرداد اینطور 
نبود و درواقع ما برای اولادی مرده پرستی هم نکردیم. بسیاری از مسئولان که کت و شلوار 
می پوشند، اصلًا نمی دانند که مهرداد در راه رسیدن به جام جهانی برزیل یکی از بازیکنان تیم 

ملی بود و در آخرین بازی مقابل کره جنوبی در کنار ما حضور داشت.
او ادامه داد: فوت اولادی خیلی دردناک بود و فکر می کنم در این چند سال خیلی ها 
به اولادی توهین کردند. جالب اینجاست که حتی بازی ملوان به تأخیر نیفتاد و انگار 
فوتبالیست ها برای خیلی ها مهم نیستند. بعضی ها که درمورد مهرداد حرف می زنند دروغگو 
هستند. وقتی به کلینیک دکتر نوروزی می رفتم، مهرداد خیلی با من درددل می کرد و حتی 
پیامک های او را دارم. خیلی ها به اولادی بدی کردند، ولی دم بچه محل هایش گرم که برای 

او سنگ تمام گذاشتند.
حسینی درمورد دیدار فردا نفت تهران مقابل سپاهان گفت: من درمورد مسائل فنی 
صحبت نمی کنم، چون اصلًا باشگاهی نداریم و هیچ کس به فکر بازیکنان نیست. باز هم قرار 
نیست به اردو برویم و بازیکنان باید از خانه خودشان به ورزشگاه بروند و شاید من هم مثل 
بازی با پدیده دوباره در ترافیک بمانم. با این شرایط جنگیدن در چهار بازی آخر اصلًا بی معنی 
است و ما نمی توانیم مقابل حریفان از لحاظ فوتبالی حرفی برای گفتن داشته باشیم. فقط 

منتظر هستیم که بازی ها تمام شود.
مدافع نفت تهران تأکید کرد: متأسفانه در این فوتبال بازیکنان و مربیان به دلایل مختلف 
محروم می شوند، ولی وقتی حق آنها خورده می شود کسی پاسخگو نیست. ما کمیته 
انضباطی داریم و کمیته اخلاق هم داریم. اگر آنها در آینده دنبال حق بازیکنان نباشند و حق 
فوتبالیست ها را که از باشگاه ها طلبکار هستند ندهند، روزهای سختی در انتظارشان خواهد 

بود. ما هم تا آخر خط جلو می رویم.

کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال رأی خود را درباره فیروز کریمی صادر کرد.
 پس از بررسی پرونده فیروز کریمی، مشاور تیم اکسین البرز که در لیگ دسته دو فعالیت 

دارد کمیته انضباطی رأی خود را به شرح زیر صادر کرد:
فیروز کریمی-مشاور تیم اکسین البرز که در تیم لیگ دسته دو فعالیت دارد جهت 
پاسخگویی نسبت به گزارش های مقامات رسمی در تاریخ 1٨ اسفند 94 و 15 فروردین 
95 با تیم های شاهین شهرداری بوشهر و پارس جنوبی در نشستی که روز 30 فروردین ماه 

95 برگزار شد حضور یافت. 
گزارش های ارسالی و شکایت کمیته داوران جهت مشاور فوق اعلام شد که کریمی 

حسب دستور موقت شماره 27 مورخ 17 فروردین ماه از همراهی تیم و ورود به استادیوم 
محل برگزاری مسابقه موقتا محروم شده بود، توضیحات خود را نسبت به موارد اعلامی بیان 
داشت و ملتزم شد در مسابقات بعدی با رعایت مقررات از ارتکاب بروز هر گونه رفتار غیر 

ورزشی خورداری می کند.
لذا کمیته انضباطی با احراز تخلفات و به استناد بندهای 4 و 5 ماده 66 انضباطی دو جلسه 
محرومیت وی از همراهی تیم و ورود به استادیوم های محل برگزاری مسابقه که با اجرای 
دستور موقت سپرده شده را کافی دانسته و علاوه بر آن وی را به پرداخت 20 میلیون ریال 

جریمه نقدی محکوم کرد.



5علمی و سلامت

یک شرکت آمریکایی وسیله ای را طراحی کرده که این قابلیت را به پهپادها می دهد تا برای 
به پرواز و فرود در آمدن بتوانند از مسیر آبی استفاده کنند.

 WaterStrider وسیله ای را با نام DroneRafts به گزارش خبرگزاری مهر، شرکت آمریکایی
ساخته که دارای 4 شناور دایره شکل از جنس فیبر کربن است که نقش پایه های زیرین پهپادها 

را ایفا می کنند.
شناورهای قسمت جلو پهپاد دارای عرض بیشتری نسبت به شناورهای پشت هستند تا بتوان 

دوربین را در قسمت جلو تعبیه کرد.
وزن این پایه های شناور کمتر از 300 گرم است و قابلیت جدا شدن را دارند ضمن اینکه نصب 
آن بر روی پهپاد کمتر از یک دقیقه زمان می برد. از دیگر قابلیتهای این پایه های شناور فراهم 

کردن شرایطی برای نشستن بر روی چمن، برف و شن های نرم و روان است.
قیمت این وسیله 239 دلار است.

دستگاه نمونه برداری از مغز استخوان بومی سازی شد

افزایش خواص درمانی داروی ضدالتهاب
محققان دانشگاه سمنان موفق به تولید یک حامل 
نانوساختار در مقیاس آزمایشگاهی برای بهبود عملکرد 
از  که  شدند  التهاب  و  درد  ضد  داروی  نوعی  درمانی 

خاصیت زیست سازگاری بالایی برخوردار است.
به گزارش سرویس علمی ایسنا، دکتر مردعلی یوسف 
گذشته  سال های  طی  کرد:  اظهار  طرح  محقق  پور، 
سیستم های  معرفی  جهت  در  بسیاری  تلاش های 
دارورسانی نوین به  منظور رها سازی کنترل شده  داروها 

در عضو تحت درمان انجام گرفته است.
وی افزود: حامل ها یکی از ارکان اصلی سیستم های 
در  آنها  عملکرد  نحوه   این  رو  از  هستند؛  دارورسانی 
میزان بازدهی درمانی دارو بسیار تأثیرگذار است. تاکنون 
حامل هایی از جنس های مختلف پلیمر، گرافن، پروتئین 
و سیلیکا معرفی شده اند که هرکدام مزایا و معایبی دارند 
که در این زمینه محققان ایرانی حامل های دارویی نانو 

ساختار را عرضه کردند.
دکتر یوسف پور ضمن معرفی سیلیکات متخلخل به  
عنوان یک حامل ارزان، غیر سمی و زیست سازگار و 
داروی ایپوپروفن به  عنوان یک داروی ضد درد و التهاب، 
گفت: در پژوهش انجام شده اقدام به بررسی تأثیر اصلاح 
سیلیکا دارای نانوحفرات در بهبود عملکرد آن به  عنوان 

یک حامل داروی ایبوپروفن شد.
حامل های  این  از  استفاده  که  این  بر  تاکید  با  وی 
اصلاح شده، علاوه بر افزایش بازدهی فرایند دارورسانی، 
سرعت این فرایند را افزایش می دهد و از عوارض جانبی 

دارو می کاهد، خاطرنشان کرد: در این پژوهش از سیلیکا 
با ساختار سه  بعدی مکعبی در سیستم دارورسانی استفاده 
شد. این ماده دارای حفرات با مقیاس نانومتری است که 

مولکول های دارو درون این حفرات بارگذاری می شوند.
ظرفیت  افزایش  منظور  به   کرد:  خاطرنشان  محقق 
بارگذاری این حامل ها، این حامل ها به وسیله  عامل های 
کردن حامل های  دار  عامل  با  دار شدند.  عامل  آمینی 
افزایش  حامل ها  این  و  دارو  اندرکنش های  سیلیکایی 
یافته و متعاقب آن ظرفیت پذیرش دارو توسط آنها بهبود 
می یابد. وی روش سنتز حامل سیلیکاتی را هیدروترمال 
ذکر کرد و یادآور شد: این ماده نانو متخلخل از ترکیب 
آلی 3-آمینو پروپیل تری اتوکسیلان به  منظور عامل دار 
کردن سیلیکای نانومتخلخل تولید شد و در مرحله  بعد 
داروی ایپوپروفن به درون سیلیکای خام و سیلیکای عامل 

دار شده بارگذاری شد. به گفته وی، نتایج به دست آمده 
نشان داد که سیلیکای عامل دار شده به دلیل برقراری 
پیوند هیدروژنی بین گروه آمین موجود در دیواره  حفرات 
پایه سیلیکا و گروه کربوکسیل داروی ایپوپروفن، ظرفیت 
دار  عامل  سیلیکای  به  نسبت  بالاتری  داروی  پذیرش 
نشده از خود نشان می دهد. یوسف پور اظهار کرد: حامل 
داروی نانوساختار تولید شده یک نوع داروی ضد درد و 
التهاب برای درمان بیماری سرطان به کار می رود. نتایج 
این تحقیقات که حاصل تلاش های دکتر مرد علی یوسف 
پور و دکتر سید محمدصادق نوربخش از اعضای هیأت 
علمی دانشگاه سمنان، مهدی نقی لو دانش آموخته  دوره  
کارشناسی ارشد و زهرا طاهریان دانشجوی دوره  دکترای 
 Sol-Gel Science and مجله  در  است،  دانشگاه  این 

Technology منتشر شده است. 

تبدیل ضایعات کشاورزی به سوخت های زیستی
یک محقق ایرانی مقیم سوئد موفق شد ضایعات کشاورزی را به سوخت های زیستی و مواد 
تبدیل کرده و با تحقق این موضوع جایزه بیست و نهمین جشنواره خوارزمی را از آن خود کند.

محمد جعفر طاهر زاده، مجری طرح »تبدیل ضایعات کشاورزی به سوخت های زیستی و 
مواد« و برگزیده رتبه دوم پژوهش های بنیادی بیست و نهمین جشنواره بین المللی خوارزمی 
در گفتگو با خبرنگار مهر گفت: یکی از معزلات بخش کشاورزی، تولید انواع پسماندها و ضایعات 

است که در نهایت بدون استفاده می مانند.
وی افزود: این پسماندها و بقایا به عنوان فراوان ترین منابع تجدیدپذیر برای تولید انواع 
فراورده های با ارزش از قبیل کودهای آلی، سوخت های زیستی، حلال های آلی و سبز و آمینو 

اسیدها استفاده می شود.
این محقق عنوان کرد: اما تولید مواد با ارزش از این پسماندها به دلیل ساختار پیچیده آنها 

بسیار هزینه بر و وقت گیر است.
طاهر زاده ادامه داد: این موضوع نیاز به فرایند پیچیده و چند مرحله ای دارد که شامل پیش 

تیمار، هیدرولیز آنزیمی، فرمنتاسیون و خالص سازی است.
به گفته استاد دانشگاه بوراس سوئد، تسهیل این فرایند ها می تواند بسیار با اهمیت باشد که 

توانستیم در این طرح از ضایعات کشاورزی سوخت های زیستی تولید کنیم.
وی گفت: این پژوهش به طور عمده برای طراحی فرایندهای کارامد و ارزان برای تولید 
فراورده های با ارزش از قبیل بیواتانول، بیوگاز، اسید امینه، حلال های سبز و پلی استرها در 

سطح آزمایشگاهی، پایلوت و صنعتی بوده است.

ساخت وسیله ای برای فرود پهپادها روی آب

محقق دانشگاه صنعتی امیرکبیر برای اولین بار در کشور 
موفق به بومی سازی دستگاه »بیوپسی بن مرو« به منظور 
نمونه برداری از مغز استخوان بیماران مشکوک به سرطان شد.

بی اله ابوالفتحی مجری طرح درخصوص دستگاه ابداعی 
اخیر خود موسوم به سوزن بیوپسی گفت: نمونه سازی دستگاه 
بیوپسی بن مرو در نمونه برداری از مغز استخوان برای سیستم 
های تشخیصی استفاده می شود و سوزن می تواند از مغز 

استخوان نمونه برداری کند.
دانشگاه  پزشکی  مهندسی  دانشکده  علمی  هیات  عضو 
صنعتی امیرکبیر خاطرنشان کرد: گاهی به تشخیص پزشک 
لازم است از ناحیه ای از مغز استخوان فرد بیمار نمونه برداری 
و آزمایش صورت گیرد و این امر مخصوصا در مورد کسانی که 
مشکوک به سرطان خون هستند و نیاز به انجام مطالعه دقیق 

تری بر روی آنها وجود دارد، ضرورت پیدا می کند.
ابوالفتحی، استخوان ناحیه لگن و ناحیه جناغ  به گفته 
سینه، محل هایی هستند که معمولا برای نمونه برداری بافت 
استخوان مورد استفاده قرار می گیرد و طول سوزن بیوپسی 
بسته به نیاز بازار و جثه فرد در اندازه های مختلف طراحی و 

استفاده می شود.

با  استخوان  مغز  از  برداری  نمونه  نحوه  درخصوص  وی 
استفاده از سوزن بیوپسی گفت: برای استخراج سلول های مغز 
استخوان، ابتدا از طریق سوزن بیوپسی و فشاری که وارد می 
کند، سوراخی در استخوان ایجاد می شود و به وسیله سرنگ، 
نمونه های سلول های مغز استخوانی که تولید شده را استخراج 
می کنند و نمونه بافت اسفنجی استخوان را از طریق کانال 
هایی که در سوزن، تعبیه کرده ایم خارج کرده و به آزمایشگاه 
فرستاده می شود و پزشک می تواند وضعیت استخوان بیمار 

را بسنجد.
دانشگاه  پزشکی  مهندسی  دانشکده  علمی  هیات  عضو 
صنعتی امیرکبیر اظهار داشت: سوزن بیوپسی بعد از یک سال 
و نیم تلاش تحقیقاتی برای اولین بار در ایران بومی سازی شده 
و هرچند نمونه خارجی دارد اما ما دانش فنی آن را با توجه به 

نیازهای کشور توسعه داده ایم.
ابوالفتحی خاطرنشان کرد: سوزن بیوپسی که درمرحله 
تست آزمایشگاهی حیوانی است، نتیجه بسیار خوبی بر روی 
نمونه برداری بافت مغز استخوان گوسفند داشته و تست های 
مکانیکی و استاندارد را گذرانده و مدارك لازم برای گرفتن مجوز 

به اداره تجهیزات پزشکی وزارت بهداشت ارسال شده است.

دانشگاه  پزشکی  مهندسی  دانشکده  علمی  هیات  عضو 
صنعتی امیرکبیر افزود: با توجه به مصرف دائمی ایران که سالانه 
34 میلیارد ریال صرف تهیه این دستگاه از کشورهای مختلف 
می شود با این اقدام عملا هم یک محصول جدید ساخته شده 
که علاوه بر جلوگیری از خروج ارز از کشور، ایجاد اشتغال را نیز 

به دنبال داشته است.

فصل بهار با تمام خوبی ها و زیبایی هایی که دارد، با یک 
مشکل بزرگ به نام »آلرژی فصلی« برای برخی افراد همراه 
است. آلرژی فصلی با علائمی مانند عطسه، خارش چشم و لب 
ها، آبریزش از بینی یا چشم و سرفه های دوره ای و خشک 
خود را نشان می دهد و گاهی فرد را تا چند ماه، درگیر می 
کند. هرچند پزشکان، دوری از فضاهای پر از گل و گیاه و 
مصرف داروهای ضدحساسیت را برای افراد مبتلا به آلرژی 
فصلی مناسب می دانند، اما رعایت چند نکته تغذیه ای برای 
پیشگیری از عود یا کمک به فرونشاندن علائم آلرژی فصلی هم 
می تواند کارآمد باشد. این مطلب به معرفی بهترین و بدترین 

خوراکی ها در حساسیت فصلی می پردازد.
جعفری، نعناع و پونه

جعفری و نعناع کنار انواع سبزی های پرزداری مانند پونه 
می تواند برای طولانی مدت گرده گیاهان را در خود نگه دارد و 
پاک کردن یا مصرف آنها به صورت خام می تواند باعث تشدید 

علائم آلرژی شود.
کرفس

کرفس هم جزو سبزی هایی است که می تواند گرده گل ها 
و گیاهان را برای طولانی مدت میان شاخ و برگ های خود 
نگه دارد و باعث تشدید علائم آلرژی شود. افراد مبتلا به آلرژی 
بهاره باید در این فصل از مصرف کرفس خام یا پاک کردن 
آن خودداری کنند اما مصرف کرفس پخته برای آنها مشکلی 

ایجاد نمی کند.
قارچ و بادمجان

 مصرف برخی خوراکی ها باعث افزایش ترشح هیستامین در 
بدن و تشدید برخی علائم آلرژی فصلی مانند آبریزش بینی و 
عطسه می شود. از این رو، افراد مبتلا به آلرژِی فصلی باید در 
فصل بهار از مصرف خوراکی هایی مانند بادمجان، قارچ، خربزه، 

کشمش، پنیر و محصولات حاوی سرکه خودداری کنند.

گوجه فرنگی
ترکیبات موجود در گوجه فرنگی کنار خاصیت ماندگاری 
گرده گیاهان در این صیفی پرطرفدار هم می تواند احتمال 
تشدید علائم آلرژی در فصل بهار را افزایش دهد. از این رو، 
به افراد مبتلا به آلرژی فصلی توصیه می شود برای مدتی 
دور گوجه فرنگی را خط بکشند اما این افراد می توانند از رب 
یا سس گوجه فرنگی برای طعم دادن به غذای خود کمک 

بگیرند.
بادام

درخت بادام سرشار از انواع ترکیبات آلرژی زاست و بادام، 
جزو آلرژی زاترین خوراکی ها در فصل بهار محسوب می شود. 
بنابراین اگر از آلرژی فصلی رنج می برید، باید دور بادام و تمام 
فرآورده های آن مانند شیربادام، کره بادام  یا کیک و کلوچه های 

تهیه شده از بادام را در دوران عود آلرژی تان خط بکشید.
ماست 

مفید  های  باکتری  حاوی  محصولات  سایر  و  ماست 
پروبیوتیک، باعث تنظیم و بهبود عملکرد دستگاه گوارش و 
سیستم ایمنی بدن می شوند و شرایط را برای تخفیف علائم 
آلرژی، فراهم می کنند. بهتر است ماست پروبیوتیک را در میانه 

های روز یا ساعت های پایانی شب میل کنید.
پرتقال

محققان آمریکایی دریافته اند روغن های ضروری موجود در 
برخی میوه ها مانند پرتقال، نارنگی و لیمو می توانند به عنوان 
آنتی هیستامینی طبیعی عمل کنند و راه بینی را برای تنفس 
افراد مبتلا به آلرژی باز نگه دارند. به همین دلیل افراد مبتلا به 
آلرژی فصلی نباید از مصرف مرکبات در طول روز غافل شوند.

سیب
سیب، حاوی ترکیبی فلاونوییدی به نام »کوئرستین« است. 
این ترکیب، جزو ترکیبات ضدالتهاب محسوب می شود و 

می تواند از تهاجم هیستامین به سلول های سیستم ایمنی 
پیشگیری کند. از این رو، مصرف سیب در این روزهای بهاری 

به تمام افراد مبتلا به آلرژی توصیه می شود.
ماهی های چرب

انواع ماهی ماهی چرب مانند قزل آلا، سالمون، کیلکا و 
ساردین، حاوی اسیدهای چرب امگا 2 هستند. امگا 3 با کاهش 
التهاب راه های هوایی، باعث کم شدن برخی علائم آلرژی 
فصلی مانند سرفه و سوزش گلو می شود. از این رو، به افراد 
مبتلا به آلرژی فصلی توصیه می شود حتما ماهی های چرب، 
روغن زیتون یا روغن کانولا را در برنامه غذایی خود بگنجانند .

پیاز
پیاز خام حاوی مجموعه ای از بیوفلاونوییدهاست که مهم 
ترین آنها، »کوئرستین« نام دارد. مصرف پیاز خام همراه غذا می 
تواند به باز شدن راه های هوایی و تنفسی افراد مبتلا به آلرژی 
فصلی کمک و مانند ضدالتهاب و آنتی هیستامینی طبیعی در 

بدن عمل کند.
 D محصولات غنی شده با ویتامین

محققان دریافته اند مصرف شیر و سایر محصولات غنی شده 
با ویتامین D می تواند به بهبود عملکرد ریه ها و سیستم دفاعی 
بدن کمک کند، از این رو، افرادی که مبتلا به آلرژی فصلی 
هستند و عادت به مصرف چنین محصولاتی دارند، کمتر با 

سرفه و خس خس سینه مواجه خواهندشد.
چای سبز

آنتی  ترکیبات  دارای  سبز،  چای  مخصوصا  چای،  انواع 
هیستامین هستند و می توانند علائم آلرژی فصلی مانند 
آبریزش بینی، خارش گلو و سرفه های خشک را تخفیف دهند. 
برای بهره بردن از خواص ضدآلرژی چای سبز، حداقل 2 تا 3 
فنجان از آن را در طول روز بنوشید. بهتر است اولین چای را هم 

صبح ناشتا و قبل از بروز علائم آلرژی مصرف کنید.

طرح مدارس حامی دیابت دیروز رسماً با حضور وزیر بهداشت در سه محور آموزش، درمان و 
تغذیه مناسب در مدارس مقطع ابتدایی استان آغاز به کار کرد. 

این طرح از سال 93 در مدارس ابتدایی استان یزد آغاز بکار کرده و سالانه بیش از 90 دانش 
آموز مبتلا به دیابت نوع یک را شناسایی و به متخصصان درمانی دیابت معرفی کرده است. 

نصب تندیس غلبه بر دیابت در میدان باهنر یزد و برگزاری همایش دوچرخه سواری از میدان 
باغ ملی به سمت میدان باهنر نیز از دیگر برنامه های جنبی این آیین افتتاح بود. 

نیازمند تغییر سبک زندگی و افزایش تحرک در جامعه هستیم
وزیر بهداشت نیز در آیین افتتاح مرکز سلامت جامعه شاهدیه و درمانگاه تخصصی و فوق 
تخصصی حضرت سیدالشهدا)ع( شاهدیه یزد که به همت خیر "عباس شکیبایی" ساخته شده 
است، با بیان این که دین اسلام همواره به رعایت بهداشت و نظافت، ورزش و تغذیه مناسب توصیه 

کرده است، تاکید کرد: نیازمند تغییر سبک زندگی و افزایش تحرک در جامعه هستیم. 
دکتر سید حسن هاشمی با بیان این که مردم استان یزد در بین بیماری های غیر واگیردار و 
واگیردار بیشتر از بیماری دیابت رنج می برند، تصریح کرد: اگر هر فرد در هر روز به مدت 30 دقیقه 
و پنج روز در هفته، تحرک و فعالیت جسمی از جمله پیاده روی داشته باشد، احتمال مبتلا شدن 

به بیماری دیابت در آن شخص 20 درصد کاهش می یابد. 
وی افزود: البته یزد در بسیاری از موارد فرهنگی و اجتماعی از جمله قوام خانواده و توجه به 
مسائل خانوادگی در سطح کشور، الگویی برای سایر استان هاست و صبوری، اخلاق، راستی و 

درستی مردم یزد مثال زدنی است. 
وزیر بهداشت با اشاره به این که دولت تدبیر و امید توجه ویژه ای به سلامت مردم دارد و طرح 
تحول نظام سلامت را با قدرت ادامه خواهد داد، اظهار کرد: باید به حوزه پیشگیری هم توجه کنیم، 

زیرا اگر به این حوزه عنایت نشود، حوزه درمان نیز با مشکل روبرو خواهد بود. 
آموزش مقابله با شیوع دیابت در مدارس انجام می شود

دکتر محمدرضا میرجلیلی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی یزد در همایش ملی سلامت با اشاره به 
ضرورت ایجاد زمینه های مبارزه با شیوع دیابت بین اقشار مختلف جامعه، گفت: تدوین برنامه های 

فرهنگی در راستای مقابله با دیابت در مدارس در دستور کار علوم پزشکی یزد است. 
وی با اشاره به اهمیت ارتقای خدمات بهداشتی و درمانی، اظهار کرد: شاخص های سلامت 

کشور در سال های اخیر تغییرات زیادی پیدا کرده است. 
وی با اشاره به ضرورت ایجاد زمینه مقابله با شیوع دیابت، گفت: دانشگاه علوم پزشکی شهید 
صدوقی یزد، آموزش نحوه تغذیه سالم، تحرک بدنی لازم و مبارزه با شیوع دیابت بین اقشار 

مختلف جامعه بویژه دانش آموزان را در دستور کار خود قرار داده است. 

درمان آلرژی فصلی با رژیم غذایی 

وزیربهداشت:  

نیازمند افزایش تحرک در جامعه هستیم 

بیماری شیرین در جان 5میلیون ایرانی 

سه گام وزارت بهداشت برای محاصره دیابت 
دیابت، با سرعت در جهان می تازد! آمار ابتلا به آن در جهان نگران کننده است و باید برای 
آن چاره ای اندیشید. بیماری شیرین در جان پنج میلیون ایرانی و 442 میلیون نفر در دنیا 
نشسته است و نیمی از آنها از بیماری خود بی خبرند.  بنابر گفته مسئولان، در حال حاضر 
پنج میلیون و 500هزار بیمار پیش دیابتی در کشور زندگی می کنند که باید از ورود آنها به 
بیماری جلوگیری کرد. سونامی دیابت در راه است و نیاز به شناسایی بیماران در معرض خطر 
بیش از پیش احساس می شود.  به گزارش ایسنا، سازمان بهداشت جهانی در حال حاضر 
به علت شیوع نگران کننده دیابت، برحفظ وضعیت فعلی بیماری تاکید می کند. بر همین 
اساس نیز وزارت بهداشت برنامه های غربالگری دیابت را از سال پیش گسترش داده و آن را 
به سه برنامه گسترده رسانده است. در این غربالگری ها که در نظام مراقبت از سلامت و در 
قالب شبکه های بهداشت و درمان شهری و روستایی انجام می شود، علاوه بر دیابت، سایر 

بیماری های غیرواگیر و عوامل ایجاد آنها نیز بررسی می شوند. 
گام اول: غربالگری دیابت در مراکز بهداشتی و درمانی

گام اول غربالگری بیماری دیابت که در کنار مواردی مانند فشار خون و کم کاری تیروئیدی 
نوزادی انجام می شود، برنامه ای است که در سراسر شبکه های بهداشتی و درمانی کشور اعم 
از روستایی و شهری اجرا می شود. این برنامه را می توان بخشی از سند بیماری های غیرواگیر 
که از سال گذشته جزو اهداف بلند مدت وزارت بهداشت قرار گرفته ، دانست.  به گفته احمد 
کوشا، رییس مرکز مدیریت بیماری های غیر واگیر وزارت بهداشت، "برنامه غربالگری دیابت" 
همراه با غربالگری کم کاری تیروئید مادرزادی و فشار خون در مراکز بهداشتی و درمانی انجام 
می شود. به کمک این غربالگری، تا امروز نزدیک به 30 هزار نوزاد مبتلا به کم کاری تیروئید 

و 450 هزار بیمار دیابتی در روستاها شناسایی شده اند. 
گام دوم: ایراپن

ایراپن یکی از سه برنامه این وزارتخانه برای کنترل عوامل خطر بیماری های غیرواگیر است 
که در حال حاضر در چهار شهر نقده، شهرضا، مراغه و بافق در کشور به صورت آزمایشی اجرا 
می شود و بعد از اجرای موفقیت آمیز آن در سایر نقاط نیز گسترش پیدا می کند.  به گفته 
احمد کوشا، رییس مرکز مدیریت بیماری های غیر واگیر وزارت بهداشت، پیش از اجرای این 

برنامه، تنها بیماریابی انجام می شد وارزیابی خطر آن مغفول مانده بود. 
کوشا پیشتر در خصوص جزییات و نحوه اجرای "ایراپن" به ایسنا گفته بود که طبق این 
برنامه برای تمام افراد بالای 40 سال، خطر 10 ساله بروز چهار بیماری اصلی پیش بینی 
می شود. با توجه به فاکتورهای مرتبط با بیماری ها، درصد خطری برای این افراد تعیین 
می شود و مطابق آن نیز اقداماتی برای بیمار انجام خواهد شد. اگر افراد در معرض خطر به 

موقع شناسایی شوند، می توانیم جلوی حرکت رو به جلوی این بیماری ها را بگیریم. 
وی با بیان اینکه تشخیص زود هنگام سه سرطان پستان، روده بزرگ و دهانه رحم نیز در 
دستور کار قرار داده شده است، اظهار کرد: ماماها در مراکز بهداشتی قرار است خانم های 
30 تا 70 ساله را برای سرطان های پستان و دهانه رحم معاینه کنند و آنها را به مراقب 
سلامت ارجاع دهند و در صورت لزوم تحت درمان قرار دهند.  کوشا افزود: امکان تشخیص 
آزمایشگاهی در این مراکز ایجاد شده و قرار است سرطان روده بزرگ نیز در خانه های 
بهداشت و پایگاه های سلامت غربالگری شود. طی این برنامه افراد بالای 50 سال از نظر 

فاکتور خطر این بیماری و وجود خون در مدفوع بررسی می شوند. 
گام سوم: استپس

در کنار دو برنامه جامع معاونت بهداشت وزارت بهداشت، برنامه ای تحت عنوان "استپس" 
هر چند سال یک بار با هدف مراقبت از فاکتورهای خطر بیماری های غیر واگیر و بررسی 
روند شیوع آنها مانند چاقی و مصرف دخانیات و همچنین بیماری های غیر واگیرمثل دیابت 
اجرا می شود. با اجرای این برنامه می توان از تغییر در وضعیت سلامت مردم با خبر شد. 
این کار از طریق پرسشنامه، خونگیری و برخی آزمایشات انجام می شود تا روند بیماری ها 
مشخص شود. "استپس" امسال نیز از هفتم اردیبهشت ماه با تحت پوشش قرار دادن 350 

هزار نفر آغاز می شود و یک و ماه نیم به طول می انجامد. 

مراقب آلودگی هوای درون خانه باشید 
نتایج تحقیق جدیدی که در مجله Science of the Total Environment به چاپ 
رسیده، نشان می دهد که آلودگی درون خانه می تواند برای سلامت افراد اثرات خطرناک و 
کشنده ای در پی داشته باشد. این مقاله از افراد می خواهد راهکارهای موثری برای اطمینان 

از کیفیت هوای درون منازل در پیش گیرند. 
به گزارش ایسنا به نقل از مدیکال اکسپرس، دکتر پورشانت کومار از دانشگاه سوری 
توضیح می دهد: وقتی درباره واژه آلودگی فکر می کنیم بلافاصله اگزوز اتومبیل ها یا دود 
کارخانه ها به ذهن می آید، در حالی که دود خاکستری رنگی در هوا منتشر می شود. با 
این حال منابع آلاینده زیادی وجود دارند که بر کیفیت هوا اثر منفی بر جای می گذارند و 

بسیاری از این منابع در داخل خانه و محیط کار یافت می شوند. 
وی می گوید: آشپزی، رنگ آمیزی، لعاب کاری سطوح و منابع مختلف دیگری درون منازل 
هست که باعث می شوند آلاینده ها و اسپورهای قارچی به درون هوایی که تنفس می کنیم، 

نفوذ پیدا کنند؛ به طوری که اغلب هوای درون منازل از هوای بیرون آلوده تر است. 
در سال 2012 آلودگی هوای درون منازل منجر به مرگ 4.3 میلیون نفر در سراسر 
جهان شد که در مقایسه با تعداد مرگ ومیر بر اثر آلودگی هوای بیرونی که 3.7 میلیون نفر 
بود، قابل توجه است. شهرنشینان معمولا 90 درصد از وقت خود را در محیط های درونی 
سپری می کنند که این امر منجر به بروز سندروم خانه بیمار می شود که در آن ساکنان 
به انواع مختلفی از بیماری های مرتبط با تنفس هوای آلوده درون منازل دچار می شوند. 
با توجه به این که برای آشپزی از چه سوختی استفاده می شود و با توجه به انتشار ذرات 
آلاینده مثل میکروب ها و باکتری ها، این اثرات می توانند از بیماری های تنفسی تا اختلال 

در عملکردهای ذهنی متفاوت باشند. 
دکتر کومار می گوید: این که بتوانیم هوای درونی منازل را به درستی پایش کنیم از 
اهمیت حیاتی برخوردار است، زیرا در آن صورت قادر خواهیم بود که درک بهتری از 
سطوح آلاینده داشته و راه حل هایی برای سالم تر کردن هوا در پیش بگیریم. ما در این 
تحقیق به استفاده از سنسورهای کوچک و کم مصرف نگاهی می اندازیم که می توانند 
اطلاعات لحظه ای به دست داده و به ساکنان هشدار دهند که چه زمانی سطح آلاینده های 

درون منزل بالا می رود. 
 وی می افزاید: گاهی اوقات راه حل خیلی ساده است و می توان با باز کردن پنجره آلودگی 
هوا را برطرف کرد، اما اگر در زمان درست ندانیم که هوا آلوده است، حتی این کار ساده هم 

مورد بی توجهی قرار می گیرد. 

تحقیقات پزشکی نشان می دهد؛

ارتباط میکروب های دهان و سرطان 
لوزالمعده

طبق یک مطالعه جدید، بین برخی میکروب های یافت شده در دهان و افزایش ریسک 
سرطان لوزالمعده رابطه وجود دارد. 

به گزارش خبرنگار مهر، به گفته محققان مرکز پزشکی لانگون دانشگاه نیویورک، یک 
گروه از باکتری های دهان 59 درصد ریسک ابتلا به سرطان لوزالمعده را در افراد حامل 
آن افزایش می دهند، در حالیکه یک میکروب دیگر با افزایش 119 درصدی بروز این 

بیماری مرتبط است.
دکتر جیانگ آن، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »ما موفق به شناسایی دو 
نوع باکتری مرتبط با افزایش ریسک سرطان لوزالمعده شدیم، که البته از قبل می دانستیم 

این میکروب ها با بروز بیماری های دهانی نظیر التهاب لثه ها مرتبط هستند.«
از آنجائیکه بیماری سرطان لوزالمعده در آخرین مراحل پیشرفتش تشخیص داده می 

شود، از اینرو نرخ مرگ و میر ناشی از این بیماری بسیار بالاست.
لوزالمعده تولیدکننده مایعات گوارشی و هورمون های نظیر انسولین است که به کنترل 
قند خون کمک می کند. عوامل پرخطر ابتلا به سرطان لوزالمعده شامل سیگارکشیدن، 

چاقی، سابقه ابتلا به دیابت، و سابقه خانوادگی این بیماری است.
در این مطالعه 10 ساله، محققان نمونه های بزاق دهانی 361 شرکت کننده که در ابتدای 
آزمایش سالم بودند و در ادامه مطالعه مبتلا به سرطان لوزالمعده شده بودند را مورد بررسی 
قرار دادند. محققان این نمونه ها را با نمونه های بدست آمده از 371 فردی که در طول این 

چارچوب زمانی مبتلا به این سرطان نشده بودند، مقایسه کردند.
به گفته دکتر آن، افراد حامل این میکروب ها بسیار مستعد ابتلا به التهاب هستند و 

التهاب هم با این سرطان مرتبط است.

اعتدال در خوردن لبنیات را رعایت کنید 
دیوید لودیگ، پزشک کودکان و متخصص تغذیه از دانشگاه هاروارد در آخرین تحقیق 

خود تاثیرات منفی مصرف محصولات مختلف لبنی را بیان کرد. 
به گزارش ایسنا به نقل از ساینس هایر، وی به خصوص در مورد تصور اشتباه افراد در مورد 

مصرف روزانه سه لیوان شیر چرب توضیحاتی ارائه داد. 
و  کالری  مصرف  خصوص  در  کشاورزی  بخش  و  امریکا  کودک  پزشکان  انجمن 

نوشیدنی های شیرین یا چربی، نوشیدن شیر کم چرب را توصیه کرد. 
البته نوشیدن شیر به عقیده بسیاری از پزشکان قدیم مفید است، اما به شرط اینکه 
محصولات لبنی طبیعی باشد و حیوانات از علوفه مناسب تغذیه کنند. با این شیر سالم، 
جذب ویتامین ها افزایش یافته، دیابت کنترل شده، خطر ابتلا به بیماری کاهش یافته و 

وزن طبیعی خواهد شد. 
محصولات لبنی در حال حاضر شیرین و دارای قند هستند. همچنین در محصولات لبنی 
بیش از 20آنتی اکسیدان، مسکن ها و دیگر مواد سمی یافت می شود. بنابراین در مصرف 
محصولات لبنی کم چرب بودن، فاقد شیرین کننده ها و سلامت ماده لبنی را در نظر داشته 

باشید و اعتدال را رعایت کنید. 

ارتباط قد مادران با زایمان زودرس 
در یک مطالعه مشترک آشکار شد احتمال آنکه مادران باردار کوتاه قد با مشکل زایمان 

پیش از موعد مواجه شوند دو برابر بیشتر است. 
به گزار ایسنا، گروهی از پزشکان سوئدی  نیوزیلندی در این بررسی مشترک دریافتند 
احتمال آنکه مادران کوتاه قد نوزادانی نارس به دنیا آورند نسبت به مادران بلند قد بیشتر 

است. 
در این بررسی آمده است شانس آنکه وضع حمل مادر باردار پیش از موقع رخ دهد با 
کاهش قد افزایش می یابد. درمورد مادرانی با قد 155 سانتیمتر، احتمال آنکه وضع حمل 
زودهنگام اتفاق افتاد 9.4 درصد است حال اینکه این رقم در مادران بلند قد که حداقل 

179 سانتی متر هستند 4.7 درصد است. 
در این بررسی اطلاعات مربوط به 192 هزار زن سوئدی بالای 1٨ سال در فاصله 

سال های 1991 تا 2009 جمع آوری شد و مورد مطالعه قرار گرفت. 
تولد زودهنگام عامل اصلی مرگ و میر نوزادان در سراسر جهان بوده و با بروز مشکلات 
جدی سلامتی در دوره های زمانی کوتاه و بلند مدت همراه است. طبق آمار در سال 2014 

در نیوزیلند 7.4 درصد از نوزادان نارس به دنیا آمده اند. 
به گزارش خبرگزاری شینهوا، دکتر »جوز دریک« نویسنده این مطالعه گفت: محققان 
دقیقا نمی دانند چه رابطه ای بین قد مادر و تولد نوزادان نارس وجود دارد. هرچند شواهد 
حاکی از آن است که احتمالا بدن مادران کوتاه قد فضای کافی برای رشد جنین ندارد و 

موجب می شود وضع حمل زودهنگام رخ دهد. 

رئیس جامعه پزشکان متخصص داخلی ایران هشدار داد؛

پزشکان متخصص از گردونه درمان
 خارج می شوند 

رئیس جامعه پزشکان متخصص داخلی ایران، نسبت به تبعات خروج پزشکان متخصص 
از گردونه درمان هشدار داد. 

به گزارش  مهر، دکتر ایرج خسرونیا در برنامه نبض شبکه خبر، اظهارداشت: عدم توجه 
به خواسته ها و نیازهای پزشکان متخصص، باعث شده تا این گروه از پزشکان از گردونه 

درمان خارج شوند.
وی با اشاره به تاخیر در اعلام تعرفه های پزشکی، گفت: این وضعیت باعث می شود 

بیمارستان ها هم دچار خسارت شوند.
از  خیلی  هم  هنوز  داد:  ادامه  بزرگ،  تهران  پزشکی  نظام  سازمان  نظارت  معاون 
بیمارستان های دولتی با بدهی های چند میلیاردی مواجه اند.وی افزود: تاخیر در اعلام 

تعرفه ها باعث خواهد شد بیمارستان ها برای تامین هزینه ها، به سراغ جیب مردم بروند.
خسرونیا با تاکید بر وضعیت اشتغال و معیشت پزشکان عمومی که بیشترین مشکلات 
را دارند، افزود: قطعا، عدم توجه به نیازها و خواسته های پزشکان عمومی و متخصص، 
منجر به این می شود که آنها از گردونه درمان خارج شوند و یا اینکه به سراغ درآمدهای 

دیگری بروند.
رئیس جامعه پزشکان متخصص داخلی ایران، بر تامین حداقل زندگی پزشکان عمومی 
تاکید کرد و گفت: متاسفانه پزشکان متخصص هم به دلیل مشکلاتی که دارند، سراغ رشته 

های فوق تخصص بروند و یا اینکه طبابت را رها کنند.
خسرونیا ادامه داد: در حالی که هر سال 300 پزشک متخصص فارغ التحصیل می شوند، 

اما تعداد این پزشکان در حوزه درمان روز به روز کمتر می شود.

ساخت اولین ماشین برف پیمای مفهومی
یک شرکت اروپایی از اولین ماشین برف پیمای مفهومی جهان رونمایی کرد که از حیث توانایی با نمونه های فعلی قابل رقابت است.

به گزارش خبرگزاری مهر، نام این ماشین برف پیمای مفهومی جدید Snoped است و شبیه به ماشین های برف پیما موجود دارای بدنه 
آیرودینامیک و پایه های عریض برای نگه داشتن تعادل نیست.

این ماشین برف پیما در واقع بدنه ای مستطیل شکل دارد که عرض آن فقط 15 سانتیمتر است. در قسمت جلوی این ماشین جدید 
لامپ های »ال ایی دی« تعبیه شده است که نور قابل توجهی را تولید می کند.

موتور این ماشین برف پیما در قسمت عقب آن قرار گرفته است ضمن اینکه در قسمت جلوی آن چوب اسکی برای به حرکت در آوردن 
آن تعبیه شده است.

همچنین طراحی منحصر به فرد ماشین برف پیما Snoped این امکان را به کاربر خود می دهد که به هنگام دور زدن از قابلیت بالای 
خم شدن بر خوردار شود. 

اندازه این دستگاه جدید 193 سانتیمتر و بدنه آن از آلومنیوم ساخته شده است تا وزن کمی را به خود اختصاص دهد. Snoped دارای 
قدرت موتور 90 سی سی است.
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اجتماعی 6

رئیس سازمان بهزیستی تشریح کرد: 

هدفگذاری مقابله با پنج آسیب اجتماعی، از 
مفاسد اخلاقی تا طلاق 

رئیس سازمان بهزیستی کشور گفت: امسال برنامه های این سازمان در مقابله با پنج آسیب 
اجتماعی اصلی از مفاسد اخلاقی تا اعتیاد و طلاق، هدفگذاری شده است. 

انوشیروان محسنی بندپی در گفت وگو با ایرنا افزود: پنج آسیب شامل طلاق، اعتیاد، 
مفاسد اخلاقی، حاشیه نشینی و نقاط بحرانی را به عنوان اولویت آسیب های اجتماعی در 
نظر گرفته ایم.وی خاطرنشان کرد: اعتیاد به عنوان عاملی ریشه ای، می تواند شدت آسیب 
های اجتماعی دیگر را افزایش دهد و بر این اساس با همکاری ستاد مبارزه با مواد مخدر، 
شهرداری و نیروی انتظامی اقدام خوبی را در تهران آغاز کردیم تا ظرفیت مراکز اقامتی میان 
مدت درمان اعتیاد سازمان بهزیستی کشور موسوم به مراکز ماده 15 را افزایش دهیم که 

اکنون تعداد آنها به 34٨0 مرکز افزایش یافته است.
 * احیای مراکز درمانی اجتماع مدار)تی سی( 

رئیس سازمان بهزیستی گفت: در حال احیای مراکز نیمه اقامتی درمان اجتماع مدار)تی 
سی( هستیم. ارزیابی های ما تا امروز نشان داده که معتادان پس از ترك اولیه به درمان های 
تکمیلی نیاز دارند.محسنی بندپی افزود: در مراکز درمانی اجتماع مدار، ادامه روند درمانی 
معتادان شامل برنامه هایی مانند مددکاری و اجتماع پذیری انجام می گیرد و مدت اقامت 
معتادان در این مراکز بین شش ماه تا یك سال است.وی خاطرنشان کرد: این مراکز شرایطی 
را فراهم کرده که برگشت پذیری معتادان به اعتیاد به حداقل برسد و در حال افزایش این 
مراکز هستیم.محسنی بندپی یادآور شد: همچنین آیین نامه مراکز اقامتی ترك اعتیاد خود را 
بازنگری و استانداردها و ضوابطی در آنها لحاظ کردیم که با اجرای آنها بازدهی و بهره وری ما 

در زمینه درمان اعتیاد افزایش خواهد یافت.
* مبارزه با آسیب اجتماعی طلاق

 رئیس سازمان بهزیستی گفت: برای کاهش آمار طلاق، افزایش مشاوره های پیش از 
ازدواج را در اولویت قرار داده ایم تا بتوانیم زوج های جوان را از یك آموزش علمی و کارشناسی 
خوب برخوردار کنیم.محسنی بندپی افزود: برای بررسی و رصد عوامل تاثیرگذار در طلاق، 
طرحی را در برخی استان ها - که میزان طلاق در آنها بالاتر از دیگر نقاط کشور بوده - در 
دستور کار قرار داده ایم.وی خاطرنشان کرد: از دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی خانواده کمك 
گرفتیم تا علت طلاق را احصا کنیم تا بتوانیم با شناسایی این آسیب ها و اقدامات کارشناسی، 

آسیب طلاق را در جامعه به حداقل برسانیم.
* مقابله با آسیب حاشیه نشینی 

رئیس سازمان بهزیستی با اشاره به جمعیت 11 میلیونی حاشیه نشین در کشور گفت: 
آسیب های اجتماعی مانند اعتیاد و طلاق در مناطق حاشیه نشین بیشتر از دیگر نقاط کشور 
است.محسنی بندپی افزود: در حال افزایش میزان استقرار تیم های مددکاری و تیم های 
اجتماع محور برای کاهش آسیب در این مناطق هستیم که یکی از رویکردهای ما در سال 

95، پرداختن به این آسیب ها در مناطق حاشیه نشین است.
* برنامه ریزی برای نقاط بحرانی 

رئیس سازمان بهزیستی گفت: کاهش آسیب های نقاط بحرانی کشور را از دیگر برنامه های 
بهزیستی در سال جاری است.

محسنی بندپی تصریح کرد: بطور مثال خودسوزی به عنوان عامل اصلی خودکشی در 
استان ایلام به شمار می رود و امیدواریم که در نقاط بحرانی و این منطقه با بکارگیری 
نیروهای متخصص کارشناس و مددکار و هم افزایی با دستگاه های دیگر بتوانیم شرایطی 
فراهم کنیم تا روند رو به رشد آسیب های اجتماعی )مانند خودسوزی( را کنترل و مهار 

کنیم.
* مقابله با مفاسد اخلاقی و اجتماعی 

رئیس سازمان بهزیستی گفت: مقابله با مفاسد اخلاقی و اجتماعی مانند روابط نامشروع از 
دیگر برنامه های اصلی بهزیستی است.

محسنی بندپی افزود: یکی از علت های مفاسد اخلاقی و اجتماعی در جامعه به مساله 
اعتیاد بازمی گردد.

وی خاطرنشان کرد: بیش از 40 درصد طلاق ها و همچنین اغلب جرائم و خیانت های 
زناشویی نتیجه اعتیاد است، بنابراین تلاش می کنیم تا با ریشه اصلی این جرائم و مفاسد 
یعنی اعتیاد مقابله کنیم.رئیس سازمان بهزیستی ادامه داد: تلاش داریم همه ابزارها، راه حل 
ها و اقدامات را برای کنترل و مهار آسیب های اجتماعی بکار گیریم و برای مقابله با آنها از 

رویکردهای علمی و اجتماع محور استفاده کنیم.

مدیر صنایع کشاورزی سازمان جهاد کشاورزی استان خبر داد:

تکمیل طرح های نیمه کاره صنایع تبدیلی 
اولویت جهاد کشاورزی قم

مدیر صنایع کشاورزی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: تکمیل طرح های نیمه 
کاره صنایع تبدیلی و تکمیلی با پیشرفت بیش از 40 درصد در دستور کار سازمان جهاد 

کشاورزی استان قم در سال جاری قرار دارد.
حسین طاهری با اشاره به اولویتهای سرمایه گذاری صنایع تبدیلی وتکمیلی در سال 95، 
اظهار داشت: بسته بندی و فرآوری انواع میوه جات، بسته بندی و فرآوری انواع سبزیجات 
برگ دار ، صیفی جات و محصولات گلخانه ای، بسته بندی و فرآوری تخم مرغ، بسته بندی 
و فرآوری انواع گیاهان دارویی و داروهای گیاهی،  انجماد و بسته بندی انواع گوشت قرمز، 
احداث انواع سرد خانه های مدرن به ویژه CA،  بسته بندی و فرآوری آجیل و خشکبار، 
انواع کودهای کشاورزی وغیر شیمیایی و محصولات  حاصل از ضایعات کشتارگاههای دام 
وطیور و  باز سازی ، نوسازی واصلاح ساختار واحدهای تولیدی از جمله اولویت های سرمایه 
گذاری صنایع تبدیلی و تکمیلی می باشد. وی همچنین به محدودیت های سرمایه گذاری 
در بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی در استان قم نیز اشاره کرد و بیان داشت: فرآوری پسته 
برای کمتر از 20هکتار سطح زیر کشت بارور، کود آلی از فضولات دامی در صورت تولید مواد 
اولیه خارج ازمحل اجرای طرح و واحدهایی که تامین مواد اولیه آنها درخارج استان بوده و 
توجیه فنی و اقتصادی ندارند، جزء محدودیت های این سازمان برای سرمایه گذاری در بخش 
صنایع تبدیلی و تکمیلی به شمار می روند. مدیر صنایع کشاورزی سازمان جهاد کشاورزی 
استان قم در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به ممنوعیت های سرمایه گذاری در این 
بخش، خاطر نشان کرد: ایجاد و توسعه واحد های فرآوری محصولات لبنی، ایجاد و توسعه 
سردخانه ها با تکنولوژیهای قدیمی، ایجاد و توسعه واحدهای فرآوری گوشت سفید وقرمز) 
ازقبیل  سوسیس و کالباس و...( و ایجاد و توسعه واحدهای تولید انواع خوراک دام وطیور 
وآبزیان از جمله ممنوعیت های سرمایه گذاری در بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی در استان 
قم می باشد. این مقام مسئول در سازمان جهاد کشاورزی استان قم در ادامه به استراتژی و 
سیاست های سازمان در خصوص صنایع تبدیلی و تکمیلی اشاره کرد و بیان داشت: پیگیری 
امور مربوط به آئین نامه اجرایی قانون تمرکز، باز سازی و نوسازی واحد های تولیدی، ترویج 
استفاده از فناوریهای نوین در صنایع کشاورزی، عارضه یابی و شناسایی مشکلات واحدها 
ی تولیدی و پرداخت  تسهیلات ارزان قیمت از محل صندوق توسعه ملی وکمک های فنی 
اعتباری به عنوان استراتژی و سیاست های سازمان جهاد کشاورزی در این بخش در سال 

95 می باشند. 

جنگ نرم

در سال های اخیر به دلیل تحولات شگرف در فناوری اطلاعات، تعاریف و تعابیر جدید وارد 
ادبیات سیاسی جهان شده است. یکی از مهم ترین این تعابیر، جنگ نرم که نوعی دگرگونی 
بدون خونریزی یا بر اندازی بدون خشونت است که در قرون گذشته به این صورت وجود 
نداشته است. جنگ نرم،  هجوم همه جانبه دشمن در حوزه های مختلف فرهنگی، سیاسی، 
اجتماعی و اقتصادی است. که نتیجه ی آن در یک نظام سیاسی استحاله و جایگزینی هویت 
های جدید است مهاجم با بهره گیری از ابزار های مناسب که در حال حاضر رسانه ها هستند 
اراده خود را بر یک ملت تحمیل می کند و آن کشور را در ابعاد گوناگون با روش های نرم 
افزارانه اشغال می کند. در این صورت مهاجم بدون اشغال نظامی،اندیشه و عزم و اراده یک 
ملت را از طریق جنگ رسانه ای به اشغال در می آورد و خواست خود را بدون کاربرد زور 
محقق می سازد. از این رو سلطه و اشغال در جنگ نرم همه جانبه است چراکه بر افکار و 
باور ها و رفتار کشور مقصد تاثیر می گذارد. مثلا نقش توئیتر در جنگ نرم به حدی است که 
مشاور سابق امنیت ملی بوش در مقاله ای در روزنامه ی کریستین ساینس مانیتور به دلیل 
نقش توئیتر در رخداد های پس از انتخابات خواستار جایزه نوبل به بانیان سایت توئیتر شد. 
فیس بوک و بازی ها یارانه ای رسانه ها و سینما و شبکه های مختلف خبری رادیو ابزار های 
جنگ نرم هستند. مقام معظم رهبری می فرمایند: شبکه استکباری صهیونیست و سازمان 
جاسوسی آمریکا و انگلیس در همه ی دنیای اسلام سرگرم فتنه انگیزی هستند. هزار ها 
فیلم سینمایی و بازی های یارانه ای و امثال آن با هدف زشت نمایاندن چهره ی اسلام و 
مسلمین تلاش می کنند علاوه بر جنایات خود در تعرض به کشور های اسلامی کشتار مردم 
فلسطین و عراق و افغانستان و یمن ودخالت طلبکارانه ی آنها در کشور های اسلامی برای 
تامین منافع مشروع سیاسی و اقتصادی دست یابند. راه مقابله با کشورهای مهاجم در جنگ 
نرم بهره گیری بهینه از همین ابزار ها به منظور تاثیر گذاری بر افکار عمومی است مردم ایران 

با اقتصاد مقاومتی و اقدام و عمل به آن می توانند ابزار های توطئه دشمنان را خنثی کنند.
منابع:

1- حمید ضیایی پرور، جنگ نرم ،تهران: مؤسسه فرهنگی مطالعات و تحقیقات بین المللی 
ابرارمعاصر، 13٨3.

2- حسن واعظی، استعمار فرانو. قم: مؤسسه آموزشی و پژوهشی امام خمینی 13٨6.
3- مرکز پژوهش های فرهنگی و اجتماعی صدرا 13٨٨ ، جنگ نرم و وضعیت کنونی ما، 

تهران: دبیر خانه شورای فرهنگی.
4- داوود رنجبران، جنگ نرم. تهران: ساحل اندیشه، 13٨٨.

5- قدرت نرم)جوزف نای( ترجمه ی روحانی و ذوالفقاری، دانشگاه امام صادق)ع( 13٨7.

سرپرست دادسرای امور جنایی تهران بزرگ: 

پلمب خانه اولادی و دستگیری یك زن
 صحت ندارد

 سرپرست دادسرای امور جنایی تهران بزرگ گفت: این موضوع که گفته می شود خانه 
مهرداد اولادی پلمب شده است و یک دختر هم در این پرونده با دستور قضایی بازداشت 
شده است صحت ندارد.  قاضی محمد شهریاری سرپرست دادسرای امور جنایی تهران 
بزرگ در گفت و گو با فارس، درباره پرونده فوت مهرداد اولادی گفت: بر اساس شواهد و 
قرائن موجود در این پرونده موضوع خودکشی منتفی است و اصلا مورد بررسی هم قرار 
نخواهد گرفت.وی افزود: یکی از شایعاتی که در خصوص این پرونده مطرح می شود موضوع 
پلمب خانه مرحوم است که این موضوع نیز صحت ندارد و این اتفاق نیفتاده است.سرپرست 
دادسرای امور جنایی تصریح کرد: یکی دیگر از شایعاتی که این روزها مطرح شده درباره 
دستگیری یک زن در این پرونده است که متاسفانه این نیز از همان دست شایعاتی است که 
برخی از رسانه ها به آن پرداخته اند و به هیچ عنوان صحت ندارد.قاضی شهریاری گفت: پیکر 
مهرداد اولادی بر اساس اعلام نظر مسئولان بیمارستان با عارضه ایست قلبی به بیمارستان 
آورده شده و از آنجا که باید علت ایست قلبی مشخص می شده است پیکر مرحوم به پزشکی 
قانونی منتقل شد تا کالبدشکافی صورت گیرد.وی گفت: پس از آنکه آزمایشات انجام شود 

به طور قطع نتیجه به اطلاع شهروندان خواهد رسید.

سخنگوی سازمان امداد و نجات

واژگونی مینی بوس برای 17 مسافر حادثه آفرید
 سخنگوی سازمان امداد و نجات گفت: واژگونی یک دستگاه مینی بوس ساعت 7:50 

صبح دیروز در محور کرمانشاه - اسلام آباد غرب سبب حادثه دیدن 17 مسافر شد. 
سیدمصطفی مرتضوی در گفت وگو با  فارس، در رابطه با مهمترین حوادث جاده ای 
شبانه روزی گذشته، اظهار داشت: واژگونی یک دستگاه مینی بوس ساعت 7:50 صبح دیروز 
در محور اسلام آباد غرب سبب بروز حادثه برای 17 مسافر شد که 10 نفر از حادثه دیدگان 
مصدوم و راهی بیمارستان شدند. وی افزود: برخورد سواری پراید با ایسازو نیز ساعت 7:45 
صبح دیروز در محور کرج - قزوین سبب بروز حادثه شد که سه نفر در این تصادف مصدوم 
شده که یک نفر آنها توسط امدادگران به نزدیکترین مرکز درمانی منتقل شدند.سخنگوی 
سازمان امداد و نجات با اشاره به اینکه نیروهای امدادی پس از وقوع حوادث بلافاصله به 
محل اعزام می شوند، خاطر نشان ساخت: برخورد پراید با تندر 90 نیز ساعت 7:4٨ صبح 
دیروز  در 30 کیلومتری محور سنندج  دیواندره سه مسافر را مصدوم و راهی بیمارستان کرد.

رئیس پلیس آگاهی استان کردستان  خبرداد:

دستگیری یك سارق با 17 فقره سرقت منزل 
رئیس پلیس آگاهی استان کردستان از دستگیری یك سارق منزل، کشف 17 فقره سرقت 
و دستگیری هفت مالخر در سنندج خبر داد.  سرهنگ جمال سلمانی در گفت و گو با ایرنا 
گفت: در پی وقوع چندین فقره سرقت منزل در شهرستان سنندج، شناسایی و دستگیری 
سارق و یا سارقان احتمالی در دستور کار تیمی از ماموران پلیس آگاهی قرار گرفت.  وی 
افزود: با انجام کار اطلاعاتی گسترده و تلاش چند روزه کارآگاهان، یك متهم با نام آ-ص 
در این زمینه شناسایی شد. رئیس پلیس آگاهی کردستان اظهار کرد: پلیس با جمع 
آوری اطلاعات و مستندات لازم با هماهنگی مراجع قضایی در یك اقدام ضربتی، متهم را 
در شهرستان سنندج شناسایی و دستگیر کرد و در تحقیقات به 17 فقره سرقت منزل 
اعتراف کرد و در این رابطه هفت مالخر نیز شناسایی و دستگیر شدند. وی ادامه داد: پس 
از شناسایی محل های سرقت و کشف 100 درصد اموال و تحویل به متضررین، پرونده 

تکمیل و به دادسرا ارسال و متهمان با قرار صادره روانه زندان سنندج شدند. 

صاحبخانه قاتل متواری است 

قتل مستاجر بخاطر تخلیه خانه
صاحب خانه بی رحم مستاجرش را به قتل رساند. خانمی 27 ساله با ضربات چاقو 
کشته شد و خواهرش هم به شدت زخمی شد.  به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان 
،صاحب خانه با این دو خواهر بر سر موضوعی مشاجره می کند و در دعوایی این حادثه 
رخ می دهد.»شاجیا« خواهر بزرگتر و »بشری« 24 ساله پس از جیغ و داد بر اثر ضربات 
باعث آگاهی همسایگان دیگر شدند. گفته می شود این مشاجره که در هند صورت گرفته 
به علت این بوده  که صاحب خانه این دو خواهر را مجبور کرده خانه را خالی کنند.به گزارش 
ایندیا نیوز، قاتل پس از قتل متواری شده و پلیس هنوز نتوانسته وی را دستگیر کند. جنازه 

مقتول هم قرار است برای پیدا کردن مدارک بیشتر کالبدشکافی شود.

گزارش از : معصومه نیکنام

یکی از دغدغه های والدین در رابطه با فرزندانشان، 
سنین نوجوانی و گذران دوران بلوغ آن ها است اما 
در برخی از نوجوانان علاوه بر بروز ویژگی های خاص 
این دوران، نوعی از خشونت دیده می شود که دغدغه 

والدین را صد چندان کرده است. 
به گزارش ایرنا، دوره نوجوانی یکی از حساس ترین 
دوره هایی است که هر یك از افراد آن را تجربه کرده 
اما به ندرت نحوه گذران این دوره را به یاد می آوریم و 
فراموشی این دوران سبب می شود تا درك ما از فرزند 
نوجوان به حداقل رسیده و نتوانیم خود را جای او 
گذاشته و شرایط و ویژگی های نوجوانی را آن طور که 

باید و شاید حس کنیم.
روانشناسان معقتد هستند دوره نوجوانی با توجه به 
تفاوت های فردی و تأثیر عوامل محیطی و فرهنگی از 
حدود 11 تا 20 سالگی طول می کشد و دوره انتقال 
از وابستگی کودکی به استقلال و مسئولیت پذیری 
جوانی و بزرگسالی است. همچنین روانشناسان معتقد 
هستند نوجوان در این دوره با بازنگری و بازسازی ارتباط 
با والدین، بزرگسالان، جامعه و خود به عنوان یك فرد 

مستقل روبه است.
همانند  گاهی  و  کودکانه  گاهی  نوجوانان  رفتار 
بزرگسالان است و در طول این دوره معمولا تعارض 

بین این دو نقش در نوجوان مشاهده می شود.
»استانلی هال« پدر روانشناسی نوجوانی این دوره را 
دوره توفان و تنش می نامد و نوجوانی را تولدی تازه 
دانسته و معتقد است نوجوانی دوره انتقالی مهمی است 

و نوجوان شور و هیجان فراوانی احساس می کند.
خود  مرز  از  نوجوانی  دوره  موارد  برخی  در  البته 
گذشته و تبدیل به خشونت نوجوانی می شود در حالی 
که ریشه این خشونت در جایی نهفته است که حتی 

والدین از آن آگاهی ندارند.
» مهرداد منصوری« پدر دو نوجوان 13 و 1٨ ساله 
است، در رابطه با ارتباط خود با فرزندانش می گوید: این 
دوره، دوره سرکشی است و نیاز است والدین نسبت به 
دوره نوجوانی و نحوه روبه رو شدن با آن آگاهی کسب 

کنند.
وی می گوید: از ان جایی که مطالعات زیادی در 
این زمینه دارم، خوشبختانه ارتباط خوبی با فرزندان 
خود برقرار کرده ام و مشکلی در این زمینه ندارم، در 
واقع به عنوان دوست در کنار آن ها هستم نه صرفا به 
عنوان پدر در مقابل آن ها به همین دلیل کاملا به من 
اعتماد داشته و خصوصی ترین مسائل خود را با من در 

میان می گذارند.
»شهین اوتادی« از دیگر والدینی است که دارای 
فرزندانش  با  ارتباط خود  از  اما  است  نوجوان  فرزند 
گله دارد و می گوید: یك پسر 16 ساله دارم که برای 
کوچکترین مساله ای در خانه داد و فریاد راه انداخته و 

گاهی اقدام به شکستن وسائل منزل می کند.
وی اضافه می کند: این در حالی است که در مدرسه 
او راضی  از  ندارد و مسئولان مدرسه  هیچ مشکلی 
هستند اما در خانه خیلی سرکش است و پدرش نیز 

حریف او نمی شود. 
این مادر 45 ساله می گوید: نزد روانشناس رفته ام 
و تمام توصیه های روانشناسی را در خانه اعمال کرده 

ام ، این توصیه ها تا حدودی جواب داده اما هنوز کافی 
نیست و از این وضعیت نگران هستم.

والدین با داشتن فرزندان نوجوان و مشاهده خشونت 
در آن ها نگران می شوند و گاه سر در گم مانده که چه 
اقدامی باید انجام دهند اما نکته قابل تامل این است که 
روانشناسان همواره توصیه می کنند والدین باید شور 
و هیجان نوجوانی را تقویت کنند تا نوجوان با اراده و 
پشتکار به رشد و پیشرفتش ادامه دهد. آنها لازم است 
از نوجوان حمایت کنند و او را راهنمایی و کمك کنند. 
نیازهای او را برآورده کنند و با او به صحبت بنشینند و 
در زمینه اضطراب و تنش ناشی از بلوغ و انتقال به او 
آرامش و امنیت بدهند تا بتواند به شکل موفقی این 
دوره را پشت سر بگذارد و به عنوان یك جوان با هدف 
و برنامه و انگیزه و رغبت و پشتکار به یك عضو اجتماع 

تبدیل شود و وارد دنیای بزرگسالی شود.
در این دوره نوجوان بین خواسته های متضاد قرار 
دارد. حالات شادمانی و خنده رویی ناگهان به افسردگی 
و پریشانی تبدیل می شود. نوجوان احساس غرور می 
کند. به همان اندازه نیز احساس شرمندگی در او ظاهر 
می شود. با وجود داشتن دوستان متعدد ممکن است 
گاهی اوقات خودش را در تنهایی بگذراند. کنجکاوی 
نوجوان به شدت تحریك می شود و به حل مسایل با 
آگاهی و علاقه نگاه می کند و تلاش فراوان به خرج 
می دهد و گاهی نسبت به حل مسایل بی اعتنا می 
به  نوجوان  رفتار  و  حالات  در  برگشت  و  شود.رفت 
روشنی مشاهده می شود خلاصه این که نوجوانی یك 
دوره مهم از زندگی، بعد از کودکی و قبل از بزرگسالی 
است. فرایند انتقال از کودکی به بزرگسالی دشوار و 
پرکشمکش است. نوجوان از یك سو با سرعت بی سابقه 

ای بلوغ جسمی و جنسی را طی می کند و از سوی 
دیگر خانواده و فرهنگ و جامعه از او می خواهند که 

مستقل باشد.
*افزایش شهرنشینی و خشونت در نوجوانی 

دکتر سعید معدنی عضو هیات علمی دانشگاه آزاد 
اسلامی تهران مرکز در این رابطه در گفت و گو با ایرنا 
می گوید: خشونت همواره در تاریخ وجود داشته و دارد 
اما در سال های اخیر افزایش شهرنشینی سبب شده 
تا به نوعی شاهد افزایش جرائم و خشونت در کلان 
شهرها باشیم.وی اضافه می کند: به عنوان مثال در 
40 سال گذشته اگر جمعیت کلان شهری مثل تهران 
چهار میلیون نفر بود امروز به حدود 12 میلیون نفر 
رسیده به همان نسبت میزان جرائم نیز افزایش یافته 
است.معدنی علل دیگر بروز خشونت در نوجوانی را فقر 
و از هم گسیختگی خانوادها عنوان می کند و می گوید: 
برخی از نوجوانان که طعم فقر را در خانواده و جامعه 
احساس کرده اند، دچار خشونت می شوند، زمانی که 
با نوجوان در مراکز آموزشی برخورد خوبی صورت نمی 
گیرد یا مورد آزار و اذیت قرار می گیرد، دچار خشونت 
می شود و این خشونت را با خود تا زمان بزرگسالی 
به همراه آورده و با همان خشونت وارد جامعه و دچار 
بزه اجتماعی می شود.عضو هیات عامی دانشگاه آزاد 
اسلامی تهران مرکز در رابطه با تاثر بازیهای رایانه ای 
در نوجوانی و بروز خشونت در آن ها، می گوید: تجربه 
نشان می دهد تاثیر آن به جرائم ختم نمی شود به 
عنوان مثال کشور ژاپن کم جرم ترین و در عین حال 
پیشرفته ترین کشور در زمینه بازیهای رایانه ای است ، 
نوجوانی دوران حساسی است که شخصیت اصلی او در 
این سن شکل می گیرد و هر گونه احساس حقارت و 

فقر در او تاثیر گذاشته و براساس افکار دوران نوجوانی 
خود در خصوص این احساسات قضاوت می کند.

معدنی می گوید: به عنوان مثال پدری که از کودکی 
فرزند خود را کتك می زند، بعدها این نوجوان به دنبال 
راهی برای باز کردن عقده های خود می گردد.وی 
انحرافات اخلاقی برخی از والدین را در بروز خشونت 
دوران نوجوانی تاثیر گذار دانسته و اضافه می کند: 
»محمد بیجه« به عنوان متهم اصلی جنایت پاکدشت 
هیچ گونه آشنایی با بازی های کامپیوتری و این گونه 
مسائل نداشته بلکه در یك اتاق 12 متری زندگی کرده 
و شاهد انحرافات اخلاقی والدین خود بوده است که 

نتیجه آن شده هزاران قتل و تجاوز به کودکان.
*خانواده، آغازگر خشونت نرم در نوجوانی

اجتماعی  پژوهشگر مسایل  »افشین طباطبایی« 
معقتد است علل و ریشه های مختلفی در بروز خشونت 
نوجوانی نقش دارد که مهم ترین علل آن را می توان در 

خانواده جستجو کرد. 
وی ادامه می دهد: ساز و کار خانواده امروزی با 50 
سال گذشته متفاوت شده است به گونه ای که در 
گذشته نوجوانان به زودی وارد اجتماع شده و به آن 
ها مسئولیت داده می شد.طباطبایی اضافه می کند: در 
خانواده های امروزی نوجوان در کنج خانه نگه داشته 
می شود تا سلامت و امنیت او حفظ شود از سوی 
دیگر برای او تبلت، کامپیوتر و سایر امکانات دیگر و 
انواع کلاس های سرگرمی فراهم می کنیم، غافل از 
اینکه امکان یادگیری و تجربه مناسابات اجتماعی را از 

او گرفته ایم.
این پژوهشگر مسائل اجتماعی می گوید: در گذشته 
کودك و نوجوان در کوچه ها بازی کرده و انرژی خود 

را تخلیه می کردند و در سن نوجوانی به کار و حرفه 
ای مشغول می شدند اما اکنون تمام کارها از جمله 
خرید را پدر و مادر انجام داده و از فرزند خود هیچ 
گونه انتظاری ندارند در حالی که با چنین رفتاری، زمینه 
ساز خشونت نرم بوده ایم.طباطبایی اضافه می کند: از 
آن جایی که نوجوان امروزی مناسابات اجتماعی را یاد 
نگرفته، به جای که خواسته اش را منطقی، طلب کند، 
دست به خشونت و پرخاش زده و خواسته اش را از 
پدر و مادرش می گیرد.وی ادامه می دهد: نوجوانی که 
درگیر خشونت نرم شده آن هم به این دلیل که والدین 
نخواسته اند فرزندانشان تجربیات خود آن ها را تجربه 
کند که ای کاش می گذاشتند فرزندان چنین تجربیاتی 
را تجربه کنند اکنون با تجارب کم که فرصت دست و 
پنجه نرم کردن مشکلات را نداشته، احساس مسئولیت 
پذیری و عزت نفس ندارد، وارد ازدواج و زندگی جدید 

می شود.
طباطبایی شهرنشینی را از دیگر معضلات و عوامل 
بروز خشونت در نوجوانان می داند و می گوید: شهرها 
بزرگ تر شده، امکانات و به تبع آن مسائل ضد اخلاقی 
نیز بیبشتر شده است اما باز می توان در این شرایطی، 
امکانی را برای فرزندان خود فراهم کرد که بتوانند 

مناسبات اجتماعی را بیاموزند و خودساخته شوند.
همان گونه که روانشناسان و حتی جامعه شناسان 
بر آن تاکید داشته و متحده القول هستند این است که 
نقش والدین در برخورد با نوجوان بسیار تاثیر گذار است 
تا نوجوان بتواند دوران بحرانی بلوغ را به سلامت پشت 
سر بگذارد. عدم درك نوجوان از طرف افراد با صلاحیت 
منابع  طرف  به   ، نوجوان  پیداکردن  سوق  باعث   ،
ناصالح می شود و اغلب زیر بنای رفتارهای ناهنجار 
نوجوان،  به  آورد.احترام  می  فراهم  را  بزرگسالی   در 
ابراز علاقه و محبت به نوجوان به ترتیبی که نوجوان 
خود را شایسته دوست داشتن احساس کند، درکنار 
او بودن نه درمقابل او،دوست بودن با نوجوان به جای 
ارباب و دشمن او بودن، ایجاد عزت نفس در نوجوان 
همواره مورد تاکید روانشناسان نوجوان است.علاوه بر 
این دادن شخصیت به نوجوان به ترتیبی که نوجوان 
نیاز به نشان دادن خودبه طریق رفتارهای پرخطر و 
ماجراجویانه نداشته باشد کما اینکه ممکن است مصرف 
مواد مخدر ازطرف نوجوان به دلیل دستیابی به احساس 
استقلال از والدین و مخالفت صریح در مقابل معیارهای 
جامعه و مقابله با اضطراب، گوشه گیری و افسردگی یا 
پذیرفته شدن از طرف گروه همسال باشد، حائز اهمیت 
است.دانش و درك از خصوصیات و شرایط زیستی و 
فیزیولوژیك بلوغ نوجوان، شناخت مسائل و مشکلات و 
نحوه برخورد صحیح با آن،ایجاد اعتماد در نوجوان به 
ترتیبی که او والدین و افراد ذیصلاح را مورد اعتمادترین 
و معتبرترین افراد بداند،راهنمایی و هدایت نوجوان در 
انتخاب دوستان مناسب، رابطه همدلانه و صمیمانه به 
جای تمسخر او، ایجاد سرگرمی سازنده درمنزل و خارج 
از منزل، تشویق برای فعالیت درگروههای همسال 
ازقبیل فعالیت های ورزشی ،هنری ، درسی و تحصیلی 
، تفریحی، آموزشی،جلوگیری از خشونت و رفتارهای 
مخرب ، کنترل انگیزه های رفتارهای ناسالم از دیگر 
نکاتی است که روانشناسان به والدین توصیه می کنند 
تا نوجوانان بدون آسیب این دوره را طی کرده و وارد 

بزرگسالی شوند.

رخوت روزهای مثل هم .... اگر نوجوان بودم...؟! 

فردی که با تهدید انتشار تصاویر و فیلم های خصوصی از 
توسط  کرد  می  اخاذی  مجازی  فضای  در  جوان  دختری 

کارآگاهان پلیس فتا استان اصفهان شناسایی و دستگیر شد.
به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان، سرهنگ غلامرضا 
شهریاری  رییس مرکز اطلاع رسانی فرماندهی انتظامی استان 
اصفهان بیان داشت :در پی شکایت دختری جوان مبنی بر 
اینکه فردی با تهدید به انتشار فیلم ها و تصاویر خصوصی از وی 
اخاذی می کند، بررسی موضوع در دستور کار این پلیس قرار 
گرفت. سرهنگ شهریاری بیان داشت : در تحقیقات صورت 
گرفته مشخص شد فرد شاکی مدتی پیش در یکی از شبکه 
های اجتماعی با پسر جوانی آشنا شده و با وی رابطه دوستی 
برقرار می کند ،پسر جوان نیز با قول ازدواج به شاکی اعتماد او 
را جلب کرده و به این واسطه تعداد زیادی از فیلم ها و تصاویر 
خصوصی وی را دریافت می کند.وی افزود: پس از مدتی رابطه 
این دو با خصومت خاتمه می یابد اما ماجرا به این جا ختم نمی 
شود زیرا که پسر جوان با ارسال ایمیلی به شاکی با تهدید به 
انتشار تصاویر و فیلم های خصوصیش از او اخاذی می کند 
.سرهنگ مرتضوی افزود: با توجه به اظهارات شاکی و انجام 
تحقیقات لازم متهم به هویت که پسری 2٨ ساله اهل و ساکن 
اصفهان است شناسایی و طی یك عملیات غافلگیرانه در منزلش 

دستگیر شد. وی افزود:متهم که در ابتدا منکر هرگونه بزهی 
بود پس از مواجه با مدارك و مستندات دیجیتالی پلیس چاره 
ای جز بیان حقیقت نداشت و به عمل مجرمانه خود اقرار کرد. 
رئیس پلیس فتای اصفهان در پایان به شهروندان توصیه کرد: 

والدین باید نظارت بیشتری بر فرزندان خود داشته و محبت و 
توجه بیشتری به آنها نمایند تا آنان به دنبال این کمبود محبت 
در فضای مجازی و خارج از منزل نباشند و در این میان در دام 

افراد شیاد و شیطان صفت نیافتند .

فرمانده انتظامی شهرستان نیشابور از دستگیری عامل ایجاد مزاحمت برای یک مادر و دختر 
در شبکه های اجتماعی خبر داد.

به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان، سرهنگ اکبر آقابیگی در تشریح این خبر گفت: در پی 
شکایت دختری جوان مبنی بر اینکه فردی ناشناسی در یکی از شبکه های اجتماعی اقدام به 
درج مطالب توهین آمیز علیه او و خدشه دار کردن وجهه اجتماعی اش کرده اند موضوع به 

صورت ویژه در دستور کار ماموران پلیس فتای شهرستان قرار گرفت. 
وی خاطر نشان کرد: کارشناسان در حال بررسی پرونده بودند که شاکی مجدداً به پلیس فتا 
مراجعه عنوان داشت این بار مزاحمت ها برای مادرم نیز از طریق ارسال پیامک و الفاظ رکیک 
ادامه پیدا کرده و آسایش را از زندگی من و خانواده سلب کرده است تا جایی که باعث ایجاد 

اختلافاتی در زندگی شخصی با همسرم شده است. سرهنگ آقابیگی تصریح کرد: کارشناسان 
پلیس فتا با یک سری تحقیقات  فنی متهم را شناسایی و با هماهنگی مقام قضایی دستگیر 
کردند. متهم 22 ساله که در ابتدا منکر بیان حقیقت بود به ناچار در مقابل ادله و مستندات انکار 
ناپذیر پلیس به بزه انتسابی اقرار اظهار داشت حدود دو سال قبل برای ازدواج به خواستگاری 
شاکیه رفتم که بدلیل پاسخ منفی وی، اقدام به ارسال پیام های تهدید آمیز و مزاحمت برای وی 
و مادرش در شبکه اجتماعی line کرده ام. فرمانده انتظامی شهرستان نیشابور در پایان ضمن 
بیان این مطلب که هرگونه مزاحمت و انتشار اکاذیب در فضای مجازی جرم محسوب می شود و 
با مجرمان در چارچوب قانون به شدت برخورد خواهد شد خاطر نشان کرد: متهم پس از تشکیل 

پرونده برای سیر مراحل قانونی به مراجع قضایی معرفی شد.

رئیس پلیس فتا انتظامی استان کردستان از دستگیری 
عامل انتشار تصاویر خصوصی خانم ایرانی مقیم سوئد خبر داد.

به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان سرهنگ فرامرز شاکری 
در تشریح این خبر بیان داشت : در پی وصول یک فقره پرونده 
جرایم رایانه ای با موضوع انتشار فیلم و تصاویرخصوصی در 
فضای مجازی  به دادخواهی خانمی ایرانی مقیم کشور سوئد 
رسیدگی به موضوع در دستورکار قرار گرفت.وی گفت : در 
این  از  اظهارات شاکیه حاکی  گرفته  بررسی های صورت 
بود که  فردی ناشناس در فضای مجازی و از طریق نرم 
افزار های اینستاگرام ، وایبر و تلگرام اقدام به انتشار تصاویر 

خصوصی و خانوادگی وی در فضای مجازی نموده است لذا 
از شخص یا اشخاصی که اقدام به این فعل مجرمانه  نموده 
اند  شاکی و تقاضایی رسیدگی دارد.رئیس پلیس فتا انتظامی 
استان کردستان ادامه داد : با انجام اقدامات فنی و تخصصی 
، مهندسی اجتماعی و ایجاد ارتباط صوری با گردانندگان 
صفحات مجرمانه و همچنین بررسی مستندات واصله از طرف 
شاکیه ، متهم شناسایی و در شهرستان سنندج دستگیر 
شد.سرهنگ شاکری افزود : پس از انتقال متهم به پلیس فتا 
، از متهم  تحقیق ، بدوا منکر قضیه بوده اما  پس از مواجهه 

با دلائل و مستندات موجود نهایتا به بزه انتسابی اعتراف کرد.

وی تصریح کرد : متهم در اعترافات خود اذعان داشت با 
استفاده از شبکه اجتماعی تانگو با شاکیه که در خارج از کشور 
اقامت دارد آشنا  و پس  از حضور وی در ایران با او در ارتباط 
بوده است اما بعد از مدتی شاکیه بصورت یکطرفه با  من قطع 
رابطه  کرده  که به انگیزه انتقام جویی و تسویه حساب شخصی 
، اقدام به انتشار تصاویری خصوصی شاکیه کردم.این مقام 
انتظامی در خاتمه تصریح کرد: با توجه به اعتراف متهم به بزه 
انتسابی پرونده تکمیلًا درمعیت متهم به دادسرا ارسال و برای 
متهم به اتهام انتشار فیلم و عکس خصوصی در فضای مجازی 

قرار قانونی مناسب صادر شد.

جوانی که اقدام به زورگیری از جوانان در پارک  های غرب تهران می کرد، توسط پلیس شناسایی و دستگیر 
شد.

به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان، ، ساعت 01:30 ، بامداد، سی و یکم فرودین ماه، ماموران کلانتری 
209 پایانه غرب در حال گشت زنی در محدوده پارک سوار آزادی بودند که مرد جوانی به نام قربان 25 ساله 
به عوامل کلانتری مراجعه کرد و گفت: ساعتی پیش در پارک المهدی وقتی روی نیمکت نشسته بودم یک 
نفر به سمت بنده حمله ور شد و با تهدید چاقو ، گوشی همراه مرا سرقت کرد.شاکی ادامه داد: هم اکنون 
زورگیر را در پارک سوار آزادی مشاهده کردم  که در حال پرسه زدن است.ماموران ضمن بررسی صحت و 
سقم صحبت های مالباخته ، عملیات دستگیری زورگیر جوان را آغاز کرده و موفق شدند، متهم را بازداشت و 
به کلانتری منتقل کنند.سرگرد علی طیبی رئیس 209 پایانه غرب تهران درباره این خبر به باشگاه خبرنگاران 
جوان ، گفت: تحقیقات مشخص کرد، متهم به نام مهرداد سابقه زورگیری، سرقت خودرو و کیف قاپی دارد، لذا 
پرونده وی جهت کشف سایر جرائمش در اختیار کارآگاهان پایگاه پنجم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت.

فریب دختر جوان به بهانه ازدواج

پسر شیاد دستگیر شد

فرمانده انتظامی شهرستان نیشابور :

مزاحم اینترنتی ،خواستگار سابق ازکار در آمد

رئیس پلیس فتا انتظامی استان کردستان :

با شکایت شاکیه مقیم سوئد ، متهم در سنندج دستگیر شد

زورگیر پارک های غرب تهران به دام افتاد

صغری احمد زاده
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ماجرای برداشت 2 میلیارد دلاری 
از اموال ایران چیست؟

همزمان با اقدام جدید دادگاه فدرال امریکا مبنی بر پرداخت تقریبا 2 میلیارد دلار از 

دارایی های مسدود شده ایران به خانواده های آمریکاییان کشته شده در حملات سال 
19٨3 یک بار دیگر مخالفان برجام دست بکار شده و این اقدام را به موضوع توافق هسته 

ای ارتباط دادند. 
ادعای مخالفان برجام در حالی مطرح می شود که شواهد معتبر نشان می دهد  پیگیری 
حقوقی پرونده این ماجرا در دولت احمدی نژاد صورت گرفته و در نهایت تلاش حقوقی 

دولت قبل برای بی اثر کردن اقدام دستگاه قضایی امریکا راه به جایی نبرده است. 
بنا به گزارش رویترز،  در  سال 2007  یعنی سال  13٨6 و زمان دولت احمدی 
نژاد  هزار خانواده امریکایی که از جمله  قربانیان  حملات سال 19٨3 به پایگاه نیروهای 
تفنگداران دریایی آمریکا در بیروت بودند  شکایتی را به دستگاه قضایی امریکا ارائه کردند 
و خواستار برداشت 2 میلیارد دلار از اموال و دارایی های ایران به عنوان خسارت به خانواده 

قربانیان آن رویداد شدند. 
دادگاهی در نیویورک حکم به توقیف اموال ایران می دهد اما بانک مرکزی ایران به 
حکم صادره اعتراض می کند. در همان زمان و در حالیکه اموال ایران شامل   اوراق بهادار 
دلاری بانك مرکزی جمهوری اسلامی در حساب سی تی بانک نیویورک بود شعبه دوم 
دادگاه تجدیدنظر آمریکا مستقر در نیویورك طی حکمی اعلام کرد که این اموال می تواند 
به به خانواده قربانیان آن رویداد تعلق بگیرد. نهایتا اموال مذکور در سال 200٨ )13٨7( 
توقیف می شود. با این حال بانك مرکزی جمهوری اسلامی ایران در این مرحله با شرکت 
در دادرسی مربوط به اجرای رأی در مقام اعتراض به این عملکرد بر آمد و دلایل خود را 
در اثبات غیر قانونی بودن و نا موجه بودن توقیف دارایی های خود حتی بر اساس قوانین 

آمریکا بیان کرد. 
یکی از استدلال های بانک مرکزی وقت در اعتراض به رای دادگاه امریکایی این بود که 
بانك مرکزی جمهوری اسلامی ایران از دولت مستقل است و آرایی را که علیه دولت و سایر 
نهادها صادر شده است نمی توان علیه بانك مرکزی اجرا کرد.  بانک مرکزی ایران همچنین 
اعلام کرد که  دارای مصونیت است و این مصونیت در آمریکا و در همان قانون مصونیت 
دولت های خارجی نیز به رسمیت شناخته شده است ارائه این استدلال از سوی مسئولان 
حقوقی بانک مرکزی وقت در حالی مطرح شد  ایالات متحده آمریکا در سال 1996 قانون 
مصونیت دولت های خارجی )مصوب 1976( را اصلاح کرده بود که بر اساس. این قانون، 
اشخاص آمریکایی آسیب دیده از حملات در هر جای دنیا و یا بازماندگان آنها می توانند در 
محاکم آمریکا علیه دولت هایی که این کشور مدعی است آنها حامی عملیات تروریستی 

هستند شکایت کنند. 
براساس این گزارش، وزارت خارجه آمریکا مسئولیت انتشار فهرست دولت های حامی 
تروریسم را عهده دار است. ایران به ناحق از سال   19٨4 یعنی سال  1363 هجری شمسی 
در فهرست دولت های حامی تروریسم ایالات متحده آمریکا قرار گرفته بود. از سوی دیگر 
بانک مرکزی وقت با طرح دادخواستی نزد دیوان عالی آمریکا درخواست کرد تا آن دیوان 

مغایرت قانون مزبور با قانون اساسی  امریکارا اعلام کند.
 مبنای استدلال بانك مرکزی ایران  اصل تفکیك قوا در قانون اساسی آمریکا بود. بر این 
اساس، کنگره حق ندارد قانونی را تصویب کند که مربوط به پرونده ای است که در دادگاه 
در حال رسیدگی است. کش و قوس های حقوق ی نهایتا تا سال 2012 )91( در مرحله 
بدوی ادامه یافت و ظاهرا تا آن زمان همه چیر بر علیه ایران بوده است و ظاهرا نه اقدامات 
حقوقی و نه حتی دیپلماسی نتوانست مانع از اجرای حکم مزبور شوند و سر انجام حکم 

نهایی دیوان عالی امریکا  به ضرر ایران چهارشنبه گذشته قطعی می شود. 
حال در چنین شرایطی مرتبط کردن برجام به این ماجرا به اندازه کافی تعجب برانگیز 
به نظر می رسد و جای هیچگونه توضیحی باقی نمی گذارد؛ اما توضیح اینکه  برجام، حاوی 
تعهدات دولت ایالات متحده آمریکا در مقابل ایران است و آرای قضایی محاکم آمریکایی 
شامل برجام نمی باشند. چرا که پرونده جنجالی  از قبل در جریان بوده و ظاهرا گروه 
کارشناسان و مشاوران حقوقی دولت قبل تلاش شان برای صادر نشدن چنین آرایی بر ضد 

منافع ایران راه به جایی نبرده است.

اوباما و فرش قرمزِ یخ زده ریاض
تازه ترین تلاش رییس جمهوری آمریکا برای تقویت پیوندهای این کشور با دولت های 
عربی منطقه به ویژه عربستان سعودی با واکنش سرد ریاض همراه شد؛ واکنشی که ناشی 
از نارضایتی سران سعودی از همراهی نکردن واشنگتن با سیاست های ضدایرانی و توصیه 

کاخ سفید برای پذیرش نقش منطقه ای تهران است.
رییس جمهوری آمریکا در نخستین روز از اردیبهشت ماه در چارچوب تور دیپلماتیك 
یك هفته ای به مقاصد خاورمیانه ای و اروپایی، به ریاض رفت. نخستین روز حضور »باراك 
اوباما« در عربستان به دیدار وی با »سلمان بن عبدالعزیز« پادشاه و دیگر مقام های سعودی 
گذشت. در این دیدار، رهبران 2 کشور تلاش کردند چالش های اخیر در روابط دوجانبه 
را فروکاهند. همچنین درباره راهکارهای رویارویی با گروه تروریستی داعش، بحران یمن و 

سوریه و تنش میان تهران و ریاض گفت  وگوهایی صورت گرفت.
اوباما در دومین روز سفر خود، بعد ازظهر پنجشنبه به عنوان نخستین رییس جمهوری 
آمریکا در نشست سران 6 کشور عضو شورای همکاری خلیج فارس که در شهر ریاض 
برگزار شد، شرکت کرد. از محورهای مهم نشست ریاض، امنیت منطقه خاورمیانه و مقابله 
با گروه تروریستی داعش بود. اوباما به سران کشورهای عضو شورای همکاری خلیج فارس 

اطمینان داد که کشورش همچنان متعهد به تامین امنیت آن ها است.
در کنار همه این دستورهای کار که برای حضور اوباما در ریاض بیان شد، این سفر با 
هدف بهبود روابط عربستان و آمریکا صورت گرفت که در ماه های اخیر دچار شکاف های 
جدی شده اند. هرچند سفر اوباما به عربستان و دیدار وی با اعضای شورای همکاری خلیج 
فارس بخشی از تلاش های وی برای بهبود روابط آمریکا با کشورهای عربی حوزه حلیج 
فارس بود اما استقبال سرد حاکمان سعودی از اوباما به خوبی نشان داد که ملك سلمان و 

تیم سیاست خارجی وی تا چه اندازه از سیاست های خاورمیانه ای آمریکا ناراضی است. 
حضور نیافتن ملك سلمان در فرودگاه ریاض برای استقبال از اوباما در حالی بود که 
پادشاه عربستان برای خوشامدگویی به رهبران کشورهای عضو شورای همکاری خلیج 
فارس در فرودگاه ریاض حاضر شد. تا پیش از این نیز پادشاه سعودی به طور معمول هنگام 
حضور رییسان جمهوری آمریکا در عربستان، در فرودگاه حضور می یافت و از آنان استقبال 
می کرد. این شیوه استقبال ملك سلمان از اوباما فضای سرد حاکم بر روابط 2 کشور را به 
خوبی آشکار کرد. همچنین، برخورد سرد مقام های سعودی با اوباما و نارضایتی آنان از 
سیاست های خاورمیانه ای وی، در پخش نشدن مراسم نشست مشترك اوباما با سران 

کشورهای عضو شورای همکاری خلیج فارس به صورت زنده از تلویزیون آشکارتر شد. 
این در حالی است که چنین نشست های مهمی به صورت زنده از شبکه های تلویزیونی 
کشور میزبان پخش می شود. شماری از تحلیلگران بر این باورند که برخورد سرد مقام های 
سعودی با اوباما نشان دهنده ناامیدی آنان از تغییر نگاه رییس جمهوری کنونی آمریکا 

نسبت به تحولات خاورمیانه و دغدغه های امنیتی عربستان سعودی است. 
به گفته این تحلیلگران، سعودی ها به این نتیجه رسیده اند که عربستان نمی تواند 
اوباما را با سیاست های منطقه ای خود همراه کند و منتظر پایان یافتن دوره ریاست 
جمهوری وی است. آن چه این نگاه را تقویت می کند و به ناامیدی عربستان از سیاست 
های خاورمیانه ای اوباما دامن می زند، تاکید اوباما بر پذیرش نقش ایران به عنوان یك کشور 

مهم در منطقه خاورمیانه است. 
در این راستا، »بن رودس« جانشین مشاور امنیتی رییس جمهوری آمریکا ضمن اشاره 
به نگرانی  های کشورهای عربی درباره ایران، بیان کرد که تلاش و ارتباط  دیپلماتیك با ایران 
برای حل بحران های عراق، سوریه و یمن ضروری است. مقام های آمریکایی در شرایطی 
بر ضرورت همکاری کشورهای عربی با ایران برای حل بحران های منطقه خاورمیانه تاکید 
می کنند که تمام تلاش عربستان بر این است تا ایران را عامل اصلی بحران ها در خاورمیانه 
معرفی کند و آمریکا را با سیاست های ضدایرانی خود همراه سازد. اوباما اما در دیدار با 
کشورهای عضو شورای همکاری خلیج فارس تاکید کرد که در منطقه  ای با بحران  ها و 
مناقشه  های فراوان، پیشبرد مذاکره و گفت  وگوهای پایدار بسیار ضروری است. به رغم 
تکاپو و تقلای ریاض برای همراه سازی آمریکا با سیاست هایش، واشنگتن پس از گفت 
وگوهای هسته ای ایران و گروه 1+5 در تلاش است این واقعیت را به مقام های سعودی 
بقبولاند که برای بازگشت ثبات به خاورمیانه باید نقش منطقه ای ایران را بپذیرند. آمریکا به 
خوبی می داند ایران یکی از پایه های اصلی حفظ نظم و ثبات در خاورمیانه است و همراهی 
با سیاست های تنش زای عربستان نمی تواند به تامین امنیت منطقه خاورمیانه و اهداف 

کلان واشنگتن کمك کند. 
به گزارش انتخاب، با این حال آمریکا نمی خواهد متحدان سنتی خود را ناخرسند نگاه 
دارد از این رو سفر اوباما را می توان تلاشی برای جلب رضایت کشورهای عربی با کمترین 
هزینه ممکن برای کاخ سفید توصیف کرد؛ تلاشی که به راه رفتن رییس جمهوری آمریکا 

روی فرش قرمزی یخ زده به سمت کاخ حاکمان سعودی می ماند.

نکتــه

نیم نگــاه

کاندیداهای راه یافته به دور دوم انتخابات که در هفتم اسفند 
نیز تجربه رقابت با یکدیگر را دارند، این بار سعی می کنند با بهره 
گیری از اندوخته های خود در مرحله اول با شرایط بهتری در این 
عرصه حاضر و بتوانند رای لازم را برای تکیه زدن به کرسی های سبز 

بهارستان کسب کنند.
پیروزی در این دور از انتخابات برای هر دو جناح اصلاح طلب 
و اصولگرا از اهمیت بالایی برخوردار بوده چرا که دو گروه سعی 
می  کنند با برد در این کارزا، سنگینی وزن سیاسی خود در چهار 
سال پیش رو را در خانه ملت به رخ رقیب کشانده و بتوانند در 

تحولات سیاسی کشور نقش موثرتری را ایفا کنند.
توانستند  اول  دور  در  که  دولت  حامیان  و  اصلاح طلبان 
کرسی های قابل توجهی را از آن خود کنند، برای کسب اکثریت 
مجلس چشم به دور دوم انتخابات دوخته اند تا با برنامه ریزی، جذب 
و حمایت برخی از نامزدهای مستقل بیشترین سهم را از 69 کرسی 
باقی مانده داشته باشند. از این رو پس از مشخص شدن حوزه هایی 
که به مرحله دوم راه یافته اند، شروع به برگزاری جلسه با نامزدهای 
اختصاصی خود و حتی مستقلین کردند تا در دور دوم نیز با حمایت 
از آنها بتوانند پیروزی خود را تکمیل کنند. در این ارتباط محسن 
رهامی رییس کمیته رایزنی و تعامل شورای عالی سیاست گذاری 
اصلاح طلبان به خبرآنلاین گفته بود که این شورا به همراه حزب 
اعتدال و توسعه و حامیان دولت جلسات متعددی برگزار می کند تا 
بتواند در تمامی حوزه های انتخابیه نامزد مورد حمایت معرفی کند. 

البته رهامی در این گفت وگو به برخی از اختلاف نظرها میان این 
سه گروه در مورد 13 کرسی اشاره و ابراز امیدواری کرده بود که 

در مورد حوزه های مورد اختلاف نیز در نهایت توافق به عمل آید.
محمود میرلوحی سخنگوی ستاد ائتلاف اصلاح طلبان نیز در 
مورد منشاء این اختلافات گفته است که از 69 نامزد راه یافته به 
دور دوم، در هشت مورد  آن اختلافاتی وجود دارد از جمله اینکه 
فرض بر این بوده که ائتلاف اصلاح طلبان و حزب اعتدال و توسعه 
راجع به معرفی کاندیدا در حوزه های انتخابیه شهرستان ورود نکند 
ولی اعضای حزب اعتدال و توسعه ورود کرده اند و این مسئله قابل 
بررسی است. در لیست نهایی ائتلاف اصلاح طلبان و حامیان دولت 
که به لیست امید مشهور است، برای 13 کرسی در حوزه های ایلام، 
مهران، شیروان و چرداول، بروجن، آبادان، ابهر، خرمدره و سلطانیه، 
نیریز و استهبان، مینودشت، کلاله و مراوه تپه، رشت، بروجرد، بابل، 
قائمشهر، ساوه و زندیه و مهریز، بافق، ابرکوه و خاتم سکوت شده 
و نامزد مورد حمایت این جریان معرفی نشده است. بر این اساس 
اصلاح طلبان و اعتدال گرایان از 69 کرسی، تنها امکان رقابت در 

57 کرسی را دارند. 
اما در مقابل اصولگرایان پس از شکست سنگینی که در شهر 
تهران از لیست امید خوردند، سکوت را به هر کنشی در مرحله 
دوم ترجیح داده و هنوز مشخص نیست این جریان چگونه در 
مرحله دوم از نامزدهای خود حمایت خواهد کرد. آنها با وجود آنکه 
در روزهای پایانی سال گذشته کمیته ای متشکل از چهره های 

اصولگرا راه یافته به مجلس دهم شامل حمیدرضا حاج بابایی، 
احمد سالک، سیدحسین نقوی حسینی، احمد امیرآبادی فراهانی، 
محمدمهدی زاهدی، عبدالرضا مصری و امیرحسین قاضی زاده 
هاشمی به همراه آیت الله موحدی کرمانی برای ساماندهی امور 
اصولگرایان در مجلس دهم، پیگیری وضعیت نامزدهای اصولگرا 
مرحله دوم و پیشنهاد نامزدهای این جریان برای هیات رئیسه 
و کمیسیون های مجلس دهم ایجاد کردند، اما خروجی کار آنها 
در رسانه ها تنها توجه به بحث هیات رئیسه مجلس آینده بوده 
و خبری در مورد برنامه های این کمیته برای مرحله دوم منتشر 

نشده است.
اما برخی این سکوت را استراژی اصولگرایان و خواست خود 
نامزدها می دانند تا با عدم حساسیت بتوانند امکان بیشتری برای 
تصاحب کرسی ها داشته باشند. غلامعلی جعفرزاده ایمن  آبادی در 
این ارتباط به خبرآنلاین گفته که اخبار موثق دارم که در بعضی از 
شهرستان ها هیچ کاندیدایی برای حضور در لیست اصولگرایان ابراز 
تمایل نکرده است. آنها می گویند ما با حضور در لیست شما صدمه 
می بینیم. آنها حتی به اصلاح طلبان پیشنهاد داد ه اند که ما حاضریم 

پرچم های خود را هم عوض کنیم.
امام  پیروان خط  رئیس جبهه  نایب  البته محسن کوهکن 
و رهبری برخلاف وی گفته است که اصولگرایان در مرحله دوم 
انتخابات مساله را فراتر از جناح بندی ها دیده اند و از کاندیداهای 

مستقل، متدین و سالم نیز حمایت خواهند کرد.

اما برخی اصولگرایان از جمله حسین ابراهیمی می گویند که 
این جریان برنامه مشخصی برای دور دوم ندارد و شورای ائتلاف نیز 
در مرحله اول نها قرار بود در صورت بروز اختلاف میان نامزدهای 
اصولگرا ورود کند. شاید از همین رو است که این جریان سیاسی 
هنوز لیستی از نامزدهای مورد حمایتش در مرحله دوم انتخابات 

مجلس دهم منتشر نکرده است.
البته حسین نقوی حسینی نیز که از اعضای کمیته 7 نفره 
اصولگرایان راه یافته به مجلس دهم هست، در مورد علت عدم انتشار 
لیست اصولگرایان در مرحله دوم، از احتمال ارائه لیست خبر داده 
بود؛ اما هنوز چنین لیستی منتشر نشده و او می گوید که گزینه های 
اصولگرایی در شهرستان ها و حوزه های انتخابیه ای که به مرحله دوم 

رسیده اند قبلا اعلام شده است.
او که شانس اصولگرایان در مرحله دوم را بیش از اصلاح طلبان 
می داند و تصور می کند که از 69 کرسی، حداقل 40 کرسی از 
آن اصولگرایان خواهد شد، درباره چگونگی رقابت در حوزه های 
دور دومی انتخابات مجلس دهم نیز به خبرآنلاین گفت که از 
69 صندلی باقیمانده، برای 40 صندلی رقابت بین اصلاح طلب و 
اصولگراست و ما کاندیداهای دو جریان را مقابل هم داریم. در 20 
حوزه اصولگرایان یا در برابر نامزد دیگری از جریان اصولگرا هستند 
یا در برابر نامزدهای معتدل و مستقل و تنها در 9 حوزه، تمامی 

کاندیداها اصلاح طلب هستند.
عباس طهماسبی زاده

به بهانه های مختلف و متعدد که به نظر می رسد یکی از آنها 
رقابت های انتخاباتی باشد، از طرف نیروهای یک جناح سیاسی 
خاص سعی می شود که عملکرد دولت یازدهم را کمرنگ جلوه دهند 
و همه دستاوردهای آن را وارونه تفسیر کنند. آنها از هر حربه ای برای 
این کار خود استفاده می کنند که از خلاف دانستن برجام گرفته تا 

دامن زدن به انتظارات از دولت را شامل می شود.
همان کسانی که اشتباهات گذشته آنها میراثی نامیمون برای 
دولت یازدهم شد، سعی بر این دارند که عدم حل مشکلات ناشی 
از این اشتباهات را برجسته کرده و با شعارهای رنگ و لعابدار افکار 
عمومی را با خود همراه کنند تا از این اهرم برای فشار بر دولت یازدهم 

استفاده کنند.
برای مثال کسانی که دولت همفکر و هم جناح آنها یارانه 45 هزار 
تومانی را بر دوش دولت یازدهم گذاشت، حالا بر دولت فشار می آورند 
که چرا مردم را از دریافت این یارانه حذف نمی کند. آنها این حربه 
را به کار می برند تا زیر فشارهای فراوان دولت تن به حذف مردم از 
دریافت یارانه نقدی دهد. بعد از حذف نیز این افراد دوباره بازی را این 
طور به نفع خودشان عوض کنند که دولت همسو با ما به مردم یارانه 

نقدی داد و این دولت آن را از آنها گرفت.
این رفتار دوگانه محدود به یارانه نقدی نمی شود. نمونه دیگر این 
است که زمان ٨ ساله دولت های نهم و دهم علی رغم درآمد بالای 
نفتی بسیاری از شاخص های اقتصادی کشور با نزول مواجه بود و 
آنها در برابر این امر سکوت اختیار کرده بودند. این در حالی است که 
در دولت یازدهم قیمت نفت به یک چهارم کاهش پیدا کرده و با این 
حال تمامی شاخص های اقتصادی کشور از نرخ تورم گرفته تا رشد 

اقتصادی، تراز تجاری و سایر موارد رو به بهبود است.
افراد جناح مقابل دولت ادعا می کنند که این امر هیچ ربطی 
به برجام ندارد. در عین حال آنها سعی می کنند به مردم القا کنند 
که دولت یازدهم یک دولت ضعیف بوده و تنها به فکر باج دادن به 
بیگانگان است و برای ارتقای سطح زندگی مردم و اقتصاد کشور هیچ 
کاری انجام نداده و اگر دولت دیگری بر سر کار بود می توانست بهتر 

از این عمل کند.
نکته بسیار جالب توجه این است که همان کسانی که عملکرد آنها 
اقتصاد کشور را تا مرز ورشکستگی و تا لبه پرتگاه پیش برد، سعی  می 
کنند با شعارهای اقتصادی وارد عرصه رقابت های سیاسی شوند و به 
گمانم یادشان رفته که مردم یک بار عملکرد اقتصادی آنها را تجربه 
کردند و این مردم آن قدر هم فراموش کار نیستند که با گذشت زمان 
کوتاه 3 و یا 4 ساله آن عملکرد را به فراموشی بسپارند تا این افراد 

بتوانند ادعاهایی از این جنس داشته باشند.
آنهایی که سعی می کنند بگویند دولت یازدهم هیچ کاری برای 
اقتصاد کشور نکرده و اگر دولت موافق آنها بر سر کار باشد مشکل 

اقتصادی و معیشت مردم را حل می کند، شاید بر یارانه نقدی تکیه 
دارند و علی رغم همه تبعاتی که نحوه پرداخت یارانه نقدی برای 
اقتصاد کشور و معیشت مردم داشت این تبعات را نادیده گرفته و 
فشاری که این سیاست ها بر دوش مردم وارد کرد را هیچ می انگارند.

حال آنکه باید یادآوری کرد که تعطیلی و یا به رکود رفتن بنگاه 
های تولیدی، رقم بالای تورم و رقم پایین رشد اقتصادی تنها بخشی 
از تبعات کارهایی که آنها در عرصه اقتصادی کشور انجام دادند است. 
نکته شایان توجه این است که رئیس دولت های نهم و دهم با شعار 
پنج برابر کردن یارانه نقدی به صحنه رقابت های زود هنگام انتخاباتی 
آمده و به نظر می رسد که متوجه خطری که این موضوع برای کشور 
به دنبال دارد نیست و نمی داند که یارانه 45 هزار تومانی چه بلایی 
بر سر اقتصاد کشور آورد که حالا بسیار ساده اندیشانه صحبت از 
یارانه 250 هزار تومانی می کند و سعی دارد که این امر را برگ برنده 

دولت خود جلوه دهد.
انگار رئیس دولت های نهم و دهم نمی داند که دیگر ما نفت را 
بشکه ای 120 دلار نمی فروشیم و دولت مجبور است کشور را با 
نفت 30 دلاری اداره کند. با فرض درست بودن این ادعا و با احتساب 
72 میلیون نفری که در حال حاضر یارانه نقدی دریافت می کنند، 

دولت باید ماهیانه رقمی بالغ بر 1٨ هزار میلیارد تومان یارانه نقدی به 
مرم پرداخت کند. با یک حساب سرانگشتی یعنی 216 هزار میلیارد 
تومان از بودجه 260 هزار میلیارد تومانی کشور را صرف یارانه نقدی 
کند! تنها یک رفتار پوپولیستی می تواند اینگونه سخنان را بر مسند 
زبان براند و امیدوار باشد که مردم هم ابعاد حرف او را نادیده گرفته و 

این حرف را باور می کنند.
شاید کسی نیست به این دوستان دلواپس بگوید آن روز که رئیس 
دولت تحریم ها را کاغذ پاره می دانست و محدود شدن روابط خارجی 
ایران به چند کشور از جمله جیبوتی، ونزوئلا، کومور و کشورهایی که 
هیچ نقشی در مناسبات بین المللی ندارند، اقتصاد کشور را مختل 
کرده بود و بازرگانان کشور ما نمی توانستند با کشورهای مطرح دنیا 
مراوده داشته باشند، کجا بودید؟ حالا که دروازه های تجارت جهانی 
برای ایران باز شده و ترافیک دیپلماتیک و تیم های اقتصادی را در 
کشورمان شاهد هستیم و سندهای همکاری اقتصادی با کشورهای 
فرانسه، ایتالیا و دیگر کشورهای مطرح دنیا بسته شده، به انتقاد 
مشغول شده اید؟ شاید این افراد نگران عدم حضور جیبوتی در روابط 

دیپلماتیک ایران هستند!
 به گزارش جماران، آخرین نمونه این رفتار را می توانیم در 

واکنش های مختلف به اظهارات رئیس کل بانک مرکزی در شورای 
روابط خارجی آمریکا ببینیم. بعد از این اظهارات افرادی که در جناح 
مخالف دولت قرار دارند این اظهارات را به اعتراف دولت روحانی تعبیر 
کردند؛ مبنی بر اینکه با گذشت حدود 90 روز از اجرای برجام حالا 
نمایندگان دولت به این امر اذعان داشته و در یک سخنرانی رسمی 
خود اعلام کرده اند که برجام دردی را از ملت ایران درمان نکرده 

است.
اگر مثبت شدن تراز تجاری در سال 94 و 42 میلیارد دلار 
صادرات غیر نفتی در مقابل 41 میلیارد دلار واردات که برای اولین 
بار در طی 30 سال گذشته اتفاق افتاد را که خود می تواند موفقیت 
بزرگی در عرصه اقتصادی یک کشور در حال توسعه به حساب بیاید، 
نادیده بگیریم و باز شدن سوئیفت را انکار کنیم، رسیدن نرخ تورم از 
34 به 11 درصد و رشد اقتصادی از منفی چهار به یک درصد را نمی 
توانیم انکار کنیم. این در حالی است که به نظر می رسد این عزیزان 
زمان دولت قبل دردهای مردم را نمی شناختند و یا دغدغه درمان 

این دردها را نداشتند.
وقتی علی رغم درآمد نفتی بالا و قیمت 120 دلار برای هر بشکه 
نفت نرخ بیکاری جوانان به 10.4 درصد رسید، )البته دستکاری های 
شاخص های اشتغال را نباید نادیده گرفت. یکی از آنها شاغل به 
حساب آوردن کسانی که حتی یک ساعت در هفته مشغول به کاری 
بودند است. اگر این دستکاری ها نمی شد آمارها بسیار فراتر از این 
بود( آن زمان هیچ کس منادی دفاع از حقوق جوانان و بیکارانی که 
روز به روز به آمار آنها اضافه می شد نبود؛ حالا که کشور در مسیر 
پیشرفت قرار گرفته است، مدام داعیه بیکاری جوانان را سر می دهند 
و دولت را ملزم می دانند که باید فکر عاجلی برای رفع مشکل بیکاری 

کشور داشته باشد!
آن زمانی که نه تنها ایران در هیچ یک از مناسبات بین المللی 
نبود، بلکه وقتی رئیس جمهور کشورمان در نشست سالیانه سازمان 
ملل سخنرانی می کرد قریب به تمام کشورهای دنیا سالن را ترک می 
کردند و رئیس جمهور کشورمان به صورت ذوق زده وارد اجلاسی 
می شد که در آنجا از عنوان جعلی برای خلیج فارس استفاده شده 
بود، کسی ابراز دلواپسی نمی کرد. ولی حالا که ایران به عنوان یک 
کشور تأثیرگذار مطرح است و نمایندگان کشورمان می توانند بر 
اجلاسی تا این حد تأثیر داشته باشند که در صورت مخالفت با مواضع 
مطرح شده در آن اجلاس مانع صدور بیانیه پایانی آن شوند ابراز 

دلواپسی می کنند و نگران آرمان های کشور هستند!
البته گرچه آنها مدعی کسب موفقیت هایی در گذشته هستند، 
تجربه به خوبی نشان داده و نتایج انتخابات هفتم اسفند 94 ثابت کرد 
که این نوع تفکر جایگاهی در افکار عمومی نداشته و اگر سعی نکند 

که خود را با مردم همراه کند، راهی جز شکست ندارد.

»حسن بهشتی پور« کارشناس مسایل بین المللی در گفت وگو با 
ایرنا برجام را سندی ملی دانست که نباید علیه آن جوسازی کرد. به 
باور وی آشکارتر شدن نتیجه های عینی و ملموس برجام، مردم را در 

حمایت از این سند مصمم تر خواهد کرد.
در نتیجه بیش از 2 سال گفت وگوهای سخت و فشرده هسته 
ای میان ایران و گروه 1+5، سرانجام توافقی تاریخی در این ارتباط 
شکل گرفت. پس از این رویداد مهم، بحران غیرضروری که بیش از 
یك دهه بر روابط ایران و جهان سایه افکنده بود، فرونشست. حال پس 
از سپری شدن حدود سه ماه از اجرای برجام، دیدگاه های مختلفی 

درباره آن شکل گرفته است.
از آنجا که قرار بود در بازه های زمانی مشخص گزارش هایی 
از نحوه اجرای برجام در اختیار نمایندگان مجلس قرار گیرد، چند 
روز پیش گزارش مکتوب وزارت امور خارجه از وضعیت سه ماهه 
نخستِ اجرای برجام به کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس تحویل داده شد. در این گزارش درباره نحوه اجرای برجام از 
روز بیست و ششم دی ماه پارسال تا بیست و ششم فروردین امسال 

توضیح هایی مطرح شده است.
ارایه و بررسی گزارش وزارت امور خارجه در مجلس شورای 
اسلامی سبب طرح دیدگاه های مخالف و موافق در این زمینه شد. 
در جناح مخالف، برخی گزارش یاد شده را در کنار موضوع هایی چون 
سخنرانی رییس کل بانك مرکزی درشورای روابط خارجی آمریکا در 
فرایند حمله به برجام دستاویز قرار دادند و طی هفته های اخیر بر 

حجم حمله های ضدبرجامی خود افزودند. 
در این ارتباط، گروه پژوهش و تحلیل خبری ایرنا با بهشتی پور 
کارشناس مسایل بین المللی به گفت وگو نشست. مدیر پیشین 
شبکه »العالم« بر این باور است از آنجا که برجام همه مرحله های 
قانونی را در کشورمان طی کرده است، پس سندی ملی است و نباید 

علیه این سند جوسازی کرد.
این تحلیلگر مسایل هسته ای، گرفتن بهانه از دشمن، ایجاد 
اختلاف میان مخالفان ایران و ارتقای وزن جایگاه کشورمان در منطقه 

و جهان را از جمله مهمترین دستاوردهای برجام دانست. 

در ادامه، متن کامل گفت وگوی ایرنا با بهشتی پور آمده است؛ 

 به رغم لغو تحریم های هسته ای، چرا برخی فقط از برجام 
سیاه نمایی می کنند و در تلاشند تا توافق انجام شده را بدون 
هیچ دستاوردی نشان دهند؟ آیا نگاه ها و منافع سیاسی در 

این میان مطرح است؟
 من به عنوان یك کارشناس تمایل ندارم درگیر بازی های جناحی 
شوم چرا که خود را اصلاح طلب و اصولگرا نمی دانم بلکه معتقد به 
منافع ملی هستم. در این چارچوب باور دارم برجام یك سند ملی 
است. در حال حاضر همه مراحل قانونی برجام طی شده است. 
شورای عالی امنیت ملی آن را تصویب کرده و مقام معظم رهبری 
آن را مشروط به 9 شرط، مورد تایید قرار داده است. با توجه به آنچه 

گفته شد، برجام یك سند ملی است.
بر همین اساس باید دست در دست هم بدهیم و اجرای برجام 
را به عنوان یك سند ملی خواسته ملت بدانیم. پس نباید علیه دولت 
جوسازی صورت گیرد. در واقع ما باید از آمریکا و اروپا بخواهیم 
تعهدهایی که باقی مانده است را اجرایی کنند، نه این که بر دولت 

فشار وارد کنیم.

قرار است که هر سه ماه یك بار گزارشی از میزان پیشرفت 
در اجرای برجام به مجلس ارایه شود. با توجه به گزارشی که 
وزارت امور خارجه به تازگی به مجلس ارایه داد تا چه میزانی 

برجام اجرایی شده است؟
به نظر می رسد در تهیه این گزارش نگاه کارشناسانه ای وجود 
داشته است. نهادها و سازمان های مختلفی همچون سازمان انرژی 
اتمی، وزارت علوم، وزارت اقتصاد و بانك مرکزی در تهیه این گزارش 
مشارکت داشته اند. همچنین این گزارش نشانگر آن است که روند 
اجرایی شدن برجام پیش می رود. هرچند در فصل آخر این گزارش 
به چالش ها و مانع هایی پرداخته شده است که در اجرایی شدن 
کامل برجام وجود دارد اما اصل داستان حاکی از پیشرفت ها و گام 

های رو به جلو است.
مهمترین دستاورد برجام لغو قعطنامه ها و پرونده سازی هایی 
بود که می توانست علیه ایران جنگ راه بیاندازد. هر چند روی کاغذ 

همه تحریم ها لغو شده اما امروز لغو تنها بخشی از تحریم ها عملی 
شده است. در اجرا هم هنوز مشکل هایی وجود دارد که همچنان باید 
پیگیری هایی برای اجرای آن انجام شود. گزارش اخیر وزارت امور 

خارجه نیز حاکی از همین موضوع است.
همان طوری که تحریم ها به تدریج افزوده شد، به تدریج هم 
کاهش پیدا می کند. همین که روی کاغذ همه تحریم ها لغو شده، 
کار ارزشمندی است. به دلیل این که همین کاغذها مبنایی برای 
افزایش فشارها بر کشورمان بودند. با این حال در فضای کنونی نیز می 
بینیم نام 700 شخصیت حقیقی و حقوقی از فهرست تحریم شدگان 
خارج شده است. همچنین تحریم های مرتبط با مسایل هسته ای 
که شامل 6 قطعنامه زیر فصل هفتم شورای امنیت، 12 قطعنامه در 
شورای حکام و از همه مهمتر پرونده »پی ام دی« -که در مورد ابعاد 
احتمالی نظامی کشورمان وجود داشت- لغو شده است. به هر حال 
این ها دستاوردهای کمی نیستند. با همین بسترها بود که تحریم ها 
را علیه ملت ایران اعمال کردند. برای نمونه در حال حاضر می توانیم 

نفت، گاز و محصولات پتروشیمی را بدون دغدغه صادر کنیم اما 
پیشتر ما را به وضعیتی کشانده بودند که پول نفت صادراتی را نمی 

توانستیم به کشور بازگردانیم.

این روزها رسانه های منتقدِ برجام سعی می کنند با 
بهره گرفتن از روایت و برداشت های متفاوت از سخنان 
مقام های دولت، برجام را بدون دستاورد معرفی کنند. 
انتظار اثربخشی چشمگیر برجام بر اوضاع داخلی، آن هم 
در مدت سه ماه نخست اجرای آن تا چه حد با واقعیت ها 

همخوانی دارد؟
 آن هایی که معتقدند برجام تاکنون دستاوردی به همراه نداشته 
است، کم لطفی می کنند. انتقادها از برجام همواره وجود دارد اما 
مردم در زندگی خود نتیجه دستاوردهای مثبت برجام را لمس 
میکنند. پیش از برجام طی ماه ها حتی یك دیپلمات خارجی به ایران 
سر نمی زد اما برخی علاقه مند هستند که دیپلمات ها را توریست 
تصور کنند که کار درستی نیست. واقعیت این است که دیپلماسی 
شکل گرفته کنونی، زمینه را برای ترسیم چهره مثبت از ایران فراهم 
کرده است. همانگونه که امروزه در جهان کشورها هزینه هنگفتی 
برای نشان دادن چهره مثبت از خود اختصاص می دهند، اینك نگاهها 

به ایران در جهان مثبت است.
البته ما باید مطالبه های خود از آمریکا و اروپایی ها را با قوت و 
قدرت دنبال کنیم و دلمان را به آنچه که تاکنون به دست آورده ایم، 
خوش نکنیم. در واقع هم دلخوش کردن به دستاوردها و هم نادیده 

گرفتن آن ها هر 2 ایراد دارد.

برخی معتقدند که مهمترین دستاورد برجام خنثی سازی 
تهدید ایران هراسی در جهان بوده است، دیدگاهتان در این 

زمینه چیست؟
این سخن درستی است اما به نظرم دستاورد مهمتر برجام گرفتن 
بهانه از دست دشمن است. برجام سه موفقیت مهم را ایجاد کرد؛ 
نخست، این بهانه را که ایران در پی ساخت بمب هسته ای است از 
دشمن گرفت. دوم، منجر به اختلاف بین کشورهایی شد که علیه 
ایران متحد شده بودند و موفقیت سوم این بود که جایگاه منطقه ای 

و بین المللی ایران را ارتقا داد.

دلیل منتقدان برای انتقاد از اجرا نشدن برجام تا چه حدی 
متقن و قابل پذیرش است؟

باید از سخنان کسانی که نقد درستی دارند در راستای از بین 
بردن ضعف ها سود بُرد و توجهی به نقدهای نادرست نکرد. همچنین 
برای این که نتایج برجام را ملموس کنیم باید آن ها را به صورت 
عینی نشان دهیم و به بررسی تطبیقی شرایط پیشابرجام و پسابرجام 
بپردازیم. در همین راستا باید به سمت واقعیت هایی که ملموس 
هستند حرکت کنیم تا مردم بیشتر متوجه نتیجه ها و پیامدهای 

برجام شوند. 
نکته دیگر اینکه باید نوعی همگامی و همفکری در سطح ملی 
مطرح شود و همه نهادها و سازمان های دولتی و غیردولتی برای 
اجرایی شدن برجام دست به دست هم دهند. همچنان که گفته شد 
برجام یك سند ملی است و باید حقوق ملت ایران را که طی 12 سال 
گذشته با تهاجم گسترده آمریکا، اسراییل و متحدانشان رو به رو شده 

بود با این سند ملی بازستانیم.

چه کسانی بر طبل افزایش انتظارات از دولت می کوبند؟

ساکتانعملکرددیروز،دلواپسانامروز

کارشناس مسایل بین المللی؛

برجام یک سند ملی برای بازستاندن حقوق ملت ایران است

ماراتن مرحله دوم انتخابات مجلس؛

ازتلاشامیدبرایکسباکثریتتااستراتژیسکوتاصولگراها

باید نوعی همگامی و همفکری در سطح ملی مطرح شود و همه نهادها 

و سازمان های دولتی و غیردولتی برای اجرایی شدن برجام دست به 

دست هم دهند. همچنان که گفته شد برجام یك سند ملی است و باید 

حقوق ملت ایران را که طی 12 سال گذشته با تهاجم گسترده آمریکا 

اسراییل و متحدانشان رو به رو شده بود با این سند ملی بازستانیم

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای مهدی عزیززاده با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 091710- الف 91 مربوط به پلاک 104٨7/41/95/165 اصلی 
واقع در بخش یک ثبت قم در صفحه 45٨ دفتر 6٨9 ذیل ثبت 132313 بنام مهدی 
عزیززاده ثبت و سند صادر شده است. سپس مقدار 347. 0 دانگ مشاع از مورد ثبت به 
موجب سند قطعی 35033 مورخه 1394/3/1٨ دفتر 52 قم به شهرداری قم منتقل شده 
است سند بایگانی اداره ثبت مفقود گردیده و نامبرده تقاضای صدور سند مالکیت المثنی 
را نموده است. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در 
یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد 
خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 
10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات 

اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
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اعتبار مردم در دنیا به مال است 

و در آخرت عمل

یکشنبه - پنجم اردیبهشت ماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  3984

 استاندار قم با اشاره به مشکلات کشور در زمینه ایجاد 
اشتغال، کسب مهارت های فنی را در راستای حل این 
مسئله و خودکفایی جوانان بسیار موثر عنوان کرد و گفت: 
چنین مهارت هایی باید توسط آموزش و پرورش در بین 

دانش آموزان توسعه یابد. 
سید مهدی صادقی پیش از ظهر دیروز با حضور در 
هنرستان های دخترانه فدک و پسرانه شهید چمران، از 
نمایشگاه هفته مشاغل که با شعار »75 هنرستان، 75 

نمایشگاه« برگزار شده است بازدید کرد.
استاندار قم در این بازدید با اشاره به مشکلات کشور در 
زمینه ایجاد اشتغال، کسب مهارت های فنی را در راستای 
حل این مسئله و خودکفایی جوانان بسیار موثر عنوان کرد 
و گفت: چنین مهارت هایی باید توسط آموزش و پرورش 

در بین دانش آموزان توسعه یابد.
اخیر  سال های  در  مدرک گرایی  اینکه  بیان  با  وی 
دامن گیر بسیاری از جوانان شده است، نبود شغل متناسب 

با برخی رشته های تحصیلی را از مشکلات پیش روی 
دولت دانست و تصریح کرد: آموزش چنین مهارت هایی 
در راستای تحقق شعار »اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل« 

امری ضروری است.
ابداعات دانش  در این نمایشگاه دست ساخته ها و 
آموزان هنرستان های کاردانش و فنی و حرفه ای در 
راستای ترویج مهارت آموزی و کارآفرینی به نمایش 

گذاشته شده است.

 معاون سیاسی امنیتی استانداری قم گفت: مدیران 
دستگاه های اجرایی از ظرفیت دانشگاه های استان در انجام 

تحقیقات و پژوهش های مورد نیاز خود استفاده کنند.
احد جمالی در جلسه کارگروه آموزش، پژوهش و 
نوآوری که در محل دانشگاه قم برگزار شد در سخنانی با 
اشاره به نامگذاری سال جدید از سوی مقام معظم رهبری 
به نام »سال اقتصاد مقاومتی؛ اقدام و عمل« بر ضرورت 
تبیین راهکارهای رسیدن به این مهم در جامعه تاکید کرد.

وی با بیان اینکه در سنجش و برآورد قدرت ملی 
کشورها، مولفه اقتصادی از اهمیت ویژه ای برخوردار است، 
گفت: برای اینکه بتوانیم در قطب بندی جدید جهان نقش 
مؤثری را ایفا کنیم لازم است نسبت به الزامات و پیش 

نیازهای اقتصاد مقاومتی اهتمام ویژه داشته باشیم.
معاون استاندار قم با اشاره به قابلیت های کشور در 
عرصه های مختلف تصریح کرد: امکانات و منابع طبیعی، 

نیروی انسانی ماهر و تحصیل کرده و ایمان و اعتقاد به 
آرمان های انقلاب از جمله امکاناتی است که زمینه را برای 

عبور از مشکلات و تنگناها فراهم می کند.
جمالی افزود: رهایی از وابستگی به نفت و توجه جدی 
برنامه ریزی  انسجام و  اقتصادی،  به سیاست های کلان 
دقیق، استمرار حرکت پرشتاب علمی در کشور، تولید علم 
و ایجاد جنبش های نرم افزاری در کشور، جلب مشارکت 
مردمی و سرمایه گذاران و تشکل های غیردولتی و حمایت 
از تولید و کار و سرمایه ملی، حمایت از شرکت های دانش 
بنیان، رسیدن به امنیت پایدار و حمایت از کشاورزی از 

الزامات تحقق اقتصاد مقاومتی در کشور است.
رئیس کارگروه آموزش، پژوهش، فناوری و نوآوری 
استان در تبیین نقش اقشار مختلف در تحقق اهداف 
متعالی نظام، نخبگان را پیشروان فکری و اندیشه ای جامعه 
برشمرد و خاطرنشان کرد: این قشر بیش از همه باید نقش 

و تأثیر خود در هدایت جامعه به سوی اهداف و مقاصد 
والا را ایفاء کنند.

نیاز  را  بنیان  دانش  اقتصاد  قم  استاندار  معاون 
ضروری امروز جامعه دانست و ضمن تاکید به مدیران 
دستگاه های اجرایی برای استفاده از ظرفیت دانشگاه های 
استان در انجام تحقیقات و پژوهش های مورد نیاز خود 
افزود: برنامه ریزی عملیاتی و سرمایه گذاری کافی برای 
تحقق چرخه ایده تا تولید می تواند شتاب رشد علمی 

کشور را بیشتر کند.
جمالی با بیان اینکه هر جامعه ای  برای  رسیدن به  
توسعه  حقیقی  و پایدار، نیازمند یک تعامل  تعریف شده بین 
سه  نهاد، علمی، سیاسی  و فنی  است  که  در قالب  دانشگاه، 
دولت  و صنعت  شکل  می گیرد گفت: اگر بتوانیم یک ارتباط 
ارگانیک و غیر اجبارى بین دانشگاه و صنعت برقرار کنیم، 

همه از ایجاد این رابطه سود خواهند برد.

استاندار قم: 

مهارت های اشتغالزایی در قم تقویت شود

معاون سیاسی امنیتی استانداری قم:

دستگاه های اجرایی از ظرفیت دانشگاه ها استفاده کنند

اخبــار
مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی شهرداری قم:

تقاطع عماریاسر - 15 خرداد 
تا پایان سال به بهره برداری می رسد

مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی و ساختمانی شهرداری قم گفت: تقاطع 
سه سطحه عماریاسر - 15 خرداد تا پایان سال به بهره برداری خواهد رسید.

عباس حلوائی زاده با اشاره به وضعیت تکمیل پروژه تقاطع 15 خرداد 
و عماریاسر اظهار کرد: پروژه تقاطع سه سطحه 15 خرداد و عماریاسر یکی 
از پروژه های سه عاملی شهری است که اجرای آن را قرارگاه قائم ارتش بر 

عهده دارد.
وی با بیان اینکه هزینه اجرای این پروژه 41 میلیارد تومان پیش بینی شده 
است، گفت: این پروژه یکی از پروژه های کلیدی شهر در یکی از پرترددترین 
معابر شهری است که نقش بسزایی در کاهش ترافیك هسته مرکزی شهر دارد.

مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی و ساختمانی شهرداری قم گفت: 
هدف از اجرای پروژه تقاطع سه سطحه عماریاسر و 15 خرداد کاهش ترافیك 

تقاطع و اتصال عماریاسر به عنوان بلوار شریانی شهری است.
وی با اشاره به آغاز عملیات اجرای پروژه تقاطع سه سطحه عماریاسر و 
15 خرداد از اواخر سال 92 اظهار کرد: زمانبندی اجرای این پروژه 15.5 ماه 
بوده که به دلیل برخی مشکلات در مسیر پروژه، روند تکمیل آن به کندی 

پیش می رود.
حلوائی زاده با اشاره به مشکلاتی پیش روی تکمیل تقاطع سه سطحه 
عماریاسر و 15 خرداد افزود: عمده تاسیسات شهری در این منطقه از محل 
این تقاطع عبور کرده است که جابجا کردن آنها هزینه بر و زمان زیادی 
از این پروژه گرفت و یکی از دلایل تاخیر در مسیر تکمیل پروژه همین 

مسئله است.
وی پیشرفت روند اجرایی این پروژه را 65 درصد عنوان و تصریح کرد: طبق 
برنامه و با تدبیر مدیریت شهری برای رفع معارضات موجود تا پایان سال این 

پروژه نیز در اختیار مردم قرار خواهد گرفت.

سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم خبرداد:

کاهش زمان اعطای 
پروانه ساختمان

سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم گفت: زمان اعطای پروانه 
ساختمانی در سال گذشته کاهش چشمگیری داشت.

غلامرضا جانقربان با اشاره به روند عملکرد حوزه شهرسازی شهرداری 
قم برای خدمات رسانی بهتر به مردم اظهار کرد: اولویت این مجموعه برای 
تسهیل در خدمات رسانی به مردم هوشمندسازی خدمات و توسعه خدمات 

الکترونیکی است.
وی با بیان اینکه نخستین نسخه نرم افزار اتوماسیون خدمات جامع شهری 
از سال ٨0 فعال شده است، گفت: در حال حاضر با پیشرفت این خدمات 
نسخه سرای هشت این نرم افزار در سطح مجموعه شهرداری مورد استفاده 

قرار می گیرد و سعی داریم اینگونه خدمات را گسترش دهیم.
سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم کاهش فرآیندها را در 
تردد شهروندان به مجموعه های شهرسازی و تسهیل و تسریع در خدمات 
رسانی به مردم موثر دانست و افزود: برای پوشش خدمات سایر دستگاه ها و 
تسهیل خدمات به مردم با نظام مهندسی و مجموعه های آب، برق، گاز و ثبت 

اسناد زمینه های همکاری ایجاد شده است.
وی با تاکید بر ضرورت هوشمندسازی خدمات شهرداری قم خاطرنشان 
کرد: شهرداری ها خدمات بسیار گسترده ای را به مردم ارائه می دهند و 
به تبع آن ارتباط مردم با این مجموعه بیش از دیگر ادارات خواهد بود 
و رضایتمندی مردم در این ارتباط نیازمند تسهیل و تسریع در خدمات 

رسانی است.
جانقربان با بیان اینکه حوزه شهرسازی در بخش هوشمندسازی خدمات 
گام های بلندی را برداشته است، گفت: یکی از مواردی که مردم در مجموعه 
شهرسازی با آن درگیر هستند و زمان زیادی از آنها می گیرد روند اعطای 
پروانه های ساختمانی است که در سال گذشته شاهد کاهش چشمگیر در 

زمان اعطای پروانه بوده ایم.
وی بیان کرد: البته شهرداری آمادگی دارد زمان اعطای پروانه را به میزان 
زیادی در سال 95 کاهش دهد اما عمده زمانی که در مسیر اعطای پروانه 
صرف می شود مرتبط با مجموعه نظام مهندسی است و رفع این مشکل و 

تسریع در اعطای پروانه نیازمند همکاری بین بخشی است.

 عزتی خبرداد:

تجهیز ناوگان تاکسیرانی قم
 به خودروهای ون  یورو 4

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم گفت: در سال جاری ون های 
پیشرفته دارای تاییدیه »یورو چهار« برای راه اندازی تاکسی زائر و گردشی وارد 
قم و برخی از این دستگاه ها به صورت ویژه برای جابه جایی معلولین و جانبازان 

اختصاص داده می شود.
مرتضی عزتی، با بیان اینکه هوشمندسازی تاکسی ها و پرداخت الکترونیك 
به صورت آزمایشی از ابتدای خردادماه در شهر قم اجرا می شود، اظهار کرد: در 
این راستا سخت افزارهای مورد نیاز توسط مرکز آی تی شهرداری قم در سه 

ماه نخست سال روی 10 دستگاه تاکسی نصب می شود.
وی اضافه کرد: در سال جاری ون های پیشرفته دارای تاییدیه »یورو چهار« 
برای راه اندازی تاکسی زائر و گردشی وارد قم و برخی از این دستگاه ها به 

صورت ویژه برای جابه جایی معلولین و جانبازان اختصاص داده می شود.
مدیرعامل سازمان نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم با تاکید بر اینکه 
نوسازی تاکسی ها و پیکان های فرسوده در سال 95 پیگیری می شود، عنوان 
کرد: هزار و 260 دستگاه خودرو جهت تعویض در سال گذشته ثبت نام 
کرده و در سال جاری نیز برای تعویض 500 دستگاه خودرو پیش بینی 

شده است.
وی با اشاره به اینکه اکنون نیز ثبت نام تعویض خودروهای مدل ٨4 
انجام می شود، گفت: برای تعویض خودروهای فرسوده 50 میلیون ریال هزینه 
اسقاط، 50 میلیون ریال پرداختی رانندگان و 200 میلیون ریال وام نوسازی با 

سود 16 درصد در نظرگرفته شده است.
عزتی از تلاش سازمان نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم جهت افزایش 
خدمات رسانی به رانندگان یاد و خاطرنشان کرد: ارتقا کمی و کیفی دانش 
رانندگان نسبت به قوانین راهنمایی و رانندگی از برنامه های ویژه این سازمان 

در سال جاری است.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم :

محوطه سازی پایانه مسافربری قم 
امسال تکمیل می شود

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم گفت: محوطه سازی 
پایانه مسافربری مرکزی قم و ایجاد محوطه مسیرهای خروجی و ایستگاه ها 

امسال تکمیل خواهد شد. 
های  پایانه  رسانی  به وضعیت خدمات  اشاره  با  ابوالفضل مستقیمی 
مسافربری شهرداری قم گفت: در حال حاضر پایانه مرکزی قم به همراه پایانه 
های خرمشهر، کشاورز و ولی عصر در جنوب، غرب و شرق شهر در حال 

خدمت رسانی و جابجایی مسافران بین شهری هستند.
وی با بیان اینکه پایانه مرکزی مسافربری قم سال 64 تاسیس شده است، 
افزود: این پایانه از سال 76 به عنوان سازمان زیرمجموعه شهرداری فعالیت 
خود را ادامه داد و در حال حاضر خدمت رسانی به مسافران بین شهری را 

بر عهده دارد. 
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم بازسازی و بهسازی 
سالن های خدمات رسانی پایانه مسافربری مرکزی را مورد توجه قرار داد و 
گفت: در سال های اخیر سالن ها و محوطه های پایانه مرکزی بسیار فرسوده 

شده بود که نسبت به بازسازی و بهسازی آنها اقدام شد.
وی محوطه سازی گسترده پایانه مرکزی را قابل توجه دانست و افزود: 
پایانه مرکزی قم یکی از بهترین فضاهای سبز پایانه های مسافربری کشور 

را در اختیار دارد و محوطه سازی مناسبی در این پایانه صورت گرفته است.
مستقیمی با بیان اینکه تکمیل محوطه سازی پایانه مرکزی در دستور کار 
این سازمان قرار گرفته است، خاطرنشان کرد: 500 میلیون تومان برای این 

کار در سال جاری اختصاص یافته است.
وی تکمیل دیوار و حصارهای دور پایانه مرکزی را مورد توجه قرار داد و 
افزود: سال گذشته با تجهیز امکانات و ظرفیت های پایانه مرکزی برای امنیت 
زائران و مسافران دوربین های مداربسته در محوطه ایستگاه ها و سالن های 

خدمات رسانی نصب شد.

رئیس سازمان انتقال خون ایران گفت: امروز شاخص خودکفایی در زمینه اهدای خون در 
کشور وجود دارد و در هیچ واحد بیمارستانی کمبود خون نداریم به این امر موجب شده تا 

ایجاد واحدهای انتقال خون را کاهش و افزایش کیفیت پردازیم.
علی اکبر پورفتح   اله قبل از ظهر شنبه در جمع خبرنگاران درقم اظهار داشت: 52 درصد 
اهداکنندگان خون به صورت مستمر خون خود را اهدا می کنند و در سال گذشته 2 میلیون 
و 300 هزار واحد خونی از سوی مردم اهدا شد که 500 هزار واحد خونی آن مربوط به 

اهداکنندگان مستمر است که سالی دوبار مبادرت به اهدای خون می کنند.
وی بیان داشت: در سال 2015 سازمان بهداشت جهانی گزارشی منتشر کرد که بر اساس 
آن ایران موفق شد با جمع آوری پلاسما های مازاد بر مصرف، آن را به شرکت های تولید دارو 

ارسال کند که در سال گذشته 170 هزار لیتر پلاسمای بازیافتی جمع آوری شد.
رئیس سازمان انتقال خون ایران گفت: وقتی اهدا کنندگان، خون اهدا می کنند پلاکت 
و گلبول های قرمز آن جدا می شود و پلاسمای مازاد خون باقی می مانند که ایران و برزیل 

کشورهای هستند که پلاسمای مازاد واحد های خون را جمع آوری می کنند و برای تأمین 
داروهای مشتق از پلاسما استفاده می کنند که این امر سیزده ملیون دلار برای کشور ارزش 
ریالی داشته است. وی در ادامه با بیان اینکه بانک های خون بیمارستان ها وضعیت مناسبی 
ندارند افزود: یکی از دلایلی که منجر به این وضعیت نابسامان در بانک های خون بیمارستان ها 
شده آن است که فراورده های خونی به صورت رایگان در اختیار بیمارستان ها قرار می گیرد و 
این امر موجب شده است تا بیمارستان ها انگیزه ای برای نگهداری صحیح خون نداشته باشند. 
وی افزود: مراکز اهدای خونی که سالانه زیر 15 هزار واحد خون دریافت می کنند تعطیل 
خواهد شد و به جای آن سامانه های سیار در آن مناطق راه اندازی می شود. رئیس سازمان 
انتقال خون ایران عنوان کرد: از 20 درصد مراجعه کنندگان برای اهدای خون، خونی دریافت 
نمی شود که این امر به دلیل حذف مخاطرات و سلامت اهدا کنندگان است. وی اضافه کرد: 
تست کم خونی برای کلیه اهدا کنندگان انجام می شود و افرادی که کم خون باشند وارد 

چرخه اهداء خون نمی شود.

فرمانده انتظامی استان قم با تاکید بر ادامه و استمرار 
کنترل های اطلاعاتی و میدانی محورهای مواصلاتی قم، به 
جمع آوری معتادان و پاکسازی نقاط آلوده اشاره کرد گفت: 
شناسایی نقاط آلوده به مواد مخدر و جمع آوری معتادان در 

استان در سال جاری تشدید می شود.

به گزارش پایگاه خبری پلیس، سردار کاظم مجتبایی در 
جلسه مشترك پلیس مبارزه با موادمخدر و دستگاه قضایی 
با اشاره به اقدام های راهبردی و موثر پلیس قم در مبارزه 
با باندهای قاچاق مواد مخدر که از مرزهای شرقی و جنوبی 
اقدام به قاچاق موادمخدر می کنند، اظهار داشت: در سال 

گذشته بیش از 9 تن مواد مخدر کشف و حدود 10 هزار 
نفر نیز در این رابطه دستگیر و تحویل مقامات قضایی شده 
اند. وی جمع آوری خرده فروشان و معتادان را اقدامی موثر 
در افزایش امنیت روانی جامعه و کاهش سایر جرایم مانند 
سرقت دانست. وی همچنین از پشتیبانی های کم نظیر و 
تعیین کننده دستگاه قضایی بویژه دادستان و رئیس دادگاه 

انقلاب قم قدردانی کرد.
 دادستان گنجی تاکید کرد:

تشدیدمقابلهبافروشندگانوتوزیعکنندگان
موادمخدر

مصطفی برزگر گنجی دادستان قم نیز در این جلسه با 
تاکید بر تقویت پلیس های تخصصی مبارزه با مواد مخدر در 
کلانتری ها و تشدید مقابله با فروشندگان و توزیع کنندگان 
استان  پاسخگویی جدی مسئولان  مواد مخدر خواستار 
نسبت به مطالبات مردم در این رابطه شد. حجت الاسلام 
والمسلمین محمود طالبی رئیس دادگاه انقلاب قم نیز در 
این جلسه با اشاره به کشفیات مواد مخدر در قم طی سال 
گذشته و همچنین در سال جدید،  بر پاکسازی جامعه از لوث 
خرده فروشان مواد مخدر تاکید کرد. همچنین سرهنگ غلام 
عباس بلفکه رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم در 
این جلسه تصریح کرد: در قم و در زمینه مبارزه با مواد مخدر 
در سال گذشته 70 درصد نسبت به سال ماقبل آن افزایش 

کشف داشته ایم.

رئیس سازمان انتقال خون ایران در قم:

کمبود خون نداریم

فرمانده انتظامی استان خبر داد:

تشدیدشناسایینقاطآلودهبهموادمخدردرقم

جامعه  مدرسین برنامه ای برای ریاست مجلس خبرگان ندارد
گفته می شود: آیت الله مرتضی مقتدایی عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم درباره برنامه این 
تشکل برای ریاست مجلس پنجم خبرگان رهبری اظهار کرد: جامعه مدرسین برای ریاست مجلس پنجم 
خبرگان رهبری برنامه ای ندارد و تا به حال نیز درباره آن صحبتی نکرده است. مقتدایی گفت: این مسئله 
مربوط به خود اعضای خبرگان است که چه کسانی کاندیدا می شوند و چه کسانی  رأی می آورند و جامعه 
مدرسین در این موضوع دخالتی ندارد. وی اضافه کرد:  جامعه مدرسین قصدی برای رایزنی در این باره 

هم نداشته، ندارد و نخواهد داشت.

تعداد زندانیان کشور چند نفر است؟
گفته می شود: نایب رئیس کمیسیون قضایی وحقوقی مجلس با انتقاد از افزایش جمعیت زندانیان 
کشور، از همکاری نکردن دستگاه ها برای به سرانجام رسیدن لایحه قضازدایی با هدف کاهش عناوین 
مجرمانه انتقاد کرد. حمیدرضا طباطبایی نائینی با بیان اینکه طرح جدی برای حمایت از خانواده زندانیان 
در کمیسیون قضایی وحقوقی مطرح نشده است، گفت: انجمن حمایت از زندانیان با کمیته امداد امام 
خمینی )ره( همکاری بسیار خوبی دارد اما متاسفانه جمعیت زندانیان در کشور به بیش از 200 هزار زندانی 
می رسد که برای حمایت جدی و با برنامه نیازمند تشکیل سازمان حمایت از خانواده زندانیان هستیم. این 
نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه از رژیم گذشته در کشور دائما جرم انگاری صورت 
گرفته، گفت: نتیجه افزایش جرم انگاری در کشور تراکم زندانیان است، متاسفانه در حال حاضر 60 درصد 
زندانیان مجرمان وابسته به مواد مخدر هستند که اعدام های مکرر و حبس های طولانی تنها آسیب های 

اجتماعی به جا گذاشته و قاچاقچیان را مسلحانه تر کرده است.

اعترافی تکان دهنده درباره زلزله تهران 
گفته می شود: رئیس جمعیت هلال احمر در اعترافی تکان دهنده درباره زلزله تهران گفت: بسیاری 
از نهادهای کمک رسان در زلزله تهران به شدت آسیب پذیرند. محسن ضیایی اظهارداشت: به هر حال 
باید بیمارستان ها و مراکز آتش نشانی  سرپا باشد. حتی بعید می دانم ستاد مرکزی هلال احمر نیز آمادگی 
داشته باشد؛ بنابراین آسیب پذیری بالاست، در شهر پر جمعیتی هم زندگی می کنیم و توان ما هم محدود 
است، بنابراین باید هشدار ما هشدار جدی باشد و در درجه اول مسئولین و تصمیم گیران و تصمیم سازان 

و بعد خود مردم به عنوان کسانی که باید مطالبه کنند مسائلی را رعایت کنند.

سوء قصد به جان نخست وزیر ترکیه خنثی شد 
گفته می شود: براساس بیانیه منتشر شده از سوی استاندار قونیه،  شش مظنون که گفته می شد 
منطقه را برای انجام یک انفجار انتحاری علیه احمد داووداوغلو، نخست وزیری ترکیه مورد بررسی قرار 
می دادند،  در جریان انجام اقدامات امنیتی که برای بازدید وی صورت گرفت،  دستگیر شدند. به گزارش 
ایسنا، به نوشته روزنامه دیلی صباح، پلیس در گذشته سه آدرس را مورد بررسی قرار داده بود و این سه 
تن را دستگیر کرد. اسناد متعلق به یک سازمان تروریستی نیز در جریان این تحقیق و تفحص کشف شد. 
مظنونان از سوی »عیسی الف« که خودش سوری است، رهبری می شدند. نخست وزیر ترکیه برای شرکت 
در چندین رویداد شامل حضور در مراسم اعلام قونیه به عنوان پایتخت گردشگری جهان اسلام در سال 

2016 در این استان حضور داشت.

پزشک ایرانی کشتی گیر ازبک را نجات داد 
گفته می شود: نماینده اتحادیه جهانی کشتی از حرکت انسان دوستانه دکتر ملک محمدی در رقابت 
های جهانی گزینشی المپیک در مغولستان تشکر کرد. روز پنج شنبه و در جریان وزن کم کردن کشتی 
گیران در سونا، فرنگی کار 66 کیلوگرم کشور ازبکستان به دلیل وزن کم کردن زیاد، تعادل خود را از دست 
داده و زمین می خورد و دچار اسپاسم عضلانی شدید می شود که تلاش پزشک اتحادیه جهانی و دو 
پزشک مغولستانی حاضر، ثمربخش نبوده و در نهایت با اطلاع رسانی محمد بنا سرمربی تیم ملی کشتی 
فرنگی، دکتر ملک محمدی با حضور در محل و انجام اقدامات پزشکی و تزریق سرم پتاسیم به درمان این 
کشتی گیر می پردازد و در نهایت کشتی گیر ازبکستانی پس از چند دقیقه به حالت عادی باز می گردد 
و خطر از بیخ گوشش می گذرد. این اقدام انسان دوستانه دکتر ملک محمدی باعث شد تا نماینده اتحادیه 

جهانی و همچنین دکتر تیم ازبکستان از وی تقدیر و تشکر کنند.

پلنگ ایرانی بیمه شد 
گفته می شود: تفاهمنامه بیمه جامع پلنگ ایرانی با حضور معصومه ابتکار رئیس سازمان حفاظت از 
محیط زیست، آخیم اشنایدار مدیر اجرایی برنامه محیط زیست سازمان ملل متحد و شرکت بیمه ما به 
امضا رسید. بنابر این تفاهمنامه که عصر شنبه در سازمان حفاظت از محیط زیست به امضاء رسید برای 
بیمه جامع پلنگ ایرانی می باشد به ازای تلفات هر قلاده پلنگ ایرانی 65 میلیون تومان پرداخت خواهد 
شد. این بیمه جامع شامل تلفات پلنگ ایرانی به صورت غیرطبیعی، خسارت های پلنگ به دامداران و 
باغداران و صدمات پلنگ به انسان می شود. بیمه جامع پلنگ ایرانی و تفاهمنامه میان طرفین 5 ساله و تا 

سال 1400 است و تاثیرگذاری بسزایی در جهت حفظ این گونه گربه سان دارد.

استرداد متهم فراری به ایران
گفته می شود: یك مجرم فراری به نام »ع. ب« با همکاری اداره کل امور بین الملل قوه قضائیه و 
پلیس اینترپل ناجا از قزاقستان به ایران مسترد شد. به گزارش ایرنا از اداره کل امور بین الملل قوه قضائیه، 
ع. ب که به اتهام کلاهبرداری تحت پیگرد مراجع قضائی جمهوری اسلامی ایران بود با همکاری مراجع 
قضائی کشورمان و پلیس بین الملل در قزاقستان بازداشت و در تاریخ سه شنبه 31 فروردین سال جاری 
به کشورمان مسترد گردید. این اقدام در چارچوب موافقتنامه استرداد مجرمین بین دو کشور انجام شد. 

احتمال سفر لاوروف به تهران 
گفته می شود: نماینده ویژه رئیس جمهور روسیه از احتمال سفر سرگئی لاوروف به ایران در سال 
2016 خبر داد. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری ریا نووستی، زمیر کابل نماینده ویژه رئیس جمهور 
روسیه در افغانستان گفت: ایران و روسیه درباره  احتمال سفر سرگئی لاوروف وزیر خارجه روسیه به تهران 

در حال گفت وگو هستند. وی اضافه کرد که هنوز تاریخ دیدار این سفر مشخص نشده است.

صحرای طبس؛ تحقق امداد الهی
صحرای طبس عرصه قدرت نمایی امدادهای الهی بود که با حرکت 
شنهای روان، چنان ضرب شستی به عملیات پنجه عقاب نشان داد که 

خواب استکبار را برای همیشه به کابوسی دهشتناک تبدیل ساخت.
شامگاه چهارم و بامداد پنجم اردیبهشت سال 59 همچون برگ زرینی 
در دیوان پر از خاطره و حماسه تاریخ نظام مقدس جمهوری اسلامی ثبت 
شده است. زمانی که آمریکا دشمن شماره یک انقلاب اسلامی و ملت ایران تمام توان خود را در قالب 
نیروهای کماندویی موسوم به دلتا به صحنه آورد تا نه تنها به خیال آزاد سازی گروگان هایی که در 13 
آبان سال 5٨ با تسخیر لانه جاسوسی توسط دانشجویان مسلمان پیرو خط امام به گروگان در آمده و اسناد 
جاسوسی آنها ثبت و ضبط شده بود، بلکه به نیت شوم براندازی نظام و از بین بردن شخصیت های موثر 
و نابود کردن زیرساخت های مهم و استراتژیک کشور، از مدتها قبل برنامه ریزی کرده و صرفاً با محاسبات 
مادی و بدون در نظر گرفتن قدرت معنوی و عاشورایی ملت بزرگ ایران و رهبری های پیامبرگونه امام 
عزیز که قابل درک برای آنان نبوده است، قبل از آنکه ماموریت خویش را آغاز نمایند، با گرفتاری در طوفان 

شن و حرکت شن های روان، مضمحل و نابود گشتند.
واقعه مهم طبس این درس عبرت را به آمریکا و همپیمانانش در منطقه داد که هیچ قدرتی ولو با 
هر عده و عُده ای نمی تواند در صفوف مستحکم ملت و مسئولان ولایتمدار نظام اسلامی که با توکل به 
خداوند و اراده مستحکم و ایمان قوی همچون شهدا که امنیت کشور را مدیون اثربخشی خون پاک آنان و 
ایثار جانبازان، آزادگان و رزمندگان کفر ستیز سپاه اسلام و نتیجه وحدت و همدلی در مسیر حق و تبعیت 

از رهبری های حکیمانه مقام عظمای ولایت می دانند، نفوذ کند.
این حادثه، مصداقی عینی و غیر قابل انکار از ظهور امدادهای الهی برای انقلاب اسلامی و مردم ایران 
بود که بارها و بارها در طول دوران نهضت عظیم اسلامی پیروزی انقلاب و دفاع مقدس و پس از آن 
تاکنون به وقوع پیوسته و این سنت الهی همواره با تحقق شرایط به ظهور می رسد وهن و سستی کید و 
مکر دشمنان خدا را با تمام قدرت آشکار ساخت و به روشنی ثابت کرد که اندیشه های سیاه کاخ سفید 
نشینان را در هیچ دوره و زمانی یارای مقاومت در برابر سرخی خون شهیدان و اراده با ایمان ملت بزرگ 
ایران نیست و باید حماسه های بزرگی چون تسخیر لانه جاسوسی و شکست و استیصال هیمنه پوشالین 
استکبار در طبس و همچنین حماسه ظفرمند هشت سال دفاع مقدس اقشار مختلف مردم و جوانان 
پرشور در برابر دشمنان قسم خورده را برای همیشه به رخ جهانیان کشید و از این اندوخته های حماسی 
ذی قیمت، برای ادامه مسیری پرتوان در برابر تحریم، نفوذ، تهدید و انواع زیاده خواهی های آمریکا و ایادی 

آن در منطقه و جهان، ره توشه بر گرفت.
تاریخ نزدیک به چهار دهه گذشته انقلاب و نظام اسلامی و حتی سال های قبل از آن، سرشار از 
لحظات نابی است که عنایات الهی و پیروزی و سربلندی ملت ایران با پیشگامی علما و روحانیت معظم 
در برابر استکبار جهانی و بدخواهان، بر تارک آن می درخشد و بدون تردید، حضور در صحنه حراست 
از دستاوردهای انقلاب و حفظ و تداوم آن و همچنین نقش آفرینی موثر و توام با اقدام و عمل مردم و 
مسئولان در عرصه اقتصاد مقاومتی با تأسی بر منویات رهبر معظم انقلاب حضرت امام خامنه ای عزیز 

)مدظله العالی(، سال جاری را آنگونه که شایسته نام آن است، به سرانجام مطلوب خواهد رساند.
در چنین روز باعظمتی، یاد و خاطره شهدای بزرگوار در برابر توطئه ها و نقشه های دشمنان قسم 
خورده، بخصوص شهید واقعه طبس، شهید محمد منتظر قائم فرمانده شجاع سپاه استان یزد را که شهید 
شاخص سال 95 نیز معرفی شده، گرامی می داریم و با ارواح مطهر شهدا در ادامه این مسیر پرافتخار تا 

تجلی عصر انتظار، تجدید عهد و پیمان می نماییم.
* مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم

نامحــرمانه

قم  بهداشت شهرستان  رئیس مرکز   
گفت: 41 مرکز بهداشتی درمانی در قم به 
مردم خدمات ارائه می دهند و 130 پایگاه 
بهداشت و سلامت زیر نظر این مراکز در 

سطح شهر فعال هستند.
محمد جواد باقری ظهر دیروز در حاشیه 
عمرانی  پروژه های  از  خبرنگاران  بازدید 
تحول  طرح  قم،   پزشکی  علوم  دانشگاه 
نظام سلامت را مورد اشاره قرار داد و اظهار 
کرد: این طرح در کل کشور حاشیه های 
شهرها را زیر پوشش قرار داده است، ولی 
با پیگیری هایی که دانشگاه علوم پزشکی قم 
انجام داد با دستور وزیر بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی، کل شهر قم زیر پوشش 

اجرای این طرح قرار گرفت.
وی با بیان اینکه با اجرای طرح تحول 
قابل  تعداد  افزایش  قم،  در  نظام سلامت 
بهداشتی  خدمات  ارائه  مراکز  از  توجهی 
درمانی را بودیم، گفت: تا پیش از اجرای این 
طرح فقط 16 مرکز بهداشت در قم فعالیت 
داشت ولی با اجرای طرح تحول در 6 ماه 
گذشته این تعداد به 41 مرکز بهداشتی 

درمانی رسیده است.
با  بهداشت شهرستان قم  مدیر مرکز 
تعریف مرکز سلامت تصریح کرد: مواردی 
که شخصی نیازمند ارجاع به پزشک دارد در 
بحث های تغذیه، روان پزشکی و... به مرکز 

بهداشتی درمانی مراجعه می کند.
باقری افزود: خدمات بهداشتی درمانی 
به اشخاصی که از سوی پایگاه ها به این 
مراکز ارجاع داده می شوند، در درجه بالاتری 
انجام می شود و در صورتی که کارشناسان 
خدمات  که  دادند  تشخیص  پزشکان  و 
بیشتری لازم است به بیمار داده شود، به 
سطح دو که سطح تخصصی هست ارجاع 

می شود.
با بیان اینکه پیش از اجرای این  وی 
طرح آشفتگی خاصی در ارائه خدمات وجود 
داشت، عنوان کرد: فرد به پایگاه بهداشت 
مراجعه می کرد و کارشناس وی را به صورت 
مستقیم به متخصص ارجاع می داد، زیرا 
به  متخصص  پزشک  به  مردم  دسترسی 

شیوه کنونی سهل و روان نبود.
مدیر مرکز بهداشت شهرستان قم ادامه 

داد: در حال حاضر 41 مرکز داریم که به 
نسبت افزایش مراکز بهداشتی - درمانی، 

پایگاه ها نیز افزایش یافته است.
طرح  اجرای  از  پیش  کرد:  اضافه  وی 
تحول نظام سلامت 50 پایگاه بهداشت در 
قم وجود داشت که نیمی از آن دولتی و 
نیم دیگر آن خصوصی بود که اکنون این 
تعداد به بیش از 130 پایگاه رسیده است که 
هر سه تا چهار پایگاه زیر نظر یکی از مراکز 

بهداشتی درمانی فعالیت دارند.
باقری بیان کرد: پیش از اجرای طرح 
تحول نظام سلامت پایگاه های بهداشت تنها 
شامل چند مورد خاص می شد، همچنین 
باردار خدمات  مادران  به  پایگاه ها  این  در 
بارداری ارائه می شد و کودکان نیز خدمات 
برای  و  می کردند  دریافت  واکسیناسیون 
داروهای  نیز  واگیردار  بیماری های  برخی 
پیشگیری ارائه می شد ولی اکنون همه افراد 
خانواده می توانند از خدمات این پایگاه ها 

استفاده کنند.
آموزان  دانش  برای  فلورایدتراپی  وی 
ابتدایی را از جمله خدمات مراکز بهداشتی 

ذکر کرد و گفت: در سطح شهر کارشناسان 
ضمن  و  می کنند  مراجعه  مدارس  به 
فلوراید تراپی معاینات دندانپزشکی نیز انجام 
می شود تا در صورت نیاز ترمیم نیز روی 

دندان های کودکان صورت بگیرد.
و  آزمایشگاه  کرد:  اضافه  باقری 
دندانپزشکی نیز از دیگر خدماتی است که 
در مراکز بهداشتی درمانی به زودی ارائه 
پیش  از  بیش  که  مراکز  این  و  می شود 
مورد استقبال واقع خواهد شد. رئیس مرکز 
بهداشت شهرستان قم اضافه کرد: با توجه به 
اینکه مرکز جامع سلامت شاهد در حاشیه 
شهر قرار گرفته، ایجاد آزمایشگاه در این 

مرکز در اولویت است.
مراکز  شمار  افزایش  به  اشاره  با  وی 
بهداشت  پایگاه های  و  درمانی  بهداشتی 
به  پایگاه ها  و  مراکز  این  گفت:  سلامت 
همت بخش خصوصی افزایش یافته است. 
با تشریفات دولتی جذب پیمانکار صورت 
گرفت و در حال حاضر بخش قابل توجهی 
اماکن  در  درمانی  بهداشتی  خدمات  از 

استیجاری صورت می گیرد.

رئیس مرکز بهداشت شهرستان قم خبر داد:

فعالیت 41 مرکز جامع بهداشتی درمانی در قم

ضمن تقدیر و تشکر از عزیزانی که 
در مراسمات گذشته مرحوم مغفور

حاجابوالقاسمقاسمیورجانی
پدر گرامی علی قاسمی ورجانی 

نماینده محترم قم در شورای عالی استان ها
شرکت فرموده اند، به استحضار می رساند مراسم 

هفتمین روز درگذشت آن مرحوم روز یکشنبه 
مورخ 1395/2/5 ساعت 17 در مسجد جامع 

روستای ورجان برگزار می گردد. 
از طرف بازماندگان

انالله وانا علیه راجعون

یادمــان

معاون توسعه دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: با افتتاح دو بیمارستان فرقانی 
و نیروگاه 522 تخت بیمارستانی به قم افزوده می شود که تحول عظیمی را به دنبال 

دارد.
علی اصغر اکرمی ظهر دیروز در حاشیه بازدید خبرنگاران از پروژه های عمرانی دانشگاه 
علوم پزشکی استان قم اظهار کرد: برخی از پروژه های عمرانی این دانشگاه، از دهه 70 آغاز 
شده و به دلیل بوجود آمدن برخی مشکلات پروسه طولانی را برای رسیدن به مرحله بهره 

برداری طی کرده است.
وی با اشاره به سیاست های دولت یازدهم در اجرای پروژه های عمرانی، تصریح کرد: 
سیاست دولت بر این است که پروژه های عمرانی قوت بگیرند و به رشد مطلوب برسند که تا 

پایان دولت یازدهم به بهره برداری برسد.
معاون توسعه دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: دو پروژه بیمارستان نیروگاه و 
بیمارستان فرقانی امسال با استعداد کامل 522 تخت آماده بهره برداری می شود که بهره 
برداری از این دو بیمارستان موجب جهش مناسبی در سرانه تخت بیمارستانی قم خواهد شد.

آن  برداری  بهره  برای  قطعی  زمان  نمی شود  را  درمانی  پروژه های  کرد:  اضافه  وی 
اعلام کرد زیرا حجم عظیمی از کار به زیرساخت های آن اختصاص دارد که نیازمند 

دستگاه های مرکزی است.
اکرمی بیان کرد: تجهیزات تاسیساتی که در این بیمارستان ها به کار برده می شود خارجی 

است و هر تلاطمی ممکن است اجرای قرارداد را با تاخیر مواجه کند.
معاون توسعه دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: دو پروژه خیرساز دیگر هم در قم در 

حال احداث است که شامل پروژه بیمارستان امیرالمومنین و زایشگاه ایزدی می شود که این 
پروژه ها در سال های 96 به بعد به بهره برداری می رسد.

وی تصریح کرد: پردیس سال گذشته به بهره  برداری رسید ولی هنوز بدهی های آن باقی 
مانده است و اکنون دانشجویان پزشکی و پیراپزشکی در آن مکان مستقر هستند.

اکرمی عنوان کرد: پروژه اورژانس هوایی نیز از دیگر پروژه های دانشگاه علوم پزشکی است 
که از نخستین پروژه های هوایی کشور محسوب می شود و در شهریور ماه سال جاری افتتاح 

و به بهره برداری می رسد.
معاون توسعه دانشگاه علوم پزشکی استان قم با تشریح جزئیات این پروژه گفت: این مرکز 
محل استقرار اورژانس هوایی است که پایگاه زمینی اورژانس نیز با استقرار یک دستگاه اتوبوس 

آمبولانس در کنار آن ایجاد خواهد شد.
وی پروژه رادیوتراپی را مورد توجه قرار داد و بیان کرد: فاز نخست آن تا پایان 
خردادماه سال جاری به بیمارستان شهید بهشتی تحویل داده می شود که فاز نخست 
آن به درمان بیماران سرطانی اختصاص دارد که شیمی درمانی آنها در این مرکز صورت 

می گیرد.
اکرمی فاز دوم پروژه رادیوتراپی را مورد اشاره قرار داد و گفت: استقرار دستگاه شتاب دهنده 
است که دستگاه آن تهیه و هماهنگی های لازم برای نصب صورت گرفته است ولی مقداری 

لوازم جانبی لازم دارد که تهیه آن حدود پنج ماه زمان می برد.
وی اضافه کرد: پروژه رادیوتراپی نیز از جمله طرح هایی به شمار می رود که نیمه کاره رها 

شده بود و امسال به بهره برداری می رسد.

با افتتاح دو بیمارستان فرقانی و نیروگاه

522 تخت به تخت های بیمارستانی قم اضافه می شود

احمد  حسینی *


